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σε κυκλοφοριακό, εμπόριο και εικόνα της Πάτρας 
Οι αλλαγές που προ-

γραμματίζονται επιφέ-
ρουν ανακατατάξεις και 

στον εμπορικό χάρτη 
της πόλης. Οι επιχει-
ρηματίες των οποίων 

τα συμβόλαια λήγουν 
αναζητούν νέα σημεία, 

εξαιτίας των υψηλών 
ενοικίων. Οι περισ-
σότεροι προσανατο-
λίζονται σε κάθετους 

δρόμους με μικρότερη 
εμπορική αξία. Μεγάλο 
ερωτηματικό παραμένει 

μήπως η Μαιζώνος 
μετατραπεί σε έναν 
ακόμα πεζόδρομο 

εστίασης.

Σημαντικές αλλαγές στο κέντρο της Πάτρας 
θα φέρει η πεζοδρόμηση της οδού Μαι-
ζώνος που αναμένεται να ξεκινήσει την 
άνοιξη. Υπενθυμίζεται ότι το έργο έχει κα-
θυστερήσει, λόγω επαναπροκήρυξής του.
Με τις συγκεκριμένες παρεμβάσεις όλο 
το κέντρο αναβαθμίζεται  όμως υπάρχουν 
αναπάντητα ερωτήματα για τον τρόπο ρύθ-
μισης της καθημερινότητας των πολιτών. 
Ζητούμενο ο χρόνος ολοκλήρωσης του 
έργου, που εντάσσεται στις γενικότερες 
αναπλάσεις  της Κάτω Πόλης, καθώς 
υπάρχει ο φόβος να περιορίσει τους τζί-
ρους των καταστημάτων και να προκαλέ-
σει ασφυκτικές κυκλοφοριακές συνθήκες.  
Επιφυλακτικότητα  από τον Σύλλογο Αρ-
χιτεκτόνων για την χρήση ορισμένων 
υλικών.

Απολογισμός 
Χρήστου Μπούρα 
Το όραμά του για το Δημόσιο 
Πανεπιστήμιο κατέθεσε ο πρύ-
τανης Χρήστος Μπούρας, κά-
νοντας απολογισμό εν όψει της 
νέας υποψηφιότητάς του.

Ικανοποίηση για 
Πατρών-Πύργου 
Αισιόδοξα μηνύματα για την 
εξέλιξη των έργων της Πατρών-
Πύργου, εξέπεμψε η ηγεσία του 
Υπουργείου Υποδομών, μετά 
από επιτόπιο έλεγχο του έργου.

Σχέδιο Βιώσιμης 
Αστικής Ανάπτυξης
Κατατέθηκε το επικαιροποιημέ-
νο Σχέδιο Στρατηγικής Βιώσιμης 
Αστικής Ανάπτυξης στο Δημοτι-
κό Συμβούλιο Πατρών. «Πυρά» 
από την αντιπολίτευση.

Σελ. 7 Σελ. 5 Σελ. 6

> Η πεζοδρόμηση της Μαιζώνος αρχίζει την Άνοιξη και αναμένεται να φέρει

Σελ. 12-13

Και η γιορτή 
αρχίζει...

Το Σάββατο ξεκινάει και επισή-
μως το Πατρινό Καρναβάλι 2024. 
Μικροί και μεγάλοι θα βρεθούν 
στο κέντρο της πόλης για να συμ-
μετάσχουν στις εκδηλώσεις, με 
αποκορύφωμα την τελετή έναρ-
ξης στις 9 το βράδυ, στην πλατεία 
Γεωργίου. Το φετινό θέμα του 
Πατρινού Καρναβαλιού «Τι κι αν 
μας «μπριζώνουν»; Τα όνειρά μας 
συνεχίζουν να μας ψηλώνουν. Be 
Unplugged! Λοιπόν».

Σελ. 22-23

Νέος δικαστικός 
χάρτης σε ΠΔΕ
O νέος δικαστικός χάρτης θα τεθεί 
εκτάκτως τη Δευτέρα προς συζήτη-
ση στο Περιφερειακό Συμβούλιο.

Σελ. 16

Πατρινό Καρναβάλι
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Β
λέποντας την καθημερινή ενημέρωση, που μας με-
ταφέρουν τα λεγόμενα συστημικά μέσα (έντυπα και 
κυρίως ηλεκτρονικά), με βασικό μενού εγκλήματα 
και εσωκομματικές έριδες με ουτιδανό περιεχόμε-

νο και διαρκή αποθέωση του «τίποτα», έχει αξία να παραθέ-
σουμε σχετικό σχολιασμό δύο κορυφαίων διανοητών: του 
Ιταλού σημειολόγου, δοκιμιογράφου, φιλόσοφου, κριτικού 
λογοτεχνίας, μυθιστοριογράφου και με πολλές άλλες ιδιότη-
τες Ουμπέρτο Εκο (Uberto Eco) και του Αμερικανού καθη-
γητή γλωσσολογίας και πολιτικού ακτιβιστή Νόαμ Τσόμσκι 
(Noam Chomsky). Στο έργο τους και οι δύο έχουν ασχοληθεί 
ιδιαίτερως με τα ζητήματα της ενημέρωσης και της τέχνης του 
αποπροσανατολισμού των μαζών. 
Σύμφωνα με τον Ουμπέρτο Εκο, οι μάζες εκτίθενται σε έναν 
«πολιτισμό του θεάματος», όπου η πληροφορία και η ψυχα-
γωγία γίνονται ένα αναπόσπαστο κομμάτι της καθημερινής 
ζωής. Το σύγχρονο πλαίσιο παρακολούθησης, εφόσον είναι 
πλούσιο σε εικόνες και εντυπωσιακά γεγονότα, αποσπά την 
προσοχή των ατόμων από τα ουσιαστικά και σημαντικά θέ-
ματα της ζωής τους. Σύμφωνα με τον Έκο, αυτό οδηγεί σε μια 
κατάσταση όπου οι μάζες χάνουν την ικανότητα να αναγνω-
ρίζουν την πραγματική σημασία των πραγμάτων.
Από την άλλη πλευρά, σύμφωνα με τον Νόαμ Τσόμσκι, ο 
αποπροσανατολισμός των μαζών πηγάζει από τη γλωσσική 
εξουσία και τον τρόπο που τα Μέσα Μαζικής Επικοινωνίας 
μπορούν να διαμορφώσουν τη σκέψη του κοινού. Οι επιλο-
γές λέξεων, ο τρόπος παρουσίασης των γεγονότων και η επι-
λογή θεμάτων προς συζήτηση επιτρέπουν σε λίγους να καθο-

ρίζουν το δημόσιο διάλογο. Σύμφωνα με τον Τσόμσκι αυτό 
οδηγεί σε μια κατάσταση όπου οι μάζες πληροφορούνται 
σχετικά με ένα περιορισμένο φάσμα ιδεών και προοπτικών.
Αν θέλουμε να συνοψίσουμε με τις δύο παραπάνω προσεγ-
γίσεις θα σημειώναμε ότι η κοινωνία, μέσω της υπερβολικής 
εστίασης του ΜΜΕ στο θέαμα και της γλωσσικής εξουσίας 
που αυτά έχουν διαμορφώσει, βρίσκεται αντιμέτωπη με μια 
πραγματικότητα όπου οι μάζες συχνά χάνουν την ικανότητα 
να εκτιμούν και να κρίνουν τα γεγονότα με βάση την ουσία 
τους. Η αντίσταση σε αυτήν την τάση απαιτεί ενεργή συμμε-
τοχή, κριτική σκέψη και ανεξάρτητη αναζήτηση γνώσης από 
τα μέλη της κοινωνίας.

Ο περιφερειακός Τύπος λειτουργεί σε σημαντικό βαθμό 
στον αντίποδα της περιορισμένης ενημέρωσης και 

του αποπροσανατολισμου που παρέχουν τα μεγάλα μέσα 
μαζικής ενημέρωσης (ΜΜΕ). Στο πλαίσιο αυτό, ο περιφε-
ρειακός τύπος επιδιώκει να προάγει την υγιή ενημέρωση 
των πολιτών. Ειδικότερα: 
Εγγύτητα 
Ο περιφερειακός Τύπος συνήθως εξυπηρετεί μικρότερες 
κοινότητες και περιφέρειες. Αυτό του επιτρέπει να έχει εγ-
γύτητα με τους πολίτες και να κατανοεί καλύτερα τις τοπι-

κές τους ανάγκες και προκλήσεις 
Ποικιλία θεμάτων 
Ο περιφερειακός Τύπος συχνά καλύπτει μια ευρύτερη γκά-
μα θεμάτων που είναι σημαντικά για τις τοπικές κοινότητες, 
από την τοπική πολιτική μέχρι τα πολιτιστικά γεγονότα.
Ανεξαρτησία
Ο περιφερειακός Τύπος συνήθως λειτουργεί με μικρότε-
ρα οικονομικά κεφάλαια, κάτι που μπορεί να οδηγήσει 
σε μεγαλύτερη ανεξαρτησία και διαφοροποίηση στην 
ενημέρωση.
Εστίαση στις τοπικές κοινωνίες 
Ο περιφερειακός Τύπος επικεντρώνεται συχνά στην τοπι-
κή κοινότητα, δίνοντας έμφαση σε ιστορίες και θέματα που 
επηρεάζουν απευθείας τους πολίτες. 
Προώθηση διαφορετικών απόψεων 
Ο περιφερειακός Τύπος μπορεί να προσφέρει πλατφόρμα 
για διάφορες απόψεις και αναφορές, προωθώντας ένα πιο 
ποικίλο και ισορροπημένο ενημερωτικό περιεχόμενο.
Συμπερασματικά ο περιφερειακός Τύπος διαδραματίζει 
σημαντικό ρόλο στην προώθηση της υγιούς ενημέρωσης, 
παρέχοντας ένα αντίβαρο στον αποπροσανατολισμό και 
την «χειραγώγηση» που επιχειρείται από την πλειοψηφία 
των μεγάλων ΜΜΕ.
Είναι από μόνη της αυτή η λειτουργία, αιτία στήριξης του 
περιφερειακού τύπου από τις τοπικές κοινωνίες.

ολοΓραφία

> Δε λες πώς σώθηκαν
εκείνες οι ωραίες περα-
σμένες μέρες.
Από το θυσιαστήριο τελευ-
ταία στιγμή
πρόλαβε και την άρπαξε
ο μνήμων ήρωας χρόνος...
Κική Δημουλά, Διαδικαστι-
κά, Ήχος απομακρύνσε-
ων, Ίκαρος 2001.

Ατμομηχανή (ατμολέβη-
τας) κατασκευής υπό της 
Heinrich Lanz, Mannheim 
εγκατεστημένη από τον 
μεσοπόλεμο εντός της 

Ανωνύμου Βιομηχανικής Εταιρείας Ξυλείας – ΑΒΕΞ (1922 
– 2012 Οκτ., πτώχευση μετά 90 χρόνια λειτουργίας), στις 
οδούς Ανθείας και Ακτή Δυμαίων, Πάτρα.
Η σύνθεση φωτογραφιών μου με λεπτομέρειες είναι της 11ης 
– 3 – 2022 (λίγο πριν κατεδαφισθεί το κτίριο που στέγαζε την 
ατμομηχανή.) Στο πρώτο σχόλιο φωτογραφία μου της 8ης-4-
2022 που αποκαλύπτεται η ατμομηχανή, αφού ολοκληρώνε-
ται η κατεδάφιση του κτιρίου που την στέγαζε.
Κατά πληροφορία η ατμομηχανή μεταφέρθηκε προς αμμο-
βολή και συντήρηση, με πρόθεση να επανατοποθετηθεί (ως 
ιστορικό έκθεμα) στο χώρο, όταν ολοκληρωθεί η κατασκευή 
του εμπορικού κέντρου. Μακάρι...

Νίκος Σαραφόπουλος 

Του Παναγιώτη Γιαλένιου

Ο αποπροσανατολισμός 
των μαζών

Ο ρόλος του
Περιφερειακού Τύπου

The Persistence of Memory Salvador Dali (1931)

Contrast (Order and Chaos), M.C. Escher 1950

Διαδικτυακές 
Επιλογές 
Φίλων 
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> Παράταση αιτήσεων μέχρι 5 Φεβρουαρίου

> Στόχος να δοθούν τα κατάλληλα χρηματοδοτικά εργαλεία στις επιχειρήσεις

Παράταση μέχρι τις 5 Φεβρουαρίου έλα-
βε η προθεσμία για την υποβολή των αι-
τήσεων για το επίδομα θέρμανσης στο 
ρεύμα, σε πολίτες που χρησιμοποιούν 
ηλεκτρισμό για τη θέρμανσή τους (δη-
λαδή air condition, ηλεκτρικές σόμπες, 
κ.ά.), λόγω της χαμηλής συμμετοχής.
Σημειώνεται πως οι αιτήσεις που έχουν 
οριστικοποιηθεί στην πλατφόρμα 
myΘέρμανση είναι κοντά στο επίπεδο 
των 390.000. Σύμφωνα με πηγές των 
υπουργείων πρόκειται για έναν «αδύ-
ναμο» αριθμό, δεδομένου πως οι δυ-
νητικά δικαιούχοι της επιδότησης είναι 
περίπου 1,2 εκατ. νοικοκυριά. Υπενθυ-
μίζεται πως οι δικαιούχοι του επιδόμα-
τος θέρμανσης στο ηλεκτρικό ρεύμα, 
θα λάβουν από 45 έως 480 ευρώ, με 
τη μορφή έκτακτης ενίσχυσης η οποία 
θα χορηγηθεί στον καθιερωμένο έναντι 
ή εκκαθαριστικό λογαριασμό που λαμ-
βάνουν από τον εκάστοτε πάροχο τους.
Η επιδότηση αφορά τους μήνες Ιανου-

άριο, Φεβρουάριο και Μάρτιο, με την 
προϋπόθεση πως οι δικαιούχοι θα υπο-
βάλουν τις αιτήσεις τους, μέσω της ειδι-
κής πλατφόρμας της ΑΑΔΕ (κλικ εδώ).
Σημειώνεται πως εξαιρούνται από τη 
χορήγηση της έκτακτης ενίσχυσης θέρ-
μανσης με ηλεκτρισμό οι δικαιούχοι:
α) επιδόματος θέρμανσης άλλων πηγών 
(π.χ. πετρέλαιο, φυσικό αέριο, κ.λπ.), 
στους οποίους έχουν εγκριθεί οι αιτή-

σεις που υπέβαλαν για τη χειμερινή πε-
ρίοδο 2023-2024, όπως και
β) του Κοινωνικού Οικιακού Τιμολογί-
ου (ΚΟΤ).
Διευκρινίζεται πως δεν είναι αποδεκτή 
η χρήση του ίδιου αριθμού παροχής 
ηλεκτρικού ρεύματος για περισσότερους 
από έναν δικαιούχο για το ίδιο χρονι-
κό διάστημα, όπως και για περισσότερες 
της μίας αίτησης από τον ίδιο Α.Φ.Μ.

Τα γραφεία της ΔΕΠ / ΕΦΕ-
ΠΑΕ, του Ενδιάμεσου Φορέα 
Διαχείρισης, επισκέφθηκαν 
χθες ο αντιπεριφερειάρχης 
Επιχειρηματικότητας, Έρευ-
νας & Καινοτομίας της Πε-
ριφέρειας Τάκης Παπαδό-
πουλος και η προϊσταμένη 
της Ειδικής Υπηρεσίας Δια-
χείρισης (ΕΥΔ) Περιφέρει-
ας Δυτικής Ελλάδος, Ιωάννα 
Φαναριώτου, τους οποίους 
υποδέχθηκαν ο πρόεδρος 
του ΕΦΕΠΑΕ και της ΔΕΠ, 
Πλάτων Μαρλαφέκας, η γε-
νική διευθύντρια Μάγδα Πε-
τροπούλου και στελέχη του 
φορέα.
Στη διάρκεια της συνάντη-
σης αφού παρουσιάστηκαν 
αναλυτικά στοιχεία του Πε-
ριφερειακού Προγράμματος 
της Δυτικής Ελλάδας, συζη-
τήθηκαν επιμέρους θέματα 
για τη νέα προγραμματική 
περίοδο 2021-2027.
Ιδιαίτερη αναφορά έγινε 
στην μεταφορά 113 πράξε-
ων κρατικών ενισχύσεων 
της πρόσκλησης «Σύγχρο-

νη Μεταποίηση στη Δυτική 
Ελλάδα» από το πλαίσιο της 
περιόδου 2014 - 2020» στο 
Πρόγραμμα «Δυτική Ελλάδα 
2021-2027» προκειμένου 
να διευκολυνθούν επιχει-
ρήσεις που επενδύουν στην 
περιοχή.
«Στόχος μας είναι η αξιοποί-
ηση του συνόλου των διαθέ-
σιμων πόρων με το μέγιστο 
δυνατό όφελος για όλους. 
Με συντονισμένες προσπά-
θειες καταφέραμε να διευ-
κολύνουμε αξιόλογες επιχει-
ρήσεις, οι οποίες ανέλαβαν 
έργα την προηγούμενη προ-
γραμματική περίοδο, τα ωρί-

μασαν και τους δίνουμε επι-
πλέον περιθώρια χρόνου να 
τα υλοποιήσουν, με απόφα-
ση του Περιφερειάρχη Νε-
κτάριου Φαρμάκη και τη 
σύμφωνη γνώμη της Ειδι-
κής Υπηρεσίας Διαχείρισης. 
Η Περιφέρεια Δυτικής στη-
ρίζει την επιχειρηματικότητα 
με πράξεις.
Είμαστε δίπλα σε επιχειρή-
σεις που ακολουθούν πο-
ρεία αναβάθμισης και τις 
βοηθούμε να κάνουν το επό-
μενο βήμα» τόνισε μεταξύ 
άλλων ο κ. Παπαδόπουλος.
Μάλιστα, για λόγους ισότι-
μης μεταχείρισης, ίδιες συν-

θήκες υλοποίησης προβλέ-
φθηκαν και για τις πράξεις 
της συγκεκριμένης δράσης 
που παρέμειναν στο Ε.Π. 
Δυτική Ελλάδα 2014-2020.
Υπενθυμίζεται ότι η ΔΕΠ / 
ΕΦΕΠΑΕ έχει ορισθεί σαν 
Ενδιάμεσος Φορέας Διαχεί-
ρισης και για τις Δράσεις του 
ΕΠ Δυτική Ελλάδα 2014-
2020 «Ενίσχυση των “πρά-
σινων επιχειρήσεων &
ανακύκλωσης” στη Δυτι-
κή Ελλάδα», «Ενίσχυση των 
επιχειρήσεων ΤΠΕ της Δυ-
τικής Ελλάδας», «Στήριξη 
υφιστάμενων και υπό σύ-
σταση Φορέων Κοινωνικής 
και Αλληλέγγυας Οικονομί-
ας (Κ.ΑΛ.Ο.) στη Δυτική Ελ-
λάδα» καθώς και των δρά-
σεων αντιμετώπισης των 
συνεπειών της πανδημί-
ας «Στήριξη Επιχειρήσε-
ων που επλήγησαν από την 
Covid-19 στηνΔυτική Ελλά-
δα» και «Παροχή ρευστότη-
τας σε Επιχειρήσεις στη Δυ-
τική Ελλάδα που επλήγησαν 
από την πανδημία».

Επίδομα θέρμανσης στο ρεύμα

Συνάντηση εργασίας 
στα γραφεία του ΕΦΕΠΑΕ 

Στην Πάτρα σήμερα 
ο Νίκος Ανδρουλάκης 

Περιοδεία στη Δυτική Ελλάδα πραγματοποιεί από χθες 
ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ-Κινήματος Αλλαγής Νίκος Αν-
δρουλάκης.

Χθες ο κ. Ανδρουλάκης παρέστη στον εορτασμό του Πο-
λιούχου Αγίου Αθανασίου στην Αμαλιάδα, ενώ είχε συ-
νάντηση με τον δήμαρχο Πύργου Στάθη Καννή (φωτό).
Σήμερα Παρασκευή 19 Ιανουαρίου 2024 στις 11:00 ο 
Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ-Κινήματος Αλλαγής θα επισκε-
φθεί το σώμα εθελοντών διασωστών και πυροσβεστών 
στον δήμο Δυτικής Αχαΐας και στις 11:30 θα συναντη-
θεί με τον δήμαρχο Δυτικής Αχαΐας Γρηγόρη Αλεξό-
πουλο. Στις 19:30 ο κ. Ανδρουλάκης θα παραστεί σε 
εκδήλωση της παράταξης «Νέα Δυτική Ελλάδα - Ενω-
μένοι Μπορούμε» για την Περιφέρεια Δυτ. Ελλάδας 
με επικεφαλής τον Σπύρο Σκιαδαρέση στο Ξενοδοχείο 
Αστήρ στην Πάτρα.

Εκδήλωση προσεισμικού 
ελέγχου κτιρίων

Την Τετάρτη 17 Ιανουαρίου πραγματοποιήθηκε με επι-
τυχία από την Δημοκρατική Κίνηση Μηχανικών, στο ξε-
νοδοχείο «Βυζαντινό» στο κέντρο της Πάτρας, εκδήλωση 
σχετικά με τον Προσεισμικό Έλεγχο Κτιρίων. 

Η ενημέρωση διήρκεσε δύο και πλέον ώρες. Βασικό 
στοιχείο της εκδήλωσης αποτέλεσε η διαδραστικότητα 
καθώς μετά το πέρας της κάθε παρουσίασης από τους 
εξειδικευμένους στο θέμα ομιλητές της παράταξής , ακο-
λουθούσε διάλογος με ερωταπαντήσεις, επεξηγήσεις και 
με την εισαγωγή στην συζήτηση ακόμη και βελτιωτικών 
προτάσεων. «Καλούμε τους συναδέλφους Πολιτικούς 
Μηχανικούς να εγγραφούν στο «Μητρώο Μηχανικών 
Προσεισμικού Ελέγχου» του Τεχνικού Επιμελητηρίου 
Ελλάδας και για οποιαδήποτε διευκρίνιση είμαστε στη 
διάθεσή τους, αρχικά επικοινωνώντας μαζί μας, μέσω 
του email της παράταξής μας info.dkmtde@gmail.com. 
Η Δημοκρατική Κίνηση Μηχανικών Δυτικής Ελλάδας 
θα συνεχίσει να στέκεται στο πλευρό των Μηχανικών 
και να επιτελεί το χρέος της προς όφελος του κλάδου 
μας» αναφέρεται σε σχετική ανακοίνωση.
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«Η συνολική πρόοδος ενός 
εμβληματικού οδικού έργου, 
αυτού της κατασκευής του 
αυτοκινητόδρομου Πατρών-
Πύργου, μήκους περίπου 75 
χιλιομέτρων, έχει ξεπεράσει 
πλέον το 30%, ενώ εκτιμού-
με ότι το ποσοστό ολοκλή-
ρωσης θα διαμορφωθεί στο 
50% τον Ιούνιο του 2024 και 
θα υπερβεί το 75% μέχρι το 
τέλος του έτους, με την ολο-
κλήρωση του έργου να επι-
τυγχάνεται, όπως έχουμε δε-
σμευτεί, μέσα στο 2025». 
Τα παραπάνω ανέφερε προ-
χθές ο υπουργός Υποδομών 
και Μεταφορών Χρήστος 
Σταϊκούρας, κατά τη διάρκεια 
της επίσκεψής του μαζί με 
τους υφυπουργούς Χριστίνα 
Αλεξοπούλου και Νίκο Τα-
χιάο στις εγκαταστάσεις του 
αυτοκινητόδρομου της «Ολυ-
μπίας Οδού», στο Ρίο, όπου 
ενημερώθηκαν για την πο-
ρεία του έργου.

«Το 2025 έτοιμος 
αυτοκινητόδρομος»
Σε δηλώσεις του ο υπουρ-
γός Υποδομών και Μεταφο-
ρών, ανέφερε πως «υπεν-
θυμίζεται ότι τον Ιούλιο του 
2023, όταν είχαμε επισκε-
φθεί τα εργοτάξια, η πρόοδος 
κατασκευής υπολειπόταν του 
20% και αυτό σημαίνει ότι 
μέσα σε διάστημα έξι μηνών, 
το έργο προχώρησε με πάρα 
πολύ υψηλό και επιταχυνό-
μενο ρυθμό». Ανέφερε χαρα-
κτηριστικά ότι «η κυβέρνηση 
υλοποιεί, με συνέπεια, ένα 
ακόμη εμβληματικό έργο, με 
σημαντικό αναπτυξιακό και 
κοινωνικό πρόσημο, ανα-
γκαίο για την οδική ασφά-
λεια των διαδρομών στη δυ-
τική Πελοπόννησο».

«Έργο που θα αλλάξει τον 
οδικό χάρτη της χώρας»
Από την πλευρά της, η υφυ-
πουργός Υποδομών και Με-
ταφορών, αρμόδια για τις 
Μεταφορές, Χριστίνα Αλεξο-

πούλου, ανέφερε στις δηλώ-
σεις που έκανε: «Με δεδομέ-
νο ότι τα χρονοδιαγράμματα 
τηρούνται αυστηρά, μέχρι το 
2025 θα έχουμε έναν σύγ-
χρονο και ασφαλή αυτοκι-
νητόδρομο ο οποίος θα συμ-
βάλλει τόσο στην βελτίωση 
της οδικής ασφάλειας αλλά 
και στην ανάπτυξη της Δυτι-
κής Ελλάδας και ολόκληρης 
της χώρας. Παρακολουθού-
με στενά την εξέλιξη ενός έρ-
γου πνοής το οποίο γίνεται 
πράξη προς όφελος των το-
πικών κοινωνιών, αλλά και 
της εθνικής οικονομίας».

«Θα αναβαθμίσει 
τις μεταφορές»
Στις δηλώσεις του, ο υφυ-
πουργός Υποδομών και Με-
ταφορών, αρμόδιος για τις 
Υποδομές, Νίκος Ταχιάος, 
επισήμανε ότι «ο αυτοκινη-
τόδρομος Πατρών-Πύργου 
είναι ένα μεγάλο έργο, υψη-
λών προδιαγραφών, 74,8 χι-
λιομέτρων και σχεδιαστική 

ταχύτητα 120 χιλιομέτρων 
την ώρα, που θα αναβαθμί-
σει τις μεταφορές στην περι-
οχή και θα μετατρέψει έναν 
δρόμο υψηλής επικινδυνό-
τητας σε μια ασφαλή δίοδο». 
Ταυτόχρονα, υπογράμμισε ότι 
«θα μειώσει τον χρόνο ταξιδί-
ου μεταξύ των δύο πόλεων, 
αλλά και τον χρόνο ταξιδίου 
από την Αθήνα». «Στόχος της 
κυβέρνησης του Κυριάκου 
Μητσοτάκη», συνέχισε, «εί-
ναι το έργο να έχει ολοκλη-
ρωθεί στο μεγαλύτερο μέρος 
του τους πρώτους μήνες του 
2025 και, πλήρως, λίγους μή-
νες αργότερα», συμπληρώνο-
ντας: «Είμαστε πολύ αισιόδο-
ξοι ότι δεν θα παρεκκλίνουμε 
του χρονοδιαγράμματος και 
του αρχικού σχεδιασμού και 
ότι το έργο θα παραδοθεί 
στον χρόνο και με την ποιό-
τητα που ορίζονται».
Μετά την ενημέρωση από 
τον πρόεδρο και διευθύνο-
ντα σύμβουλο της «Ολυμπίας 
Οδού» Παναγιώτη Παπανι-

κόλα, ο Χρήστος Σταϊκούρας, 
μαζί με την αχαιή Υφυπουργό 
Χριστίνα Αλεξοπούλου και 
τον υφυπουργό Νίκο Ταχι-
άο, επισκέφθηκαν εργοτάξια 
του αυτοκινητόδρομου στην 
Αχαΐα και την Ηλεία.

Το χρονοδιάγραμμα για 
το Καραίικα – Γαστούνη
Η Άκτωρ, θυγατρική του Ομί-
λου Intrakat, επιταχύνει τις 
εργασίες κατασκευής του τμή-
ματος Καραίικα – Γαστούνη 
του νέου αυτοκινητόδρομου 
Πάτρα – Πύργος, με στόχο να 
παραδοθεί τον εντός χρονο-
διαγράμματος τον Μάρτιο του 
2025. Ήδη, μέσα σε ιδιαίτε-
ρα σύντομο χρονικό διάστη-
μα, η πρόοδος των εργασιών 
στο τμήμα της εργολαβίας της 
Άκτωρ έχει σχεδόν διπλασι-
αστεί σε σχέση με την περίο-
δο προ της ολοκλήρωσης της 
εξαγοράς της εταιρείας από 
τον Όμιλο Intrakat, έχοντας 
φτάσει πλέον στο 20% του 
φυσικού αντικειμένου. Στο 
έργο, προϋπολογισμού 90 
εκατ. ευρώ, εργάζονται 250 
άτομα.
Σύμφωνα με τον Γενικό Διευ-
θυντή της Άκτωρ, Αναστάσιο 
Αρανίτη, έως τον Ιούνιο του 
2024 θα έχουν ολοκληρωθεί 
τα τεχνικά και έως τον Οκτώ-
βριο τα χωματουργικά του έρ-
γου, αντίστοιχα, με την απο-
περάτωση να έρχεται έως τον 
Μάρτιο του 2025.

Προχωρά η Πατρών-Πύργου
> Αυτοψία Σταϊκούρα – Αλεξοπούλου – Ταχιάου προχθές στα εργοτάξια Ο Γιώργος Παππάς, ξανά

πρόεδρος ΟΕΕ Δυτ. Ελλάδος 
Η νέα Διοίκηση του 10ου 
Περιφερειακού Τμήματος 
Βορειοδυτικής Πελοποννή-
σου και Δυτικής Ελλάδας 
του Οικονομικού Επιμελητη-
ρίου, με αρμοδιότητα στους 
νομούς Αχαΐας, Αιτωλοα-
καρνανίας και Ηλείας, που 
προέκυψε από τις εκλογές 
της 10ης Δεκεμβρίου 2023 

συγκροτήθηκε σε σώμα στις 17 Ιανουαρίου 2024 και η 
σύνθεσή της έχει ως εξής: Πρόεδρος: Παππάς Γεώργιος 
(φωτό), Αντιπρόεδρος: Τζιβγινίδης Στέλιος, Γεν. Γραμμα-
τέας: Βεργοπούλου Παρασκευή, Οικονομικός Επόπτης: 
Σταυρογιαννόπουλος Βασίλειος, Μέλη: Θεοδωρόπουλος 
Ηλίας, Λοτσάρης Κωνσταντίνος, Παππάς Σωτήριος.

Η ανακοίνωση του Προεδρείου
Με κοινή ανακοίνωσή του το νέο προεδρείο αναφέρει τα 
εξής: «Κατά τη διάρκεια της τετραετίας 2019-2023, η δι-
οίκηση του 10ου Περιφερειακού Τμήματος Βορειοδυτικής 
Πελοποννήσου και Δυτικής Ελλάδος, του Οικονομικού 
Επιμελητηρίου της Ελλάδος, ανέδειξε τον πολυδιάστατο 
ρόλο που πρέπει να υπηρετεί ο θεσμός, καθώς λειτούρ-
γησε ως οικονομικός σύμβουλος του κράτους αλλά και ως 
κοινωνικός φορέας με παρεμβατικότητα σε σημαντικά ζη-
τήματα, ειδικά στην περίοδο της πανδημίας.
Τα τελευταία χρόνια ο θεσμός του Οικονομικού Επιμελητη-
ρίου στην ευρύτερη περιοχή της Βορειοδυτικής Πελοπον-
νήσου και της Δυτικής Ελλάδας, απέκτησε εξωστρέφεια 
και δυναμισμό στις δράσεις του, προώθησε τη συνεργασία 
και τη συνεννόηση με άλλους φορείς της κοινωνίας και 
της οικονομίας, συμμετέχοντας σε δεκάδες ημερίδες και 
συνέδρια. 
Κατέθεσε προτάσεις, έδωσε λύσεις και πάνω από όλα 
αγωνίστηκε και θωράκισε τα δικαιώματα των μελών του, 
μακριά από κάθε είδους σκοπιμότητες, διατηρώντας τον 
ανεξάρτητο και ακηδεμόνευτο χαρακτήρα του. 
Αυτή η επιτυχημένη και δημιουργική θητεία ήταν απο-
τέλεσμα της διοίκησης που ασκήθηκε από τον Πρόεδρο 
Γιώργο Παππά, τον Αντιπρόεδρο Στ. Τζιβγινίδη, τη Γενική 
Γραμματέα Εύη Βεργοπούλου και τον Οικονομικό Επόπτη 
Κ. Καινούργιο (αντ’ αυτού, στη νέα διοίκηση θα συμμε-
τέχει ο Βασίλης Σταυρογιαννόπουλος). Μιας διοίκησης 
που προέκυψε από τη συνεργασία δύο παρατάξεων, της 
Προοδευτικής Δημοκρατικής Συνεργασίας Οικονομολόγων 
(ΠΔΣΟ) και των Προοδευτικών Οικονομολόγων Ελλάδας 
(ΠΟΕ), σύμφωνα με όσα προβλέπουν οι κανόνες του συ-
στήματος κατανομής εδρών. 
Οι δύο παρατάξεις, σεβόμενες τη λαϊκή εντολή που έλαβαν 
από τους ψηφοφόρους, ανανεώνουν τη συνεργασία τους 
και για την επόμενη τετραετία, με κοινό στόχο τη προά-
σπιση του κλάδου των Οικονομολόγων και γενικότερα των 
ελεύθερων επαγγελματιών, οι οποίοι δέχθηκαν πρόσφατα 
ένα ισχυρό και άδικο πλήγμα από τον νέο φορολογικό 
νόμο της κυβέρνησης. Συνεχίζουμε δημοκρατικά, προοδευ-
τικά και δυναμικά, με σοβαρότητα και ευθύνη απέναντι 
στην επιστήμη μας και στην κοινωνία».

Κατά την παρουσία του 
στο έργο της Πατρών – 
Πύργου με την ευκαιρία 
της προχθεσινής επί-
σκεψης της πολιτικής 
ηγεσίας του Υπουργεί-
ου Υποδομών, ο Περι-
φερειάρχης, Νεκτάριος 

Φαρμάκης, δήλωσε τα εξής: «Ενημερωθήκα-
με για την πορεία των εργασιών και οφείλω 
να ομολογήσω ότι υπάρχει έντονη κινητικό-
τητα και εξέλιξη μπροστά από τα χρονοδια-
γράμματα, γεγονός που μας επιτρέπει να αι-
σιοδοξούμε για την τελική παράδοση του 

έργου. Τόσο από την ηγεσία του υπουργείου, 
όσο και από εμάς, ετέθη ότι πρώτιστο μέλη-
μα είναι η εντός χρονοδιαγραμμάτων παρά-
δοση του αυτοκινητοδρόμου. Μην ξεχνάμε 
ότι πρόκειται για ένα έργο που έχει κοστίσει 
ακριβά, όχι οικονομικά, αλλά σε ανθρώπι-
νες ζωές στην τοπική κοινωνία. Η ολοκλή-
ρωσή του θα αποτελέσει λύτρωση, αλλά και 
μία ουσιαστική εξέλιξη που θα οδηγήσει 
στην ανάπτυξη του τόπου οικονομικά, τουρι-
στικά, εμπορικά. Η Περιφέρεια Δυτικής Ελ-
λάδας παραμένει αρωγός σε κάθε προσπά-
θεια διευκόλυνσης των διαδικασιών για την 
ολοκλήρωση του έργου». 

Φαρμάκης: «Θα οδηγήσει στην ανάπτυξη του τόπου μας»
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Νέο Σχέδιο Βιώσιμης 
Αστικής Ανάπτυξης 

Απεργούν στις 24/1 
οι υπάλληλοι του Υπ.Οι. 

Σε απεργιακή τροχιά κινείται η Πανελλήνια Ομοσπον-
δία Εργαζομένων στις Δημόσιες Οικονομικές Υπηρεσίες, 
έπειτα από σχετική απόφαση που έλαβε το Γενικό Συμ-
βούλιο της ΠΟΕ-ΔΟΥ και ανακοίνωσε την προκήρυξη 
24ωρης Πανελλαδικής Απεργίας για την Τετάρτη 24 Ια-
νουαρίου 2024. Στη σχετική ανακοίνωσή τους αναφέ-
ρουν: «Οι όλο και λιγότεροι εργαζόμενοι στις υπηρεσίες 
της ΑΑΔΕ και του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας και 
Οικονομικών δίνουν καθημερινό αγώνα, κάτω από αντί-
ξοες συνθήκες, προκειμένου να κρατηθούν σε λειτουργία 
οι υπηρεσίες μας. Ελάχιστο προσωπικό, απαρχαιωμέ-
νη υλικοτεχνική υποδομή, διαρκείς πειραματισμοί στην 
πλάτη εργαζομένων και πολιτών απ’ την πλευρά της Δι-
οίκησης και μια παρατεταμένη «αναδιοργάνωση υπηρε-
σιών» που περισσότερο δημιουργεί, παρά αντιμετωπίζει 
προβλήματα. Καταστάσεις που υπονομεύουν το έργο των 
υπηρεσιών και ταλαιπωρούν καθημερινά του πολίτες.
Η σχεδόν καθημερινή υπέρβαση των ωραρίου, για να 
απαντηθούν τα δεκάδες χιλιάδες «αιτήματα» ή να μην 
παραγραφούν φορολογικές υποθέσεις και η απλήρωτη 
δουλειά στο σπίτι απογεύματα και Σαββατοκύριακα, σε 
μια περίοδο μάλιστα ανεξέλεγκτης ακρίβειας, δεν μπο-
ρεί και δεν θα επιτρέψουμε να γίνουν μια νέα… κανο-
νικότητα.
Όπως και δεν θα επιτρέψουμε η οριακή κατάσταση στην 
οποία έχουν περιέλθει οι υπηρεσίες μας, με ευθύνη των 
πολιτικών ηγεσιών, να αποτελέσει το πρόσχημα για την 
εμπλοκή Ιδιωτών.
Στις 24 Ιανουαρίου θα στείλουμε ένα πρώτο ξεκάθαρο 
μήνυμα στην Κυβέρνηση και την ηγεσία της ΑΑΔΕ. Μή-
νυμα αποφασιστικής διεκδίκησης ανθρώπινων συνθη-
κών εργασίας, υπεράσπισης του Δημόσιου χαρακτήρα 
των υπηρεσιών μας και απαίτησης για λήψη μέτρων ενί-
σχυσης των εισοδημάτων απέναντι στο πρωτοφανές κύ-
μα ακρίβειας.
Στις 24 Ιανουαρίου 2024 οι εργαζόμενοι στην ΑΑΔΕ, το 
ΣΔΟΕ, τις Κτηματικές Υπηρεσίες και τις Κεντρικές Υπη-
ρεσίες απεργούν διεκδικώντας: Ανθρώπινες συνθήκες 
εργασίας, προσλήψεις προσωπικού, να μπει τέλος στη 
συρρίκνωση (στο όνομα της ‘’αναδιοργάνωσης’’) των 
υπηρεσιών, ψηφιοποίηση, ουσιαστικές αυξήσεις στους 
μισθούς και επαναφορά του 13ου και 14ου μισθού».

Διαγωνισμός 
«Ευκλείδη» 

Η Ελληνική Μαθηματική Εταιρεία σε συνεργασία με το 
Παράρτημα Αχαΐας διοργανώνει τον 84ο Διαγωνισμό 
«Ο Ευκλείδης». Στον διαγωνισμό αυτό συμμετέχουν οι 
μαθητές και μαθήτριες που διακρίθηκαν στον 84ο Δια-
γωνισμό «Ο Θαλής» που πραγματοποιήθηκε το Σάββατο 
4 Νοεμβρίου 2023. Ο συγκεκριμένος διαγωνισμός θα 
πραγματοποιηθεί το Σάββατο 20 Ιανουαρίου 2024 στο 
11ο ΓΕΛ Πατρών (Νόρμαν 57, Πλατεία Πυροσβεστείου, 
Πάτρα). Ώρα προσέλευσης: 8.30 π.μ. Ώρα έναρξης δια-
γωνισμού: 9.00 π.μ. Διάρκεια εξέτασης: 3 ώρες.

Δήμος: Χωρίς 
λεωφορεία το απόγευμα 

Από τον Δήμο Πατρέων, γίνεται γνωστό, ότι τα απογευμα-
τινά δρομολόγια της δωρεάν λεωφορειακής γραμμής που 
εξυπηρετεί τους οδηγούς από το πάρκινγκ «Γ. Καλεντζώ-
της» προς το κέντρο της Πάτρας και το αντίστροφο, δεν θα 
πραγματοποιούνται έως και τις 31 Ιανουαρίου. Θυμίζου-
με, ότι εδώ και μερικούς μήνες, τα συγκεκριμένα δρομο-
λόγια, πραγματοποιούνται αποκλειστικά από το λεωφο-
ρείο του Δήμου και όχι από το αστικό ΚΤΕΛ.

Θέματα

> Κατατέθηκε μετά την ψήφισή του από το Δημοτικό Συμβούλιο της Πάτρας 

> Ξηλώνονται από τα συνεργεία του Δήμου Πατρέων

Κατατέθηκε προχθες το επι-
καιροποιημένο Σχέδιο Στρα-
τηγικής Βιώσιμης Αστικής 
Ανάπτυξης, το οποίο εγκρί-
θηκε προχθές ομόφωνα από 
το Δημοτικό Συμβούλιο Πα-
τρέων παρά το γεγονός ότι 
οι παρατάξεις της αντιπολί-
τευσης άσκησαν κριτική στην 
Δημοτική Αρχή για το έλλειμ-
μα απορροφητικότητας των 
κονδυλίων.
Ο δημοτικός σύμβουλος, τέ-
ως Αντιδήμαρχος Νίκος 
Ασπράγκαθος, που είχε την 
αρμοδιότητα κατά την προ-
ηγούμενη θητεία της Δημο-
τικής Αρχής παρουσίασε το 
επικαιροποιημένο σχέδιο της 
ΣΒΑΑ, το οποίο περιλαμβά-
νει έργα και δράσεις, που εί-
ναι αναγκαία για την αναβάθ-
μιση και βελτίωση της ζωής 
του λαού και της λειτουργίας 
της πόλης.
Στο σχέδιο παρουσιάζονται 
αναπλάσεις του Ιστορικού Κέ-
ντρου (Άνω – Κάτω Πόλη, 
Κλίμακες), περιοχών όπως 
της Γούβας, των Καντριάνι-
κων, των Ζαρουχλαιΐκων, 
του Έλους της Αγυιάς, του 
Παραλιακού Μετώπου, η κα-
τασκευή του ποδηλατοδρό-
μου, των Προσφυγικών. 
Επιπρόσθετα τα έργα απο-
χέτευσης λυμάτων, ανακαι-
νίσεις κτιρίων και μνημείων 
μεγάλης πολιτιστικής σημα-
σίας όπως το θέατρο Απόλ-
λων, η Δημοτική Βιβλιο-

θήκη, το Παλαιό Δημοτικό 
Νοσοκομείο στην Άνω Πόλη, 
τα Παλαιά Σφαγεία, ο πρώην 
Α.Σ.Ο. στις Ιτιές, το εργοστά-
σιο Τέχνης (Θάνος Μικρού-
τσικος) του Λαδόπουλου, του 

Αρσάκειου και ενεργειακές 
αναβαθμίσεις σχολείων και 
δημοτικών κτιρίων.
Επίσης, εντάχθηκαν δράσεις 
που αφορούν τις μετακινή-
σεις και τα κυκλοφοριακά, 

τον πολιτισμό, την λειτουργία 
της βιβλιοθήκης, κ.ά. 

Οι διεκδικήσεις 
«Διεκδικούμε την απόδοση 
στο λαό των μεγάλων ανοι-
χτών χώρων και παραλιών 
για αναψυχή και άσκηση για 
την δημιουργία του ανατολι-
κού πάρκου 140 στρεμμά-
των στον Ριγανόκαμπο, τους 
χώρους βόρεια της Αγ. Νι-
κολάου για την ολοκλήρωση 
της ανάπλασης όλου του πα-
ραλιακού μετώπου, την υπο-
γειοποίηση της σιδηροδρομι-
κής γραμμής», κατέληξε ο κ. 
Ασπράγκαθος. 

Παρελθόν τα κλειστά περίπτερα

Συνεχίζεται από την αρμόδια υπηρεσία 
του Δήμου Πατρέων, η αποξήλωση κλει-
στών περιπτέρων, με αποτέλεσμα να μέ-
νουν κλειστά και εγκαταλειμμένα, αποτε-
λώντας εστία μόλυνσης.
Συγκεκριμένα, από τους εργαζόμενους 
του Δήμου αποξηλώθηκαν τα περίπτε-
ρα, στην Πατρών – Κλάους, έξω από το 
Παμπελοποννησιακό Στάδιο, στην πλα-
τεία Μαρούδα, από τις διασταυρώσεις 
Μαιζώνος και Κανάρη, Ευβοίας και Μι-

λήτου, Βορείου Ηπείρου και Βύρωνος, 
Κορίνθου και Λαχανά.
Ο αρμόδιος Αντιδήμαρχος Τοπικής Οι-
κονομίας, Διονύσης Πλέσσας, ανέφερε 
για το θέμα: «Δυστυχώς τα παραδοσια-
κά περίπτερα, που ήταν συνυφασμένα 
με την ζωή μας επί δεκαετίες, παύουν να 
υπάρχουν, αποτέλεσμα της γνωστής «εξέ-
λιξης», που μας θυμίζει την συγκινητική 
ιστορία του έργου του Μίλερ, «Ο θάνατος 
του εμποράκου». Τα στοιχεία είναι αμεί-
λικτα. Το 2010 π.χ. στην Ελλάδα υπήρ-
χαν πάνω από 10.000 περίπτερα και σή-
μερα, ζήτημα να έχουν μείνει 4.000. Το 
ίδιο συμβαίνει και στην πόλη μας. Έχουν 
απομείνει 114, από τα 250 που υπήρχαν.
Η αποξήλωσή τους είναι μια χρονοβόρα 
διαδικασία, αφού αναζητούνται από την 
υπηρεσία μας οι απόγονοι του περιπτε-
ρούχου στο όνομα του οποίου είχε εκδο-

θεί η άδεια, προκειμένου να αναφέρουν 
αν επιθυμούν την συνέχιση ή την μετα-
βίβασή της σύμφωνα με την νομοθεσία 
ή την προβλεπόμενη παύση της.
Με αποφάσεις μας στο Δημοτικό Συμ-
βούλιο, διευκολύνουμε και την μεταφο-
ρά τους σε άλλα σημεία της πόλης, στα 
οποία υπάρχει άδεια για περίπτερο και 
δεν λειτουργεί, έτσι ώστε να αποφευχθεί 
η εγκατάλειψή τους και η παύση λειτουρ-
γίας τους. Όμως και σε αυτές τις περιπτώ-
σεις ο αριθμός τους είναι πολύ μικρός, 
φτάνοντας στην σημερινή, αποκαρδιωτι-
κή εικόνα. Έτσι δεν απομένει κάτι άλλο, 
παρά μόνο η αποξήλωσή τους.
Ήδη έχουν αποξηλωθεί 95 και συνε-
χίζουμε για όσα απομείνει, στα οποία 
όμως, όπως και στα προηγούμενα, πρέ-
πει να προηγηθεί η ΔΕΗ και να αποξη-
λώσει τα ρολόγια παροχής ρεύματος».

• Ο επικεφαλής της μείζονος μειοψηφίας, 
Κώστας Σβόλης ανέφερε: «Συναινούμε και 
ψηφίζουμε το σχέδιο βιώσιμης αστικής ανά-
πτυξης που αφορά τον Δήμο Πατρέων. Έργα 
χρηματοδοτούμενα από ευρωπαϊκά κονδύ-
λια, ύψους περίπου 500 εκατομμυρίων ευρώ, 
τα οποία θα αλλάξουν την εικόνα της πόλης 
μας. Με την προϋπόθεση, όμως, η Δημοτι-
κή Αρχή να απεγκλωβιστεί από τις ιδεολογι-
κές της εμμονές και να συμφωνήσουμε ότι η 
κοινή συνισταμένη όλων των δημοτικών πα-
ρατάξεων θα είναι η ανθρωποκεντρική πολι-
τική. Η πολυπόθητη ανάπτυξη θα έχει αρχή 
και τέλος τον πολίτη».
• Για έλλειμμα προγραμματισμού στο σχέδιο 
έκανε λόγο ο επικεφαλής της παράταξης «Πά-
τρα, Σπουδαία και Πάλι», Βασίλης Αϊβαλής 
εκφράζοντας επιφυλάξεις για το αν θα εγκρι-
θεί από τη Διαχειριστική της Περιφέρειας, κα-
θώς όπως είπε «ζητάμε σχεδόν 90 εκατ. ευ-

ρώ όταν το σύνολο του προϋπολογισμού και 
για τα τέσσερα ΣΒΑΑ της Περιφέρειας είναι 
118 εκατ. ευρώ. Αυτό είναι μία σημαντική 
αστοχία, ενώ μία δεύτερη είναι πως το 2017 
εγκρίθηκαν στο ΠΕΠ έργα ύψους 47 εκατ. ευ-
ρώ εκ των οποίων ζητάμε μέσω του Σχεδίου 
να μεταφερθούν στο νέο επιχειρησιακό πρό-
γραμμα τα 34 εκατ. ευρώ. Δηλαδή, υλοποιή-
σαμε μέσα σε επτά χρόνια έργα μόνο 7 εκατ. 
ευρώ. Και τώρα θέλουμε να εντάξουμε έργα 
και δράσεις 90 εκατ. ευρώ. Ποιος θα μας πι-
στέψει ότι μπορούμε να τα υλοποιήσουμε;».
• Ο επικεφαλής του σπιράλ, Πέτρος Ψωμάς 
έκανε λόγο για «ένα σχέδιο μη ρεαλιστικό, κα-
ταλόγισε στην Δημοτική Αρχή προσχηματική 
διαβούλευση και τόνισε πως το ΣΒΑΑ είναι 
πολύ σημαντικό, καθώς αφορά έναν καταστα-
τικό χάρτη που θα μπορούσε να είχε σημαντι-
κό αποτύπωμα για την πόλη στον τομέα της 
ανάπτυξης, αστικής και βιώσιμης».

Οι τοποθετήσεις της αντιπολίτευσης
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«Διαμορφώνουμε το μέλλον αριστείας 
του Δημοσίου Πανεπιστημίου»

> Απολογισμός θητείας και νέοι στόχοι από τον Πρύτανη Χρήστο Μπούρα με φόντο τις εκλογές του Μαρτίου 

Την τετραετία 2020-24, το Πανε-
πιστήμιο της Πάτρας, μέσα από 
συλλογικές προσπάθειες με συν-
θέσεις, επιχειρηματολογία και δη-
μιουργικές αντιπαραθέσεις, κατόρ-
θωσε την αναμόρφωσή του σε ένα 
ίδρυμα σύγχρονο, λειτουργικό και 
συμπεριληπτικό, ικανό να αντα-
ποκριθεί στο διεθνοποιημένο πε-
ριβάλλον που δυναμικά διαμορ-
φώνεται αλλά και να απαντά στα 
σύγχρονα διακυβεύματα της ελλη-
νικής πραγματικότητας.
Τα παραπάνω ανέφερε ο πρύτανης 
του Πανεπιστημίου Πατρών Χρή-
στος Μπούρας κατά τη διάρκεια συ-
νέντευξης Τύπου που παραχώρησε 
με φόντο τις πρυτανικές εκλογές της 
4ης Μαρτίου του 2024. Πλαισιω-
μένος από τους συνεργάτες του στην 
Πρυτανική Αρχή, ο κ. Μπούρας ευ-
χαρίστησε τους αντιπρυτάνεις, Παύ-
λο Αβραμίδη - Έρευνας και Ανάπτυ-
ξης, Δ. Μαντζαβίνο - Ακαδημαϊκών 
και Διεθνών Θεμάτων, Λένα Αλ-
μπάνη - Φοιτητικής Μέριμνας, Βα-
σίλειο Βασιλειάδη - Οικονομικών, 
Μελετών, Έργων και Τεχνολογι-
ών Πληροφορικής ο οποίος ήταν 
απών σε αποστολή στο εξωτερικό 
καθώς και τον καθηγητή Αλέξαν-
δρο Κατσαούνη, διευθύνοντα σύμ-
βουλο για την αξιοποίηση της περι-
ουσίας του Πανεπιστημίου. 
Εστιάζοντας στη δημόσια φυσιο-
γνωμία του Πανεπιστημίου Πατρών 
επεσήμανε πως «το Δημόσιο Πανε-
πιστήμιο Πατρών, αντιμετώπισε την 
πανδημία εξαιρετικά χωρίς να δια-
ταραχθεί ουδόλως η εκπαιδευτική 
και ερευνητική του διαδικασία κα-
θότι όλοι μαζί μέλη ΔΕΠ, Διοικητι-
κό Προσωπικό, φοιτητές κατέβαλαν 
προς αυτή την κατεύθυνση κάθε δυ-
νατή προσπάθεια, ενώ καθοριστικά 
συνεισέφερε και ο τότε Αντιπρύτα-
νης Φοιτητικής Μέριμνας Καθηγη-
τής Παθολογίας /Λοιμωξιολογίας 
Μάρκος Μαραγκός στην ασφαλή 
λειτουργία και αδιατάραχτη λειτουρ-
γία του Πανεπιστημίου». 

«Με ρεαλισμό 
και αποτελεσματικότητα»
Ο κ. Μπούρας ξεδίπλωσε το όραμά 
του για το Δημόσιο Πανεπιστήμιο 
στον 21ο αιώνα με αίσθημα ευθύ-
νης, ρεαλισμό και αποτελεσματικό-
τητα τονίζοντας πως ο στόχος είναι 
κοινός για όλη την ακαδημαϊκή κοι-
νότητα.
Κάνοντας απολογισμό της πρώτης 
θητείας του αναφέρθηκε αναλυτικά 
στο έργο που σχεδιάστηκε και υλο-
ποιείται στους παρακάτω άξονες:

-Ακαδημαϊκά: «Ενισχύουμε τις 
ακαδημαϊκές μονάδες, δίνοντας έμ-
φαση σε αυτές που παρουσιάζουν 
σημαντικά ελλείματα πόρων και 
ικανοτήτων. Δημιουργούμε μηχανι-
σμούς που μεταφέρουν καλές πρα-
κτικές και γνώση από μονάδες που 
ξεχωρίζουν στο Πανεπιστήμιο μας, 
στην Ευρώπη και σε όλο τον κό-
σμο. Στηρίζουμε τους φοιτητές και 
στους διδάσκοντες στην ενίσχυση 
και την ανάπτυξη δεσμών μάθησης 
για την δημιουργία και την ανανέω-
ση εκπαιδευτικών διαδικασιών που 
εστιάζουν στην βαθιά γνώση του 
αντικειμένου, στην διεπιστημονική 
επίλυση προβλημάτων, στην ανά-
πτυξη ικανοτήτων ηγεσίας, επικοι-
νωνίας, διαπροσωπικών σχέσεων 
και αυτό-ολοκλήρωσης. Με πυξίδα 
την αναδιάρθρωση του ακαδημαϊ-
κού χάρτη που με μεγάλη πλειοψη-
φία επιτεύχθηκε και που όμοια της 
δεν καταγράφεται στην ιστορία του 
δημόσιου πανεπιστημίου, τίθενται 
οι βάσεις για ίδρυση νέων ακαδη-
μαϊκών δομών, όπως η ξενόγλωσ-
ση Σχολή με έδρα την Αρχαία Ολυ-
μπία». 
-Φοιτητική μέριμνα/Συμπερίλη-
ψη: «Προωθούμε την εκπαίδευση 
χωρίς αποκλεισμούς, με ισότητα, 
ισοτιμία, μη-διακριτική μεταχεί-
ριση, και προάγουμε τις ικανότη-
τες που σχετίζονται με την ιδιότητα 
του πολίτη. Η Πανεπιστημιακή μας 
Κοινότητα προσανατολίζεται από τις 
αρχές της ποικιλομορφίας και της 
συμπεριληπτικότητας. Οι Καθηγη-
τές μας, οι φοιτητές μας, το προσω-
πικό μας, οι απόφοιτοί μας και οι 
συνεργάτες μας αναπτύσσουν ικα-
νότητες για να εργάζονται, να μαθαί-
νουν και να ζουν με την διαφορε-
τικότητα. Φοιτητική μέριμνα μέσα 
από συνεχιζόμενες δράσεις χρη-
ματοδοτούμενες από διαφορετικές 
πηγές, στοχεύοντας στην παροχή 
σύγχρονων υπηρεσιών στέγασης, 
σίτισης, υποστήριξης με γνώμονα 

τις ιδιαιτερότητες των τεσσάρων πα-
νεπιστημιουπόλεων και την βιώσι-
μη ανάπτυξή τους». 
-Ανάπτυξη: «Ενισχύουμε τις ακα-
δημαϊκές μας δομές, διερευνούμε 
τις δυνατότητες και την σκοπιμό-
τητα καλλιέργειας νέων γνωστικών 
αντικειμένων στην βάση της εξυπη-
ρέτησης των αναγκών της κοινω-
νίας, των πλεονεκτημάτων μας και 
των δυνατοτήτων μας. Προωθούμε 
νέες οργανωσιακές μορφές στην δι-
δασκαλία, στην έρευνα και την διοί-
κηση. Αναπτύσσουμε, συντηρούμε 
και μειώνουμε το περιβαλλοντικό 
αποτύπωμα των υποδομών μας και 
εισάγουμε διαδικασίες λειτουργίας 
στο πρότυπο της «οικολογίας των 
υποδομών». 
-Διεθνοποίηση και Εξωστρέ-
φεια: «Ενισχύουμε την φυσιογνω-
μία μας, σαν πόλου προαγωγής της 
έρευνας, της δημιουργικότητας και 
της επεξεργασίας των κοινωνικών 
προκλήσεων στην Διεθνή Πανεπι-
στημιακή Κοινότητα. Συμβάλουμε 
στην οικονομική ανάπτυξη και στην 
βελτίωση της ποιότητας ζωής στην 
χώρα και στην περιφέρεια μας. Δι-
ευκολύνουμε, προσελκύουμε και 
χτίζουμε νέες διεθνείς συνεργασί-
ες με ενεργητικές και προδραστι-
κές προσεγγίσεις. Θέτουμε σε προ-
τεραιότητα τους δεσμούς με τους 
αποφοίτους μας. Ενίσχυση της δι-
εθνούς παρουσίας μέσω της ίδρυ-
σης κοινών προγραμμάτων σπου-
δών και φορέων πολιτισμού στην 
Κίνα, ξενόγλωσσων προγραμμάτων 
σπουδών και διά βίου μάθησης στο 
Πανεπιστήμιο και της εμβληματι-
κής, εθνικής προσπάθειας ίδρυσης 
παραρτήματος στην Αλεξάνδρεια».
-Έρευνα/καινοτομία: «Κεφαλαι-
οποιούμε το απόθεμα ερευνητικής 
μας γνώσης, επενδύουμε στην πα-
ραγωγή νέας όχι μόνο σε τομείς τε-
χνολογικής αιχμής, αλλά και σε ζη-
τήματα κοινωνικής προτεραιότητας. 
Ταυτόχρονα, καλλιεργούμε και απο-

δίδουμε αξία στην βασική έρευνα και 
στους δημιουργικούς τρόπους ακα-
δημαϊκής έκφρασης. Διευκολύνου-
με τους φοιτητές και το προσωπικό 
μας να συνδέσουν τις ερευνητικές 
τους προσπάθειες με τις κοινωνι-
κές και οικονομικές ανάγκες. Προ-
άγουμε την διεπιστημονική έρευνα. 
Αναγνώριση της προσπάθειας και 
της αριστείας των συναδέλφων μέ-
σα από δράσεις που επιβραβεύουν 
την διδασκαλία και την έρευνα και 
πρόνοιες για την έγκαιρη και απο-
τελεσματική αντιμετώπιση των προ-
βλημάτων της καθημερινότητας».
-Διοικητική Διαφάνεια και Απο-
τελεσματικότητα: «Με εμπιστοσύ-
νη, ακεραιότητα και υπευθυνότητα, 
προτάξαμε τις δύο κρίσιμες πτυχές 
στη διαχείριση του ιδρύματός μας. 
Με ανοιχτή και ειλικρινή επικοι-
νωνία των διοικητικών διαδικα-
σιών, αποφάσεων και πολιτικών 
του Πανεπιστημίου μας προς όλους 
(π.χ. φοιτητές, καθηγητές, διοικη-
τικό προσωπικό, και το κοινό), με 
σαφή και έγκαιρη πληροφόρηση 
για διοικητικές αλλαγές, πολιτικές 

και αποφάσεις, με πρόσβαση σε έγ-
γραφα και πληροφορίες (π.χ. προ-
ϋπολογισμούς, στρατηγικά σχέδια) 
εξασφαλίσαμε ότι όλοι οι πόροι 
(οικονομικοί, ανθρώπινοι, υλικοί) 
χρησιμοποιούνται αποτελεσματικά 
και με τρόπο που βελτιστοποιεί την 
απόδοση και την αξία».
-Βιωσιμότητα και Περιβάλλον: 
«Οι δράσεις μας αντικατοπτρίζουν 
την αυξανόμενη αναγνώριση της 
σημασίας για ενθάρρυνση και υπο-
στήριξη ερευνητικής δραστηριό-
τητας που εστιάζει σε βιώσιμες τε-
χνολογίες, ανανεώσιμες πηγές 
ενέργειας και περιβαλλοντική δια-
χείριση, με σχεδιασμό και εφαρ-
μογή μέτρων για τη βελτίωση της 
ενεργειακής απόδοσης στα κτίρια 
του πανεπιστημίου. Διατήρηση και 
ανάπτυξη πράσινων χώρων στις 
Πανεπιστημιουπόλεις για την προ-
ώθηση της βιοποικιλότητας και της 
φυσικής ομορφιάς, καθώς και για 
τη δημιουργία χώρων όπου η πα-
νεπιστημιακή κοινότητα μπορεί να 
απολαύσει το φυσικό περιβάλλον».
- Σύνδεση με την κοινωνία: «Το 
Πανεπιστήμιο, ως φάρος παιδείας 
και πολιτισμού, δημιουργεί συνθή-
κες πολυεπίπεδων αλληλεπιδράσε-
ων, από τις οποίες δεν μπορεί να 
απουσιάζει η κοινωνία. Το φεστι-
βάλ υποδοχής πρωτοετών είναι η 
απόδειξη του τι μπορεί να καταφέ-
ρει το Πανεπιστήμιο ενώνοντας τις 
δυνάμεις του με τους φορείς, τις 
επιχειρήσεις και το έμψυχο δυναμι-
κό της περιφέρειας.»

Ο κ. Μπούρας έδωσε έμφαση στην επόμενη μέρα λέγοντας πως «η Πρυ-
τανική Αρχή που θα προκύψει από τις εκλογές του Συμβουλίου Ιδρύμα-
τος θα πρέπει να είναι σε θέση να οδηγήσει το Πανεπιστήμιο στην νέα 
εποχή με:
ΟΡΑΜΑ για την νέα διάρθρωση του Πανεπιστημίου σε επίπεδο ακαδη-
μαϊκών μονάδων, ελκυστικών προγραμμάτων σπουδών και λοιπών εκ-
παιδευτικών παροχών, συνεργασιών με ιδρύματα και φορείς και συνεχι-
ζόμενης κατάρτισης του δυναμικού του,
ΡΕΑΛΙΣΜΟ για το νέο τοπίο της τριτοβάθμιας εκπαίδευσης που διαμορ-
φώνεται στην χώρα. Σ’ένα τέτοιο περιβάλλον, το Πανεπιστήμιό μας κα-
λείται να ενισχύσει την θέση του στην έρευνα και την εκπαίδευση μέσω 
συνεργειών αριστείας, δράσεων εξωστρέφειας και καλών πρακτικών βι-
ώσιμης ανάπτυξης, 
ΑΠΟΤΕΛΕΣΜΑΤΙΚΟΤΗΤΑ στην επίλυση των ζητημάτων της καθημερι-
νότητας που αφορούν σε χιλιάδες χρήστες του Πανεπιστημίου.
Θέτουμε τα θέματα, Διαβουλευόμαστε, Προτεραιοποιούμε, Σχεδιάζουμε, 
Διεκδικούμε, Υλοποιούμε, Μαθαίνουμε, Λογοδοτούμε, Διορθώνουμε. 
Διαμορφώνουμε το μέλλον αριστείας του δημοσίου πανεπιστημίου. Μα-
ζί, δημιουργούμε μια κοινότητα που εμπνέει, καινοτομεί και εξασφαλίζει 
μια φωτεινή προοπτική για όλους. Αυτή ήταν η δέσμευση, η αποστολή 
και το έργο μας τα τέσσερα τελευταία χρόνια. Αυτός είναι ο προσανατολι-
σμός και η δέσμευση ευθύνης για την επόμενη θητεία μας στην υπηρεσία 
της Ακαδημαϊκής Κοινότητας του Πανεπιστημίου Πατρών».

«Στη νέα εποχή με όραμα»
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Επιχειρηματική αποστολή
στην Κωνσταντινούπολη
Σε συνέχεια σύγκλησης του 5ου Ανώτατου Συμ-
βουλίου Συνεργασίας Ελλάδος-Τουρκίας στην 
Αθήνα (7 Δεκεμβρίου 2023), ο Υφυπουργός 
Εξωτερικών κ. Φραγκογιάννης αναμένεται να 
μεταβεί στην Κων/πολη (31.1.- 2.2.2024), συ-
νοδεία επιχειρηματικής αποστολής. Με αφορμή 
την επίσκεψη, το Ανώτατο Συμβούλιο Εξωτερι-
κών Οικονομικών Σχέσεων της Τουρκίας (DEIK) 
προγραμματίζει τη διοργάνωση επιχειρηματικού 
φόρουμ και ημερίδας δικτύωσης (networking 
event) μεταξύ Ελλήνων και Τούρκων επιχειρη-
ματιών, την Πέμπτη 1η Φεβρουαρίου τ.έ.
Το Επιμελητήριο Αχαΐας ενημερώνει τα μέλη του 
προκειμένου οι ενδιαφερόμενες επιχειρήσεις 
που επιθυμούν να συμμετάσχουν, να συμπλη-
ρώσουν τη φόρμα εκδήλωσης ενδιαφέροντος 
έως σήμερα.

Τα μέλη της Κριτικής Επιτροπής 
Στελεχώθηκε η Κριτική Επιτροπή του Πατρινού Καρναβα-
λιού 2024 μετά από την ομόφωνη απόφαση του ΔΣ της 
ΚΕΔΗΠ-Καρναβάλι Πάτρας σε πρόσφατη συνεδρίασή του. 
Την Κριτική Επιτροπή του Πατρινού Καρναβαλιού 2024 
αποτελούν οι: 
• Έφη Αναλυτή, πρόεδρος Συλλόγου Νέων Καλλιτεχνών 
Πατρών, συνεργάτης τηλεοπτικών εκπομπών
• Νίκος Αναστασόπουλος, καρναβαλιστής
• Αμαλία Αντωνοπούλου, καθηγήτρια Μουσικής
• Κώστας Αρταβάνης, ζωγράφος
• Περικλής Βασιλόπουλος-σκηνοθέτης, ηθοποιός.
• Πόλυ Καραθανάση, χορεύτρια
• Ακριβή Τσίχλα, θεατρολόγος
Η Κριτική Επιτροπή του Πατρινού Καρναβαλιού 2024 συ-
γκροτείται με σκοπό την αξιολόγηση και βαθμολόγηση των 
δράσεων του 59ου Παιχνιδιού του Κρυμμένου Θησαυρού 
και τη βράβευση των νικητών. 
Παράλληλα θα διοργανώνει αμισθί δράσεις ψυχαγωγικού 
και εκπαιδευτικού χαρακτήρα που απευθύνονται στο σύνο-
λο των πολιτών.

Συμβουλευτικά

Ποντιακή συνεργασία
Με τον Δήμαρχο Πατρέων, 
Κώστα Πελετίδη συναντήθη-
κε στο Δημαρχείο, ο Πρό-
εδρος της Ποντιακής Ομο-
σπονδίας Ελλάδας, Γιώργος 
Βαρυθυμιάδης και συνεργά-
τες του. Είχαν μια συνάντηση 
εργασίας, η οποία έγινε σε 
θερμό κλίμα, στην διάρκεια 
της οποίας συζητήθηκε το 

ενδεχόμενο μιας μελλοντικής 
συνεργασίας της Ομοσπονδί-
ας με τον Δήμο.
Στην συνάντηση συμμετείχαν 
ο Αντιδήμαρχος Πολιτιστι-
κού, Αποστόλης Αγγελής και 
ο Υπεύθυνος του Χορευτικού 
Τμήματος του Δήμου και δη-
μοτικός σύμβουλος, Χρήστος 
Γιαννόπουλος.

Το Εργατικό Κέντρο Πάτρας διοργάνωσε 
χθες το πρωί συγκέντρωση στην πλατεία 
Γεωργίου, κατά της λειτουργίας ιδιωτι-
κών πανεπιστημίων στην χώρα μας. 
«Το ζήτημα της ιδιωτικοποίησης των 
πανεπιστημίων δεν αφορά μόνο τους 
φοιτητές και τους μαθητές αλλά όλη 
την εργατική τάξη τις λαϊκές οικογένειες 
που βλέπουν να υψώνεται ένα ακόμα 
«τείχος» για την μόρφωση των παιδιών 
της….. Οι μόνοι κερδισμένοι από αυτό 
το νομοσχέδιο θα είναι οι κολεγιάρχες 
από την πώληση των πτυχίων , το κράτος 
από την ακόμα παραπέρα περικοπή των 
δαπανών για την δημόσια παιδεία» ανα-
φέρθηκε χαρακτηριστικά.

Συνάντηση εργασίας με τον υπουργό Ανάπτυξης 
κ. Κώστα Σκρέκα είχαν εκπρόσωποι σωματείων 
εστίασης. Η αντιπροσωπεία αποτελείτο από 
τους: κ.κ. Γιατρά Αναστάσιο, πρόεδρο Συλλό-
γου Καταστηματαρχών Εστίασης & Αναψυχής 
Ν. Αχαΐας, Μαλαπέτσα Νικόλαο, πρόεδρο Συλ-
λόγου Καταστημάτων Εστίασης Καλαμάτας, 
Αθανασιάδη Βασίλειο, πρόεδρο Συλλόγου Καφέ 
Εστιατόρων Αρκαδίας, Ευθυμίου Βασίλη, Πρό-
εδρο Καταστημάτων εστίασης Εύβοιας και του 
δικηγόρου κ. Δημήτρη Κορωνάκη.

Το παγκόσμιο 
εμπόριο σε κίνδυνο;
Παγκόσμια ανησυχία και αναταράξεις στην οικονομία, 
προκαλεί η κατάσταση στην Ερυθρά Θάλασσα, με τις επι-
θέσεις των ανταρτών Χούθι. Πρόκειται ουσιαστικά για επέ-
κταση του πολέμου στο Ισραήλ, αφού η συγκεκριμένη ομά-
δα έχει την στήριξη του Ιράν και αποτελεί δυναμικό μέρος 
του «άξονα αντίστασης» κατά του Ισραήλ και της Δύσης.
Ήδη υπάρχουν καθυστερήσεις στην εφοδιαστική αλυσίδα, 
ενώ ο γύρος της Αφρικής, τον οποίο υποχρεώνονται να 
κάνουν τα πλοία προκαλεί αύξηση των ναύλων και επακό-
λουθες ανατιμήσεις σε προϊόντα. Οι πληροφορίες μάλιστα 
αναφέρουν ότι λόγω της κατάστασης η κίνηση στην Διώρυ-
γα του Σουέζ έχει μειωθεί σε ποσοστό 60%. 
Αυτό το σημειώνουμε δεδομένου ότι ήδη έχουν καταγρα-
φεί καθυστερήσεις στην εφοδιαστική αλυσίδα. Όμως οφεί-
λουμε να παρατηρήσουμε ότι μέχρι στιγμής οι επιπτώσεις 
στο παγκόσμιο εμπόριο είναι περιορισμένες.
 Για παράδειγμα είναι περιορισμένες οι αυξήσεις στην αγο-
ρά πετρελαίου. Το Brent κυμαίνεται στα 78 δολάρια, ένα, 
μόλις δολάριο ακριβότερα, από όσο ήταν, πριν τις επιθέ-
σεις των Χούθι και πολύ χαμηλότερα από πέρσι, που ξε-
περνούσε τα 88 δολάρια.
Ανοικτό πάντως παραμένει το ενδεχόμενο νέων ανατιμή-
σεων, ειδικά, στα μη ενεργειακά προϊόντα, αν η ένταση 
στην Ερυθρά Θάλασσα κλιμακωθεί ή παραταθεί. Ήδη το 
εργοστάσιο της Tesla στο Βερολίνο ανακοίνωσε παύση ερ-
γασιών, μέχρι τα μέσα Φεβρουαρίου, λόγω προβλημάτων 
στην εφοδιαστική αλυσίδα.
Ωστόσο, δεν πρέπει να παραβλέπουμε τις συγκεκριμένες 
εξελίξεις, οι οποίες θα έχουν ίσως άμεσο αντίκτυπο στη 
ζωή μας το επόμενο διάστημα εάν επεκταθούν σε επίπεδο 
εξαμήνου. Ενδεχομένως πρώτες ύλες που είναι αναγκαίες 
στην αυτοκινητοβιομηχανία να εκλείψουν και να παρουσι-
αστούν κενά στην αλυσίδα μιας σειράς προϊόντων.
O Υπουργός Άμυνας Nίκος Δένδιας προανήγγειλε την πα-
ρουσία ελληνικής φρεγάτας στην περιοχή για την προάσπι-
ση των συμφερόντων μας, ωστόσο από μόνη της μια τέτοια 
κίνηση δεν μπορεί να ανακόψει το «τσουνάμι» των επιπτώ-
σεων εάν η ένταση στην περιοχή κορυφωθεί.
Ας κρατήσουμε συνεπώς την επισήμανση ότι στην συγκε-
κριμένη περιοχή παρουσιάζεται μια ανάφλεξη η οποία θα 
πυροδοτήσει ενδεχομένως τις ανατιμήσεις μιας σειράς 
προϊόντων. Διότι έτσι λειτουργεί η παγκοσμιοποίηση: μπο-
ρεί να ανοίγει ορίζοντες σε νέες αγορές, εμπεριέχει όμως 
και ασυνήθιστες γεωπολιτικές απειλές.

Aπόψεις

Η Eβδομαδιαία Oικονομική Eφημερίδα της Aχαΐας

Aρ. Φύλλου 1337 | Παρασκευή 19 Ιανουαρίου 2024 | Τιμή φύλλου 1€

IΔIOKTHΣIA: ΣYMBOYΛOΣ ΕΤΕΡΟΡΡΥΘΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ
Μέτοχος-Διαχειριστής: Παναγιώτης Γιαλένιος
Mαιζώνος 94 | 262 21 ΠATPA | 2610 620574
e-mail:symboulo@otenet.gr
Hλεκτρονική έκδοση: www.symboulos.gr
Eκδότης - Διευθυντής - Διευθυντής Σύνταξης: Παναγιώτης Γιαλένιος
Αρχισυντάκτης: Γιώργος Ηλιόπουλος

Eκτύπωση: 
Λιθογραφικό Eργαστήρι | Παναγιωτόπουλος Tηλ. 2610 643492

ΣYNΔPOMEΣ: Eτήσια (50 τεύχη) 40,00 € 
Oργανισμοί - Tράπεζες - Δήμοι - Aν. Eταιρείες 50,00 € 

O «Σύμβουλος Επιχειρήσεων» είναι μέλος 
της Ένωσης Ιδιοκτητών Επαρχιακού Τύπου (ΕΙΕΤ)

Αριθμός ΜΕΤ: 230165
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Να δοθούν στην Αυτοδιοί-
κηση όσα της αξίζουν 
Nα αποδώσει στην αυτοδιοίκηση 
όσα της οφείλει ζήτησε ο Μαρίνος 
Σκανδάμης, κατά τον χαιρετισμό του 
στην κοπή της πρωτο-
χρονιάτικης πίτας στον 
Δήμο Ερυμάνθου. Ο 
Τομεάρχης Προστα-
σίας του Πολίτη στο 
ΠΑΣΟΚ, πέρα από τις 
ευχές του προς το νέο 
δημοτικό συμβούλιο, 
τις τοπικές κοινότητες 
και τους κατοίκους του 
Ερυμάνθου, επισήμα-
νε ότι η κυβέρνηση 
αρνείται να επιδείξει 
τον πρέποντα σεβασμό 
στην αυτοδιοίκηση.
Μάλιστα τόνισε ότι είναι επανειλημ-
μένες οι εχθρικές κινήσεις της κυβέρ-
νησης προς τους Δήμους της χώρας, 
φέρνοντας ως παραδείγματα την στά-
ση του Πρωθυπουργού στην προε-
κλογική εκστρατεία με τις δηλώσεις 
του για την ανάγκη να εκλεγούν πα-
ντού οι υποστηριζόμενοι από τη ΝΔ 
δήμαρχοι ώστε να ελέγχεται η αυτο-
διοίκηση, αλλά και την άθλια κυβερ-
νητική συμπεριφορά προς τον Χάρη 
Δούκα, όταν μετά την εκλογή του με 
τιμωρητικό τρόπο μεταφέρθηκε με 
νόμο η δημοτική εταιρεία Ανάπλαση 
Αθήνας στο δημόσιο, στερώντας από 
τον Δήμο ένα σημαντικό εργαλείο πα-
ρέμβασης και ανάπτυξης.

Εκλογές για την παράταξη 
του Βασίλη Αϊβαλή 
Εκλογές για τη δημοτική παράταξη 
«Πάτρα Σπουδαία και 
Πάλι», με επικεφαλής 
τον Βασίλη Αΐβαλή.
Η εκλογική διαδικα-
σία είχε αποφασιστεί 
στις 21 του περασμέ-
νου Δεκεμβρίου, κα-
τά τη διάρκεια ολομέ-
λειας, προκειμένου να 
εκλεγεί Συντονιστική 
Επιτροπή, που μαζί με 
τους εκλεγμένους δη-
μοτικούς συμβούλους 
θα αποτελούν το κορυφαίο όργανο 
που θα λαμβάνει αποφάσεις.
Οι εκλογές θα πραγματοποιηθούν 
την Κυριακή 21 Ιανουαρίου, στην 
ισόγεια αίθουσα του ΤΕΕ Δυτικής 
Ελλάδας, στην Τριών Ναύρχων.

Υπενθυμίζεται ότι ο Βασίλης Αϊ-
βαλής υλοποίησε την προεκλογι-
κή δέσμευσή του και παραιτήθηκε 
από την προεδρία του ΤΕΕ Δυτ. Ελ-
λάδας μετά τη 10ετή παρουσία του, 
θέλοντας να επικεντρωθεί στον ρό-

λο του ως επικεφαλής 
της ελάσσονος μειο-
ψηφίας στο Δημοτικό 
Συμβούλιο. Η παρά-
ταξη ετοιμάζει πλήθος 
παρεμβάσεων το προ-
σεχές διάστημα, γι’ 
αυτό και ήδη προχω-
ρά με γοργούς ρυθ-
μούς η συγκρότηηση 
των εσωτερικών ορ-
γάνων.

«Επικίνδυνη η κατάσταση 
στο ΤΕΠ του ΠΓΝΠ» 
Αναφορά προς το Προεδρείο της 
Βουλής των Ελλήνων και τον υπουρ-
γό Υγείας με θέμα «Περί 
ασθενών νοσηλευόμε-
νων στο ΤΕΠ του Πα-
νεπιστημιακού Γενικού 
Νοσοκομείου Πατρών 
‘‘Παναγία η Βοήθεια’’» 
έκανε ο βουλευτής Αχα-
ΐας και τομεάρχης Υγεί-
ας του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ 
Ανδρέας Παναγιωτό-
πουλος.
Στο κατατεθέν συνοδευ-
τικό έγγραφο της ανα-
φοράς, περιγράφεται η 
«τριτοκοσμική και επικίνδυνη για 
τους ασθενείς και το νοσηλευτικό 
προσωπικό κατάσταση που επικρα-
τεί στο Τμήμα Επείγοντων Περιστα-

τικών (ΤΕΠ) λόγω και 
της έξαρσης των ανα-
πνευστικών λοιμώξε-
ων που έχει ως αποτέ-
λεσμα την αύξηση του 
αριθμού των νοση-
λευόμενων ασθενών 
και τη νοσηλεία τους 
σε φορεία στον χώρο 
του ΤΕΠ.
Σε όλη την ανακοί-
νωση και την ανα-
φορά σκιαγραφείται 

η απανθρωποποίηση, οι αναξιο-
πρεπείς συνθήκες και η επικινδυ-
νότητα για τους ασθενείς, τις οι-
κογένειές τους και το ιατρικό και 
νοσηλευτικό προσωπικό, λόγω 
της ανάλγητης αδιαφορίας και της 

στρατηγικής απαξίωσης του ΕΣΥ 
από την κυβέρνηση, που επιμέ-
νει στην υποστελέχωση από προ-
σωπικό και στην εγκατάλειψη των 
υποδομών».

«Σπίτι μου»: 246,8 εκ. 
ευρώ έχουν εκταμιευθεί
Στα 246,8 εκατομμύρια ευρώ ανέρ-
χεται, μέχρι στιγμής, το συνολικό 
ποσό που έχει εκταμιευθεί για τα 
δάνεια που έχουν δοθεί στο πλαί-
σιο του προγράμματος «Σπίτι μου», 
σύμφωνα με στοιχεία που διαβιβά-
στηκαν στη Βουλή από την υπουρ-
γό Κοινωνικής Συνοχής και Οικο-
γένειας Σοφία Ζαχαράκη.
Σε σχέση με το πρόγραμμα «Σπίτι 
μου», το οποίο απευθύνεται απο-
κλειστικά στους νέους και στα νέα 
ζευγάρια 25-39 ετών για την από-
κτηση προσιτής στέγης, η κ. Ζα-
χαράκη ενημερώνει ότι με βά-
ση τα τελευταία στοιχεία, από τις 

9.776 ενταγμένες 
στο πρόγραμμα αι-
τήσεις έχουν προχω-
ρήσει σε στάδιο σύμ-
βασης οι 3.676, εκ 
των οποίων 2.542 
δάνεια έχουν ήδη 
εκταμιευθεί, συνο-
λικού ποσού 246,8 
εκ. ευρώ. Το 60%, 
περίπου, των εγκε-
κριμένων δανείων 
αφορούν σε νέα ζευ-
γάρια, ενώ το περί-

που 88% αφορά δικαιούχους με 
ετήσιο εισόδημα κάτω από 24.000 
ευρώ», αναφέρει η υπουργός Κοι-
νωνικής Συνοχής και Οικογένειας.

Αν μέχρι και σήμερα είχατε συ-
νηθίσει σε αυξημένες για την εποχή 
θερμοκρασίες, από το Σαββατοκύ-
ριακο ο καιρός αλλάζει. Επιστρέφει 
ο χειμώνας με αισθητή πτώση της 
θερμοκρασίας, θυελλώδεις βοριάδες 
και τοπικές χιονοπτώσεις σε ορεινές – 
ημιορεινές περιοχές, πιθανότητα και 
σε περιοχές αρκετά χαμηλού υψομέ-
τρου Μακεδονίας και Θράκης. 

Θα επισημάναμε ότι το ασυνήθιστο 
θα ήταν ο υδράργυρος να κυμαίνεται 
στους 19 βαθμούς Κελσίου, Ιανουά-
ριο μήνα. 

!
Σε πολυτέλεια έχει εξελιχθεί τους τελευταίους μήνες η 
επίσκεψη στα σούπερ μάρκετ.
Μία αναγκαιότητα που μετατράπηκε σε βάσανο και για 
τους περισσότερους σε αδυναμία!
Μπαίνεις στο σούπερ μάρκετ, παίρνεις ένα καλαθάκι 
στο ένα χέρι - ούτε λόγος πια για καρότσι - κι ένα κο-
μπιουτεράκι στο άλλο, βάζεις- βγάζεις πολύχρωμες συ-
σκευασίες, φθάνεις στο ταμείο με μετρημένα και άκρως 
απαραίτητα πράγματα που συνήθως δεν γεμίζουν ούτε 
μία σακούλα και παίρνεις τη… λυπητερή! Το λιγότερο 
50 ευρώ για πράγματα που δεν φθάνουν να περάσεις 
ούτε δύο με τρεις ημέρες!
Για να μην μιλήσουμε για τα ενοίκια, για τους λογαρια-
σμούς του ρεύματος και για τη βενζίνη!
Κι όμως η κυβέρνηση επαίρεται για ένα οικονομικό 
θαύμα κι εμείς περιμένουμε ένα άλλο θαύμα, αυτό 
του πολλαπλασιασμού των πέντε άρτων και των δυο 
ιχθύων…
Η ακρίβεια καλπάζει και το ράλι των ανατιμήσεων είναι 
πλέον ξέφρενο, διαμορφώνοντας μια πραγματικότητα 
με χαμηλή ποιότητα ζωής, κακοπληρωμένες δουλειές 
και δυσβάσταχτη καθημερινότητα. 
Τα στοιχεία δείχνουν ότι βασικά τρόφιμα πωλούνται 
στη χώρα μας έως και 30% ακριβότερα από άλλες χώ-
ρες της Ε.Ε. Δείχνουν επίσης, ότι το τελευταίο δωδεκά-
μηνο τα φρούτα πήραν αύξηση 16% και πως το ελαιό-
λαδο αυξήθηκε περίπου 30%.
Και κάπου εδώ φθάνει η στιγμή που λες «αντίο» στη 
μεσογειακή διατροφή… και εύχεσαι να συνεχίσεις να 
μπορείς να έχεις πρόσβαση τουλάχιστον σε κάποια βα-
σικά είδη… διατροφής!
Για όλα αυτά δεν χρειάζονται χρηματοοικονομικές ανα-
λύσεις υψηλού επιπέδου, αλλά απλή λογική. Αν δεν 
αυξηθούν οι μισθοί, τότε η ανελαστική ζήτηση σε τρό-
φιμα και καθημερινά είδη θα συνεχίσει να τρέφει την 
ακρίβεια.
Τα στοιχεία επίσης δείχνουν πως η Ελλάδα κατέχει τη 
2η χειρότερη θέση στην Ευρωζώνη από πλευράς κατά 
κεφαλήν ΑΕΠ, ενώ απ’ άλλα στοιχεία καταδεικνύεται 
πως η αισχροκέρδεια καλά κρατεί αφού τα πρόστιμα 
(θα πληρωθούν άραγε;) σε μεγάλες εταιρείες ξεκίνησαν 
να επιβάλλονται μετά από σχεδόν ένα χρόνο πληθω-
ρισμού και παρά την επιβολή τους οι αυξήσεις συνε-
χίζονται!
Αυτά είναι τα στοιχεία… κυρίες και κύριοι της κυβέρνη-
σης… Τα στοιχεία που επαληθεύονται από την πραγμα-
τικότητα και τη δραματική συρρίκνωση του εισοδήμα-
τος των Ελλήνων πολιτών.

«Ακριβή» μου 
Ελλάδα...!

Eπωνύμως

O κ. Βασίλης 
Αΐβαλής

Από την Πάτρα ο Υπαρχηγός της Πυροσβεστικής 
Ευχάριστη έκπληξη αποτέλεσε η τοποθέτηση ενός Πατρινού στη θέση του Υπαρ-
χηγού του Πυροσβεστικού Σώματος. Ειδικότερα, ο Νίκος Ρουμελιώτης, Συντονι-
στής Επιχειρήσεων Πελοποννήσου, Δυτικής Ελλάδας και Νήσων μέχρι πρότινος, 
τοποθετείται στην συγκεκριμένη θέση. Καθοριστικό ρόλο στην επιλογή του έπαιξε 
το γεγονός ότι πέρυσι επέδειξε σημαντικές επιδώσεις στον τομέα της πρόληψης 
των πυρκαγιών στην περιοχή μας. Και ως αξιωματικός γνωρίζει από επιχειρήσεις 
που απαιτούν λεπτούς χειρισμούς. Είναι απόφοιτος του Τμήματος Οικονομικών 
Επιστημών του Πανεπιστημίου Πατρών. Επιπλέον, έχει υπηρετήσει ως Περιφερει-
ακός Διοικητής Π.Υ. στα Ιόνια Νησιά, ως Διοικητής στο Νομό Αχαΐας, στο Νομό 
Ζακύνθου, στην 6η Ε.Μ.Α.Κ. και σε άλλες ακόμα θέσεις.

‘‘

‘‘

‘‘

‘‘

Τα στοιχεία δείχνουν ότι βασικά 

τρόφιμα πωλούνται στη χώρα μας 

έως και 30% ακριβότερα από άλ-

λες χώρες της Ε.Ε. Δείχνουν επί-

σης, ότι το τελευταίο δωδεκάμηνο 

τα φρούτα πήραν αύξηση 16% 

και πως το ελαιόλαδο αυξήθηκε περίπου 30%.

της Ολυμπίας Λόη

O κ. Μαρίνος 
Σκανδάμης

O κ. Ανδρέας 
Παναγιωτόπουλος

Η Ολυμπία Λόη είναι αρχιτέκτονας -μηχανικός, πολιτευτής 
του ΠΑΣΟΚ - Κινήματος Αλλαγής. 
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Παρουσία Δένδια
στη Βοστίτσα 

Με επισημότητα και στόχο την 
αναγνώρισης της συμβολής 
του προεπαναστατικού αυτού 
γεγονότος στην απελευθέρω-
ση από τον τουρκικό ζυγό, θα 
εορταστεί και φέτος στην Αιγι-
άλεια η επέτειος της Μυστικής 
Συνέλευσης της Βοστίτσας 26-
30 Ιανουαρίου 1821.
Επίσημος προσκεκλημένος, 
ο υπουργός Εθνικής Άμυνας 
Νίκος Δένδιας που θα εκπρο-

σωπήσει την Κυβέρνηση στις εκδηλώσεις που θα πραγματο-
ποιηθούν την Παρασκευή 26 Ιανουαρίου, ημέρα εορτής και 
αργίας για το Αίγιο.
Θα τελεστεί δοξολογία στον Μητροπολιτικό Ναό Φανερωμέ-
νης Αιγίου και κατάθεση στεφάνων με μαθητική παρέλαση 
στην οδό Μητροπόλεως. Το ίδιο βράδυ η Μητρόπολη Κα-
λαβρύτων και Αιγιαλείας θα παρουσιάσει το Λεύκωμα της 
Ιστορικής Λαογραφικής Εταιρείας Αιγιαλείας στο Παναγιω-
τοπουλέικο Αρχοντικό. 
Το Σάββατο 27 Ιανουαρίου το πρωί θα τελεσθεί Αρχιερα-
τική Δοξολογία με πανηγυρικό της ημέρας στον Ναό Αγίου 
Γεωργίου Τέμενης και κατάθεση στεφάνων, ενώ η ημέρα πε-
ριλαμβάνει και βραδινή παρέλαση αναβιωτών από όλη τη 
χώρα, στην οδό Μητροπόλεως στο Αίγιο. Φέτος η βραδινή 
παρέλαση θα γίνει με κάθοδο της οδούς Μητροπόλεως και 
κατάληξη στην πλατεία Αγ. Λαύρας όπου θα
παρουσιαστούν παραδοσιακοί χοροί από χορευτικά τμήματα 
της Αιγιάλειας.
Η πανηγυρική παρέλαση αναβιωτών θα πραγματοποιηθεί την 
Κυριακή 28 Ιανουαρίου.

Αυξήσεις στους 
λογαριασμούς 
Αντιδράσεις προκάλεσε η απόφαση του Δήμου Αιγιαλείας 
για τις αυξήσεις έως και 47% στα τέλη Καθαριότητας και 
Ηλεκτροφωτισμού για το 2024. Επίσης η Δημοτική αρχή της 
Αιγιαλείας κατά πλειοψηφία αποφάσισε να προχωρήσει και 
σε αυξήσεις από 8-15% στα τιμολόγια της ΔΕΥΑ Αιγιαλείας 
για ύδρευση, άρδευση και αποχέτευση και ετοιμάζεται να 
φέρει το θέμα στο Δημοτικό Συμβούλιο.
Υπενθυμίζεται ότι την περασμένη Τετάρτη 10 Ιανουαρίουη 
Δημοτική αρχή της Αιγιαλείας απέσυρε από την ημερήσια 
διάταξη στο Δημοτικό Συμβούλιο το θέμα της έγκρισης της 
νέας τιμολογιακής πολιτικής της ΔΕΥΑ Αιγιαλείας για το 
2024 παρά το γεγονός ότι είχαν διαφανεί οι προθέσεις της 
για αυξήσεις στα νέα τιμολόγια του νερού.

Ανάδειξη ορειβατικών 
διαδρομών 
Ο Δήμος Αιγιάλειας και η Αντιδημαρχία Ανάπτυξης προσκα-
λεί τη Δευτέρα 22 Ιανουαρίου και ώρα 17.30, στην αίθουσα 
του ‘FAME ROAD HUB’ (Παλαιά Σφαγεία, Σωκράτους 4, Αί-
γιο) σε συνάντηση εργασίας μαζί με την «PathsofGreece»που 
είναι ο επίσημος συνεργάτης του Δήμου Αιγιαλείας, προκει-
μένου διαμορφώσει την πρόταση για τα «Τα μονοπάτια της 
Αιγιάλειας».
Η πρόσκληση, όπως αναφέρεται, «απευθύνεται σε φορείς, 
προέδρους κοινοτήτων, συλλόγους, λάτρεις του βουνού και 
της φύσης που γνωρίζουν και επιθυμούν να συνεργαστούν, 
προκειμένου να συλλεχθεί το απαραίτητο πληροφοριακό υλι-
κό, ώστε για πρώτη φορά να γίνει καταγραφή και αποτύπω-
ση των μονοπατιών της περιοχής μας και των δυνατοτήτων 
ανάδειξής τους».

Θέματα

Αγροτικά Τμήματα στα Επιμελητήρια
Αναρτήθηκε προς διαβού-
λευση το Σχέδιο Νόμου του 
Υπουργείου Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίμων με τίτλο: 
«Ενίσχυση της πρότυπης κτη-
νοτροφίας, ρυθμίσεις για την 
αλιεία και τις υδατοκαλλιέργει-
ες, διατάξεις για τη φυτοϋγεία, 
τα βιοκτόνα προϊόντα και την 
ποιότητα τροφίμων και άλλες 
διατάξεις για την τόνωση της 
αγροτικής ανάπτυξης».
Το σχέδιο νόμου περιλαμβά-
νει ρυθμίσεις που αφενός ει-
σάγουν ένα νέο ρυθμιστικό 
πλαίσιο για την στήριξη των 
αγροτών και αφετέρου ρυθ-
μίζουν λειτουργικά ζητήματα 
και την ενίσχυση των πληγέ-
ντων αγροτών από τις θεομη-
νίες (πυρκαγιές, πλημμύρες).
Ο υπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίμων Λευτέ-
ρης Αυγενάκης, με αφορμή 

την ανάρτηση προς διαβού-
λευση του νομοσχεδίου, δή-
λωσε: «Η σημαντικότερη 
καινοτομία που εισάγουμε 
είναι αυτή για τη δημιουρ-
γία Αγροτικών Τμημάτων στα 
Επιμελητήρια, με στόχο την 
ενίσχυση των επαγγελματι-
ών αγροτών και τον εφοδια-
σμό τους με γνώσεις, που θα 
τους δώσουν τη δυνατότητα 
να ανταπεξέλθουν με επιτυ-
χία στις προκλήσεις της νέας 
εποχής».

Οι στόχοι 
Στόχοι του σχεδίου Νόμου 
είναι:
• η Δημιουργία Κτηνοτροφι-
κών Πάρκων για τον σταυλι-
σμό των ζώων στηρίζοντας 
τη βιωσιμότητα των μικρών 
επιχειρήσεων.
• η αντιμετώπιση της γραφει-
οκρατίας και οι παροχή λύ-
σεων στο χρόνιο πρόβλημα 
των ενδικοφανών αλιευτι-
κών προσφυγών.
• η εισαγωγή ρυθμίσεων για 

τον αλιευτικό τουρισμό και 
τις υδατοκαλλιέργειες.
• Η δημιουργία επαρκούς 
πλαισίου για την παράλληλη 
παραγωγή αγροτικών προϊ-
όντων και λειτουργία φωτο-
βολταϊκών σε γη υψηλής πα-
ραγωγικότητας.
• Η βοήθεια στην καθημερι-
νότητα των παραγωγών και η 
επίλυση χρόνιων προβλημά-
των, εξασφαλίζοντας την εν 
γένει βιωσιμότητά τους.
• η διευθέτηση η ο εξορθο-
λογισμός λειτουργικών, κα-
νονιστικών και νομοθετικών 
ζητημάτων πάσης φύσεως.
• η εξασφάλιση της βελτίω-
σης της λειτουργίας οργανι-
σμών.
• η σύσταση Αγροτικών Τμη-
μάτων στα Επιμελητήρια ενι-
σχύοντας την αγροτική επι-
χειρηματικότητα.

> Σε διαβούλευση το ν/σ του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης

Αυτοψία στις αναπλάσεις 

Κοπή πίτας στον Δήμο Ερυμάνθου

Αυτοψία στο έργο «Ανάπλαση των κέ-
ντρων των ιστορικών οικισμών Πορ-
τών και Σαντομερίου» πραγματοποίησε 

την Τρίτη 16/01 ο Δήμαρχος Δυτικής 
Αχαΐας Γρηγόρης Αλεξόπουλος, συνο-
δευόμενος από τον Αντιδήμαρχο Έρ-
γων Ανδρέα Μπουχέλο και στελέχη της 
Τεχνικής Υπηρεσίας του Δήμου, παρου-
σία των Τοπικών Πρόεδρων και Συμ-
βούλων των δύο Κοινοτήτων Δριμάλα 
Παναγιώτη, Γεωργαντά Δημήτρη και Δι-
αμαντόπουλο Γιώργο.
Ο κ. Αλεξόπουλος παρακολούθησε την 
πρόοδο των εργασιών και είχε συνά-
ντηση με τονεργολάβο του έργου, στον 

οποίο επισήμανε την ανάγκη τήρησης 
των συμβατικών χρονοδιαγραμμάτων.
«Ένα σημαντικό έργο για την καθημερι-
νότητα των κατοίκων αλλά και για τηνελ-
κυστικότητα αυτών των περιοχών, των 
Πορτών και του Σαντομερίου. Ο ορεινός 
όγκος μας με τους γραφικούς οικισμούς 
του και το πλούσιο φυσικό περιβάλλον 
αποτελούν σημαντικόπλεονέκτημα, η 
αξιοποίηση του οποίου είναι στρατηγική 
μας επιλογή», ανέφερε ο Δήμαρχος μετά 
την ολοκλήρωση της αυτοψίας.

Την πρωτοχρονιάτικη πίτα 
του έκοψε ο Δήμος Ερυμάν-
θου το μεσημέρι της Κυρια-
κής στην κατάμεστη αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτι-
κού Συμβουλίου, στη Χαλαν-
δρίτσα. Την πίτα ευλόγησαν 
ο Αρχιερατικός Επίτροπος 
Φαρρών, π. Δημήτριος που 
εκπροσώπησε τον Μητροπο-
λίτη Πατρών, κ.κ. Χρυσόστο-
μο και ο εφημέριος της Χα-
λανδρίτσας, π. Νικόλαος. 
Σύντομο χαιρετισμό απηύθυ-
νε ο Δήμαρχος Ερυμάνθου, 
Θόδωρος Μπαρής, ο οποί-
ος αφιέρωσε το κομμάτι που 
έκοψε στους δημότες, ενώ ευ-
χές για καλή και χρονιά έδω-
σαν κόβοντας από ένα κομ-
μάτι ο αντιπεριφερειάρχης, 
Ανδρέας Φίλιας, ο επικεφα-
λής της μείζονος μειοψηφίας 
στο Περιφερειακό Συμβού-

λιο, Σπύρος Σκιαδαρέσης, ο 
Δήμαρχος Δυτικής Αχαΐας, 
Γρηγόρης Αλεξόπουλος, οι 
Τομεάρχες του ΠΑΣΟΚ, Κα-
τερίνα Σολωμού και Μαρίνος 
Σκανδάμης, εκ μέρους των 
αντιδημάρχων και των δη-
μοτικών συμβούλων, ο πρόε-
δρος του Δημοτικού Συμβου-
λίου Ερυμάνθου, Νικόλαος 
Μαρτζάκλης, ο επικεφαλής 
της αντιπολίτευσης του Δή-

μου Ερυμάνθου, Διαμαντής 
Κανελλόπουλος, εκ μέρους 
των προέδρων των Κοινοτή-
των οι κύριοι Χριστόπουλος 
(ως ο παλαιότερος εν ενερ-
γεία πρόεδρος της ΤΚ Αγίας 
Μαρίνας) και Μαυροειδής ως 
«οικοδεσπότης» πρόεδρος της 
Κοινότητας Χαλανδρίτσας, 
εκ μέρους των εργαζομένων 
οι Διευθυντές Διοικητικών, 
Οικονομικών και Τεχνικών 

Υπηρεσιών, Λίτσα Σκέντζου 
και Αποστόλης Ζγολόμπης, 
αντίστοιχα, εκ μέρους των 
Συλλόγων της περιοχής, ο 
πρόεδρος των εθελοντών αι-
μοδοτών περιοχής Κ.Υ. Χα-
λανδρίτσας, Θανάσης Θεο-
δωρόπουλος και εκ μέρους 
της Πυροσβεστικής Υπηρεσί-
ας Χαλανδρίτσας, ο επιπυρα-
γός, Χαράλαμπος Χαλκίδης. 
Στην εκδήλωση παρευρέ-
θηκαν μεταξύ άλλων ο πε-
ριφερειακός σύμβουλος, Γ. 
Φεσσιάν, οι πολιτεύτριες του 
ΠΑΣΟΚ, Ολ. Λόη και Στ. Μι-
χαλοπούλου, ο εκπρόσω-
πος του βουλευτή Αχαΐας, 
Ι. Φωτήλα, Β. Φιλιππόπου-
λος, αντιδήμαρχοι, δημοτικοί 
σύμβουλοι, πρόεδροι Κοινο-
τήτων, εκπρόσωποι συλλό-
γων και φορέων της περιο-
χής και πλήθος δημοτών.

> Γρ. Αλεξόπουλος: «Δίπλα στους κατοίκους των ορεινών οικισμών μας»

> Ο δήμαρχος Θ. Μπαρής αφιέρωσε το κομμάτι που έκοψε στους δημότες
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«Η Μαυροδάφνη Πατρών μπορεί 
να ανακτήσει την αίγλη της»

Θετικός να συνδράμει, με 
σκοπό η Μαυροδάφνη Πα-
τρών να ανακτήσει την αίγλη 
της, ήταν κατά την τοποθέτη-
σή του ο αντιπεριφερειάρ-
χης Αχαΐας, Φωκίων Ζαΐμης, 
στην εκδήλωση, που έγινε 
προ ημερών, για τα νέα ερ-
γαλεία ενίσχυσης των ΠΟΠ/
ΠΓΕ Δυτικής Ελλάδος με εστί-
αση στην Μαυροδάφνη. Πρό-
κειται για τη 2η Συνάντηση 
Ενδιαφερόμενων του έργου 
«SMEs & European Original 
Geographical Indications 
(SMEOrigin)» του Προγράμ-
ματος INTERREG EUROPE. 
Ο κ. Ζαΐμης αφού ενημερώ-
θηκε, μίλησε για ένα εξαιρε-
τικό και ποιοτικό κρασί, ση-
μειώνοντας μεταξύ άλλων τα 
εξής: «Πρωταρχικά, πρέπει 
εκσυγχρονίσουμε την πα-
ρωχημένη νομοθεσία που 
το διέπει και να επιτραπεί η 
κυκλοφορία και ξηρής Μαυ-
ροδάφνης. Και στη συνέχεια 
πρέπει να αναδείξουμε με συ-

γκεκριμένες δράσεις την αξία 
της ως τοπικού προϊόντος 
υψηλής ποιότητας, τόσο για 
την γλυκιά όσο και την ξηρή. 
Παραγωγοί, ειδικοί και τοπι-
κή αυτοδιοίκηση οφείλουμε 
να συνεργαστούμε προς τον 
κοινό στόχο».
Το πρώτο συμπέρασμα που 
βγήκε από την εκδήλωση εί-
ναι η ανάγκη συντονισμού 
των παραγωγών μαυροδάφ-
νης, όπως ανέφερε και ο 
καθηγητής Πολιτικών Μη-
χανικός Ευάγγελος Παπαδά-

κης συμπληρώνοντας: «Αυτό 
μπορεί να γίνει εάν ακολου-
θηθεί μια ενδιαφέρουσα 
πρόταση, που έγινε αποδεκτή 
από όλους, να δημιουργηθεί 
ένας σύνδεσμος παραγωγών 
μαυροδάφνης όπου θα εξε-
τάσει τα τεχνικά θέματα παρα-
γωγής αλλά και τα νομικά ζη-
τήματα. Διότι θεωρήθηκε το 
υφιστάμενο σχέδιο απαρχαι-
ωμένο». Ταυτόχρονα, όπως 
τόνισε ο κ.Παπαδάκης χρει-
άζονται δράσεις προβολής 
του προϊόντος σε κάθε γενιά. 

«Μια ημέρα μαυροδάφνης με 
ποικίλες εκδηλώσεις, επί πα-
ραδείγματι, θα βοηθούσε ση-
μαντικά στην προώθηση του 
προϊόντος. Το τρίτο και εξί-
σου σημαντικό είναι η δημι-
ουργία ενός τοπόσημου για 
την προβολή όλων των προ-
ϊόντων ΠΟΠ σε κάποιο ση-
μείο της Πάτρας», είπε ο κ. 
Παπαδάκης, ο οποίος θα εί-
ναι σε στενή συνεργασία με 
την Περιφέρεια Δυτικής Ελ-
λάδος, όπως επισήμανε, 
προκειμένου να γίνουν πρά-
ξη οι παραπάνω προτάσεις.
Τη διοργάνωση είχε το Πανε-
πιστήμιο Πατρών και συγκε-
κριμένα το Τμήμα Πολιτικών 
Μηχανικών σε συνεργασία 
με το Τμήμα Αεϊφορικής Γε-
ωργίας που συμμετέχουν ως 
εταίροι στο έργο. 
Το παρών έδωσαν τοπικοί οι-
νοποιοί αλλά και ειδικοί του 
χώρου ενώ παρουσιάστηκαν 
ενδιαφέρουσες μελέτες για 
την Μαυροδάφνη.

> Παρέμβαση Φ. Ζαΐμη στη συνάντηση για τα ΠΟΠ/ΠΓΕ Δυτ. Ελλάδας 

Πρόεδρος της Περιφερειακής 
Επιτροπής ο Χαρ. Μπονάνος

Ποιοι εξελέγησαν για την ΕΝΠΕ

Με απόφα-
ση του Πε-
ριφερειάρχη 
Δυτικής Ελ-
λάδας, Νεκτά-
ριου Φαρμά-
κη, Πρόεδρος 
της Περιφερει-
ακής Επιτρο-
πής ορίστηκε 

ο αναπληρωτής περιφερειάρχης, Χα-
ράλαμπος Μπονάνος, ο οποίος συγκά-
λεσε για πρώτη φορά σε συνεδρίαση 
την Περιφερειακή Επιτροπή της Πε-

ριφέρειας Δυτικής Ελλάδας την περα-
σμένη Δευτέρα. 
Πρόκειται για ένα καινούριο αναβαθ-
μισμένο θεσμό που θεσπίστηκε με το 
Ν. 5056/23 με αυξημένες αρμοδιότη-
τες, αφού αντικαθιστά την Οικονομική 
και την Εκτελεστική Επιτροπή των Πε-
ριφερειών.
Σύμφωνα με τη νομοθεσία κατά τη δι-
άρκεια της πρώτης συνεδρίασης εξελέγη 
κατά πλειοψηφία με φανερή ψηφοφο-
ρία ανάμεσα από τα μέλη της μειοψηφί-
ας, ως αντιπρόεδρος της Επιτροπής ο 
περιφερειακός σύμβουλος του συνδυ-

ασμού «Νέα Δυτική Ελλάδα-Ενωμένοι 
Μπορούμε», Γεράσιμος Φεσσιάν.
Κατά τη διάρκεια της πρώτης συνεδρία-
σης ο κ. Μπονάνος αφού ευχήθηκε κα-
λή θητεία σε όλους, τόνισε την σημα-
σία του έργου της Επιτροπής , το οποίο 
- όπως υπογράμμισε - θα πρέπει να τε-
λείται με υψηλό αίσθημα ευθύνης και 
ευσυνειδησίας. Πρόσθεσε ότι οι αποφά-
σεις θα λαμβάνονται μετά από δημιουρ-
γικό διάλογο, με γνώμονα την υπερά-
σπιση του δημοσίου συμφέροντος και 
με κοινό στόχο την οικονομική και κοι-
νωνική ανάπτυξη του τόπου μας. 

Στη συνεδρίαση του Περι-
φερειακού Συμβουλίου που 
πραγματοποιήθηκε την περα-
σμένη Δευτέρα εξελέγησαν οι 
εκπρόσωποι του Περιφερεια-
κού Συμβουλίου Δυτικής Ελ-
λάδας στη Γενική Συνέλευ-
ση της Ένωσης Περιφερειών 
Ελλάδας, ενώ συγκροτήθηκε 
και η Επιτροπή Περιβάλλο-
ντος, Χωροταξίας, Ενέργειας 

και Φυσικών Πόρων Περιφε-
ρειακού Συμβουλίου Δυτικής 
Ελλάδας. Κατά τη διάρκεια της 
μυστικής ψηφοφορίας που 
αρχικά πραγματοποιήθηκε 
για την εκλογή των εκπροσώ-
πων στην ΕΝΠΕ, εκλέχτηκαν 
οι εξής σύμβουλοι:
Από την παράταξη «Μπρο-
στά για Όλους»: Κοντογιάννης 
Γεώργιος, Μπούνιας Χρή-

στος, Παίσιος Χρήστος, Σα-
κελλαρόπουλος Παναγιώτης 
και Φουντάς Αθανάσιος με 
αναπληρωματικά μέλη, τους: 
Βούλγαρη Αμαλία, Παναγού-
λια Γεώργιο, Σταυρουλόπου-
λο Λυκούργο και Τηλιγάδη 
Αριστείδη.
Από την παράταξη «Νέα Δυτική 
Ελλάδα – Ενωμένοι Μπορού-
με»: Σκιαδαρέσης Σπυρίδων 

και Κωστακόπουλος Χρήστος.
Από την παράταξη «Μαζί Αλ-
λάζουμε – Δυτική Ελλάδα»: 
Καρπέτας Κωνσταντίνος με 
αναπληρωματικό μέλος τον 
Κωστακιώτη Δημήτριο.
Από την παράταξη «Λαϊκή 
Συσπείρωση Δυτικής Ελλά-
δας»: Παρίσης Σωτήριος με 
αναπληρωματική την Πανα-
γογιαννοπούλου Χριστίνα. 

> Πραγματοποιήθηκε η πρώτη συνεδρίαση του αναβαθμισμένου θεσμού

> Συνεδρίασε το Περιφερειακό Συμβούλιο Δυτικής Ελλάδας

Υψηλή επισκεψιμότητα 
στο Χιονοδρομικό

Άνοιξαν το περασμένο Σάββατο οι πίστες του Χιονοδρομι-
κού Κέντρου Καλαβρύτων και οι πρώτες ημέρες στέφθηκαν 
με αρκετά υψηλή επισκεψιμότητα και με δεκάδες λάτρεις 
των χειμερινών αθλημάτων να σπεύδουν στον Χελμό. 
Οι περισσότερες από τις πίστες του Χιονοδρομικού Κέ-
ντρου ήταν ανοικτές εκτός από κάποιες στις οποίες το χιόνι 
δεν ήταν ικανοποιητικό.
Σύμφωνα με τις εκτιμήσεις οι χιονοπτώσεις θα συνεχι-
στούν, το χιόνι θα ακόμα πιο πυκνό και σύντομα θα ανοί-
ξουν και οι υπόλοιπες πίστες.

Ενημέρωση για 
την αναδοχή 

Με στόχο την ευαισθητοποίηση 
και ανάδειξη του θεσμού της 
αναδοχής η αντιπεριφερειάρχης 
Κοινωνικής Πολιτικής και Οικο-
γένειας, Γεωργία Ντάτσικα, διορ-
γανώνει με την Διεύθυνση Κοι-
νωνικής Μέριμνας της ΠΔΕ και 
σε συνεργασία με τα παιδικά χω-
ριά SOS, από κοινού ενημερώ-

σεις και συναντήσεις σε σχολεία της Περιφέρειας Δυτικής 
Ελλάδας (Αχαΐα, Ηλεία και Αιτωλοακαρνανία), με σκοπό, 
κάθε παιδί να έχει ένα επαρκές επίπεδο διαβίωσης, στέ-
γης, ασφάλειας, διατροφής, εκπαίδευσης, πρόσβασης σε 
ιατρικές υπηρεσίες και προστασία από οποιαδήποτε μορ-
φή κακοποίησης.
Η ομάδα στόχου είναι οι γονείς και οι εκπαιδευτικοί. Στο 
πλαίσιο αυτό ζητήθηκε η συνδρομή των σχολικών μονά-
δων, προκειμένου να οργανωθούν οι δράσεις, ενώ η δήλω-
ση συμμετοχής θα είναι μέχρι και τις 31 Ιανουαρίου 2024.

Διαμαρτυρία κτηνιάτρων για 
τη στείρωση ζώων συντροφιάς 

Ο Πανελλήνιος Κτηνιατρικός Σύλλογος αντιτίθενται στην υπο-
χρεωτική στείρωση ζώων συντροφιάς για ενέχει κινδύνους για 
την υγεία τους ανέφεραν οι κτηνίατροι οι οποίοι προχθές σε 
ένδειξη διαμαρτυρίας πραγματοποίησαν 24ωρη απεργία. Οι 
κτηνίατροι αντιδρούν στην υποχρεωτική λήψη DNA και το 
χαράτσι 150 ευρώ σε ιδιοκτήτες, απαιτούν «αναγνώριση του 
βιβλιαρίου υγείας του ΠΚΣ ως επίσημο πιστοποιητικό υγείας 
των ζώων συντροφιάς, παράλληλα με το ηλεκτρονικό βιβλιά-
ριο και το διαβατήριο. Ζητούν ακόμη τη στελέχωση και τη 
χρηματοδότηση δημοτικών κτηνιατρείων και καταφυγίων που 
είναι το μόνο μέτρο φροντίδας αδέσποτων. Όπως εξηγούν πως 
ο νόμος αυτός, κινείται συνολικά σε λάθος κατεύθυνση για τους 
παρακάτω λόγους:
• «Δεν πρόκειται να συμβάλει στη μείωση των αδέσποτων 
ζώων, ενώ η καθολική στείρωση είναι ένα μέτρο που αντι-
τίθεται στα σύγχρονα επιστημονικά δεδομένα και μπορεί 
σαν πρακτική να είναι έως και επικίνδυνη.
• Η γκρίζα ζώνη που προκύπτει με την περίθαλψη των 
μη σημασμένων ζώων από κτηνιάτρους είναι απαράδεκτη.
• Ο κατακερματισμός της εποπτείας ζητημάτων που σχετί-
ζονται με ζωοανθρωπονόσους και ο αποκλεισμός των συνα-
δέλφων του δημοσίου τομέα από αυτήν είναι επικίνδυνος 
για τη δημόσια υγεία.
• Η βάση τήρησης γενετικού υλικού είναι μέτρο πρακτι-
κά ανεφάρμοστο και χωρίς καμία ουσιαστική χρησιμότητα 
στη λύση του προβλήματος των αδέσποτων ζώων. Στόχος 
του είναι αφενός η «φωτογραφική» διάθεση δημόσιου χρή-
ματος και η φοροεισπρακτική αντιμετώπιση των ιδιοκτητών 
ζώων συντροφιάς.
• Το νέο μητρώο ζώων συντροφιάς με το ηλεκτρονικό 
βιβλιάριο, όπως προτείνεται να εφαρμοστεί, προσθέτει 
ανούσια γραφειοκρατία και ξοδεύει τον χρόνο εξέτασης, 
καθιστώντας τον κτηνίατρο γραμματέα του κράτους».
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Η πεζοδρόμηση της Μαι-
ζώνος αλλάζει άρδην και 
τον εμπορικό χάρτη της πε-
ριοχής. Ήδη πολλές επι-
χειρήσεις αναγκάζονται 
να απομακρυνθούν και να 
αλλάξουν σημείο. Τελευ-
ταία η εταιρεία Dur στην 
οδό Μαιζώνος που θα με-
ταφερθεί σε ακίνητο στην 
οδό Ερμού. Ο λόγος εί-
ναι τα υπέρογκα ενοίκια τα 
οποία ζητούν οι ιδιοκτήτες 
των ακινήτων μετά την λή-
ξη των συμβολαίων με τους 
επιχειρηματίες.
«Ζητούνται ασύλληπτα 
ενοίκια και αυτός είναι ο 
λόγος που πολλοί επιχει-
ρηματίες από την Μαιζώ-
νος μεταφέρονται σε άλλα 
σημεία εντός του κέντρου. 
Το ζήτημα είναι ότι την με-

ταχείριση αυτή έχουν πα-
τρινές επιχειρήσεις που 
δεν μπορούν να αντέξουν 
όλη αυτή την κατάσταση 
που δημιουργείται. Αυτό 
ευνοεί κάποιες πολυεθνι-
κές που θέλουν να έχουν 
στη Μαιζώνος παρουσία 

και πληρώνουν τα ανάλο-
γα χρήματα. Ωστόσο αυτό 
γίνεται μόνο για το ξεκίνη-
μα, καθώς υπάρχει πιθανό-
τητα να μετακινηθούν στη 
συνέχεια σε άλλο σημείο, 
κάτι που έχουμε παρατηρή-
σει αρκετές φορές. Κάποιοι 

που είναι ιδιοκτήτες ακινή-
των ζητούν υψηλά ενοίκια 
χωρίς να γνωρίζουν και 
την δυναμική της πόλης» 
αναφέρει ο Πρόεδρος του 
Εμπορικού και Εισαγω-
γικού Συλλόγου Πατρών 
Κωνσταντίνος Ζαφειρό-
πουλος.
Πρέπει να σημειωθεί ότι 
η αγωνία όσων εμπόρων 
δραστηριοποιούνται στο 
κέντρο είναι τα έργα και 
οι επιπτώσεις στην πελα-

τεία τους. Δηλαδή το πότε 
θα ξεκινήσει αλλά και πώς 
θα γίνεται η διαχείριση της 
κυκλοφορίας, μιας και η κί-
νηση των εμπορικών έχει 
άμεση συνάρτηση με το 
μποτιλιάρισμα και την τα-
λαιπωρία των υποψηφίων 
πελατών.
Η εναλλακτική της Μαιζώ-
νος για τους εμπόρους που 
απομακρύνονται από τον 
συγκεκριμένο δρόμο είναι 
οι κάθετοι δρόμοι, όπως η 
Παντανάσης, η Βότση κ.α.
Οι περισσότεροι επιχειρη-
ματίες προσπαθούν να πα-
ραμείνουν μεταξύ Γούναρη 
και Κολοκτρώνη. Μια καλή 
επιλογή αποτελεί η οδός 
Παντανάσσης, που όμως 
σιγά-σιγά αρχίζει και μετα-
τρέπεται σε δρόμο εστία-

Επιχειρήσεις αλλάζουν σημείο εξαιτίας 
> Οι περισσότεροι έμποροι αναζητούν διέξοδο σε κάθετους δρόμους του κέντρου

Παρά τις παλινωδίες και το 
χάσιμο αρκετών μηνών, το 
έργο τελικά επαναπροκη-
ρύχθηκε και πλέον υλοποι-
είται.
Ουσιαστικά με τις συγκε-
κριμένες παρεμβάσεις όλο 
το κέντρο πεζοδρομείται 
και μεταβάλλεται η καθη-
μερινότητα κατοίκων και 
οδηγών. Η πεζοδρόμηση 
της Μαιζώνος ξεκινάει από 
την οδό Κολοκοτρώνη μέ-
χρι και τη Γούναρη και θα 
γίνει σταδιακά. 
Μιλώντας στον «Σ.Ε.» ο 
αντιδήμαρχος Αρχιτεκτονι-
κού Έργου – Ηλεκτρομηχα-
νολογικών Έργων (Η/Μ) 
και Έργων Υποδομής Πα-
ναγιώτης Μελάς, τονίζει 
ότι: «Το έργο δεν είναι απλό 
και υπάρχουν πρακτικά ζη-
τήματα πώς θα το συντονί-
σουμε. Έχει προχωρήσει 
σημαντικά και θα πρέπει 
να δούμε με ποιον τρόπο 

θα τα διαχειριστούμε. To 
έργο περιλαμβάνεται στην 
ανάπλαση της Κάτω Πόλης 
και ήδη έχει ολοκληρωθεί 
σε σημαντικό βαθμό η ανά-
πλαση της Τριών Ναυάρ-
χων, έχουν αλλάξει οι σκά-
λες και γίνονται και άλλοι 
δρόμοι όπως η Υψηλάντου 
μέχρι και τη Γούναρη. Ανα-

μένεται να γίνουν παρεμβά-
σεις από τη Ρήγα Φεραίου 
μέχρι και τη Γούναρη και το 
έργο θα προχωρήσει μέχρι 
και την Όθωνος Αμαλίας. 
Θα συζητήσουμε με τους 
υπηρεσιακούς παράγοντες 
τον τρόπο εκτέλεσης, γιατί 
όταν θα μπούμε στο κέντρο 
της πόλης θα χρειαστεί να 
πάρουμε κάποια μέτρα για 
να μπορεί να λειτουργεί η 
κυκλοφορία. Χρειάζεται 
συγκεκριμένο συντονισμό, 
σε συνεργασία με τον ερ-
γολάβο που έχει αναλάβει 
το έργο, να δούμε πώς θα 
ξεκινήσουμε. Η Μαιζώνος 

θα αποτελέσει ένα σημα-
ντικό έργο που θα αλλάξει 
την εικόνα του κέντρου. Για 
να είμαστε ρεαλιστές, είναι 
λογικό να δημιουργηθούν 
κάποια προβλήματα στην 
υλοποίησή του. Δεν μπορεί 
να γίνει έργο χωρίς ανα-
στάτωση». 
Επειδή η πεοζοδρόμηση 
της Μαιζώνος ξεκινάει από 
την Κολοκοτρώνη μέχρι 
και τη Γούναρη, δεν έχει 
ακόμη αποφασιστεί από 
ποιο τμήμα θα ξεκινήσει η 
εργολαβία, προκειμένου να 
εξυπηρετηθούν και ανάλο-
γα οι πολίτες. 

«Χρονικά οι εργασίες θα ξε-
κινήσουν μετά το Καρναβά-
λι, μιας και είναι η μεγάλη 
γιορτή της πόλης και δημι-
ουργούνται ζητήματα ασφα-
λείας. Γενικά η κατάσταση 
στο κέντρο θα αλλάξει και 
ήδη με τις σκάλες της Αγί-
ου Νικολάου είναι εμφανές 
ότι η πόλη βελτιώνει την ει-
κόνα της, αλλά το ίδιο γίνε-
ται και στις σκάλες Πατρέ-
ως και Παντανάσης. Επίσης 
σημειώνονται παρεμβάσεις 
και στη Γεροκωστοπούλου 
και σε άλλα σημεία και θα 
δείτε τις αλλαγές το επόμε-
νο διάστημα», παρατηρεί 
ο κ. Μελάς. Επιπρόσθε-
τα αναφέρει ότι το έργο θα 
μπορούσε να είχε ξεκινήσει 
πιο πριν, όμως ο εργολά-
βος που είχε αναλάβει πα-
ραιτήθηκε και αυτό δημι-
ούργησε καθυστέρηση και 
όχι για άλλον λόγο.
Το έργο, κατά τον κ. Μελά, 
θα προχωρήσει σημαντικά 
από την άνοιξη και μετά. 
Και ο ίδιος επισημαίνει ότι 
δίνουν «μάχη» οι εργαζόμε-
νοι του Δήμου διότι αυτή 
την περίοδο είναι σε εξέλι-
ξη αρκετά έργα ε και έχουν 
καταγραφεί αρκετά προβλή-
ματα. 
«Στην Άνω Πόλη είχαμε 
υπογειοποίηση καλωδίων 
της ΔΕΗ, έγινε εντοπισμός 

 Μαιζώνος: Πολυσύνθετο
Nα αλλάξει όψη το κέντρο της Πάτρας, εντός του 

2024 είναι το στοίχημα της τρίτης θητείας της 
Δημοτικής Αρχής και ένα από τα έργα που έχουν 
ήδη δρομολογηθεί είναι αυτό της ανάπλασης της 
Κάτω Πόλης. Σε αυτό περιλαμβάνεται και η πεζο-

δρόμηση της οδού Μαιζώνος και είναι ένα έργο 
που είχε προκαλέσει πολλές συζητήσεις και ο 

λόγος ήταν οι φόβοι για απένταξή του, μετά την 
αδυναμία του εργολάβου να το προχωρήσει.
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σης, λόγω των καταστημά-
των που ανοίγουν.
Αυτή είναι άλλωστε και η 
ένσταση του εμπορικού 
κόσμου για το μέλλον της 
Μαιζώνος, μήπως μετατρα-
πεί και αυτός ένας δρόμος 
εστίασης.

Ο Εμπορικός Σύλλογος 
είχε αποστείλει τα προη-
γούμενα χρόνια σχετική 
επιστολή στον Δήμαρχο 
Πατρέων Κώστα Πελετί-
δη με την οποία του ζητού-
σε να μην αλλάξει το ύφος 
της οδού Μαιζώνος και να 

παραμείνει ένας εμπορικός 
δρόμος. «Το λέμε εδώ και 
καιρό για να εμπεδωθεί η 
ιδέα ότι σε όλες τις μεγά-
λες πόλεις, δεν επιτρέπεται 
σε κεντρικούς εμπορικούς 
τους δρόμους η ανάπτυ-
ξη τραπεζοκαθισμάτων. 
Στην οδό Ερμού στην Αθή-
να δεν βλέπει κανείς τρα-
πεζοκαθίσματα παρά μόνο 
σε πλατείες όχι στο δρό-
μο. Εμείς εδώ στην Πά-
τρα, έναν πεζόδρομο είχα-
με, της Ρήγα Φεραίου και 
τον έχουμε μετατρέψει σε 
δρόμο εστίασης. Δεν πρέ-
πει κατά την άποψή μας να 
γίνει το ίδιο και στην Μαι-
ζώνος», τονίζει ο κ. Ζαφει-
ρόπουλος.
Εκείνο επίσης που προκα-
λεί προβληματισμό είναι 

πότε θα ξεκινήσει η πεζο-
δρόμηση της Μαιζώνος 
που θα επιφέρει σοβαρές 
επιπτώσεις στην κυκλοφο-
ρία αλλά και τους τζίρους 
των εμπόρων εξαιτίας των 
έργων.
«Το ζητούμενο είναι πό-
τε θα τελειώσει. Θα πρέπει 
ταυτόχρονα να ξεκινήσουν 
τα συνεργεία από Γούνα-
ρη προς πλατεία Γεωργίου 
και αντίστοιχα από Κολο-
κοτρώνη προς κέντρο για 
να κάνουν γρήγορα και να 
το δώσουν σε χρήση το έρ-
γο. Η εκτίμηση είναι ότι θα 
ξεκινήσουν μετά το Καρνα-
βάλι. Γιατί εάν δεν ολοκλη-
ρωθεί γρήγορα, θα επικρα-
τήσει ένα τεράστιο χάος στο 
κέντρο» αναφέρει ο κ. Ζα-
φειρόπουλος.

των υπέρογκων ενοικίων

κάποιων ευρημάτων και 
ταυτοποίηση από Αρχαιο-
λογική Υπηρεσία. Πέρασε 
δίκτυο οπτικών ινών και 
δημιούργησε και αυτό κα-
θυστερήσεις. Αυτή την πε-
ρίοδο γίνεται η ανάπλαση 
των Προσφυγικών, επίσης 
μεγάλο έργο, ύψους 10 εκα-
τομμυρίων ευρώ, που προ-
χωράει με γρήγορους ρυθ-
μούς, όμως είναι η ΔΕΗ 
που υπογειοποιεί το δίκτυο. 
Είναι καλό για τους κατοί-
κους, όμως δημιουργεί μια 
καθυστέρηση. Όλα αυτά τα 
έργα είναι πολυσύνθετα και 
απαιτούν προσοχή για να 
μην πηγαίνουμε και σκά-
βουμε δεύτερη φορά για ερ-
γασίες που θα μπορούσαν 
να είχαν προηγηθεί», ανα-
φέρει ο κ. Μελάς.
Σε σχέση με τη Μαιζώνος, 
ο ίδιος δεν διαβλέπει εάν 

θα προκύψουν κάποια ζη-
τήματα όμως απαιτεί λε-
πτούς χειρισμούς, καθώς 
είναι ο κεντρικότερος και ο 
πιο εμπορικός δρόμος της 
Πάτρας.

Ι. Πανταζόπουλος: 
«Το έργο έχει αργήσει» 
Θετική είναι η γενικότερη 
εικόνα από αρχιτεκτονική 
άποψη των παρεμβάσεων 
που έχουν γίνει στο μεγα-
λύτερο τμήμα του κέντρου. 
Από την πλευρά του ο πρό-
εδρος των Αρχιτεκτόνων 
Αχαΐας Ιωάννης Παντα-
ζόπουλος, μιλώντας στον 
«Σ.Ε.» επισημαίνει ότι το 
συγκεκριμένο έργο θα δώ-
σει μια άλλη πνοή στην γε-
νικότερη εικόνα κοινοχρή-
στων χώρων στο λεγόμενο 
ιστορικό κέντρο της Πάτρας.
«Η πεζοδρόμηση έχει αρ-

γήσει και έπρεπε να εί-
χε γίνει εδώ και καιρό. 
Προβλέπεται το μεγαλύτε-
ρο τμήμα του να πεζοδρο-
μηθεί και έπρεπε να είχαν 
γίνει ήδη οι συγκεκριμέ-
νες παρεμβάσεις. Χρειά-
ζεται και καινούργια ρύθ-
μιση για την κυκλοφορία. 
Θα βοηθήσει και η μίνι πε-
ριμετρική στην διαχείριση 
της κυκλοφορίας που είναι 
ένα κρίσιμο ζήτημα» ανα-
φέρει ο κ. Πανταζόπουλος.
Σε σχέση με το αισθητικό 
κομμάτι, ο ίδιος υποστη-
ρίζει ότι «θα μπορούσε το 
υλικό για τον πεζόδρομο 
της Μαιζώνος να ήταν κα-
λύτερο. Αντί για τσιμεντόλι-
θο που θα χρησιμοποιηθεί 
μπορούσε να είχε επιλεχτεί 
φυσικός λίθος. Μιλάμε για 
το κέντρο της πόλης και θα 
έδινε μια καλύτερη εικόνα 
θεωρώ».
Και συνεχίζοντας αναφέρει 
ότι: « Είμαστε θετικοί στις 
παρεμβάσεις γιατί είναι 
προς το καλό της πόλης. 

Εκτιμώ επίσης ότι πρέπει 
να γίνει με έναν σωστό τρό-
πο και η φύτευση των δέ-
ντρων που προβλέπονται 
στο κέντρο. Εάν γίνει σω-
στά η φύτευση θα βοηθή-
σει και στον κλιματισμό του 
κέντρου. Πρέπει τα έργα να 
είναι φυλλοβόλα. Παρότι 
θα πρέπει κάποιος να μα-
ζεύει τα φύλλα που θα πέ-
φτουν το χειμώνα, όμως το 
καλοκαίρι θα προσφέρουν 
ίσκιο. Αυτό πρέπει να γί-
νει».
Στο ερώτημα εάν η μέ-
χρι στιγμής εικόνα κρίνε-
ται ικανοποιητική από αρ-
χιτεκτονική άποψη, ο ίδιος 
απαντά ότι: «Θα μπορού-
σε να ήταν και καλύτερο. 
Για παράδειγμα ένα βασικό 
πράγμα που δεν μου αρέ-
σει είναι ότι υπάρχουν πε-
ζόδρομοι με...πεζοδρόμια. 
Αυτό είναι κάτι που ξενίζει 
και ενοχλεί. Έχει εντοπι-
στεί στην Άνω Πόλη αλλά 
και στη Ρήγα Φερραίου, στο 
κομμάτι που συμπληρώνε-
ται τώρα. Δεν υπήρχε λόγος 
για μια τέτοια παρέμβαση. 
Στην Αγίου Νικολάου, για 
παράδειγμα, δεν υπάρχουν 
πεζοδρόμια στο κέντρο της 
πόλης. Αυτή η λογική έπρε-
πε να ακολουθηθεί και σε 
αυτές τις παρεμβάσεις που 
γίνονται τώρα». 

έργο η πεζοδρόμηση 
Τι περιλαμβάνει το έργο 
της ανάπλασης 

Το έργο είναι προϋπολογισμού 11.824.000 ευρώ και περι-
λαμβάνει αναπλάσεις κοινόχρηστων χώρων και πλατειών, 
πεζοδρομήσεις και δημιουργία δικτύου πεζόδρομων, εργα-
σίες αποκατάστασης πεζοδρομίων και δρόμων, δημιουργία 
δικτύου ποδηλατικής διαδρομής. Επίσης, περιλαμβάνει δι-
ευκόλυνση πρόσβασης ατόμων με αναπηρία, αναβάθμιση 
του αστικού εξοπλισμού, εμπλουτισμό του πράσινου, δια-
μόρφωση θέσεων στάθμευσης και νέο φωτισμό.
Αναλυτικά το έργο περιλαμβάνει:
• Ανακατασκευή οδών, πεζοδρομίων, πλατειών με χρήση 
ψυχρών υλικών.
• Δημιουργία δρόμων ήπιας κυκλοφορίας με επίστρωση 
ψυχρών υλικών.
• Κατασκευή διπλής λωρίδας ποδηλατόδρομου με δάπεδο 
από έγχρωμη ασφαλτική στρώση.
• Διευκόλυνση της προσβασιμότητας ατόμων με αναπηρία 
στην περιοχή ανάπλασης με την διαμόρφωση ραμπών πρό-
σβασης, κατασκευή οδηγών όδευσης τυφλών και εγκατά-
σταση συστημάτων ηχητικής ειδοποίησης σε υφιστάμενους 
σηματοδότες.
• Αναβάθμιση του αστικού εξοπλισμού (καθιστικά, ζαρντινι-
έρες, κάδοι απορριμμάτων, απορριμματοδέκτες, σταχτοδο-
χεία κλπ.).
• Εμπλουτισμό της φύτευσης και εργασίες άρδευσης, με επι-
λογή κατάλληλων δέντρων προσαρμοσμένων στις κλιματι-
κές και εδαφολογικές συνθήκες τη περιοχής.
• Διαμόρφωση θέσεων στάθμευσης αυτοκινήτων και μοτο-
ποδηλάτων.
• Οδοφωτισμό και λοιπές ηλεκτρομηχανολογικές εργασίες 
με τοποθέτηση νέου ενιαίου αστικού φωτισμού με συνδυ-
ασμό επίστυλων φωτιστικών και επίτοιχων(στους στενούς 
δρόμους) με λαμπτήρες LED.
• Εργασίες καθαίρεσης απαλλοτριωμένων κτισμάτων της 
Αρχαιολογίας στις οδούς Υψηλάντου και Καραϊσκάκη.
• Εργασίες υδραυλικών έργων στο νέο δίκτυο ύδρευσης και 
αποχέτευσης και εργασίες αποκατάστασης βλαβών που τυ-
χόν θα προκληθούν στο υφιστάμενο δίκτυο αποχέτευσης 
και ύδρευσης, κατά την διάρκεια εκτέλεσης εργασιών ανά-
πλασης.
• Από τη Σατωβριάνδου έως την Αγίου Νικολάου θα παρα-
μείνει ο δρόμος, αλλά θα φρεσκαριστεί η άσφαλτος. Παράλ-
ληλα θα ανακατασκευαστούν τα πεζοδρόμια, θα φυτευτούν 
φυτά, αστικός εξοπλισμός και θα αλλάξει ο ηλεκτροφωτισμός.
• Από την Αγίου Νικολάου έως την Ερμού θα παραμείνει η 
άσφαλτος αλλά θα δημιουργηθεί ποδηλατόδρομος.
• Από την Ερμού έως τη Βότση το τμήμα θα γίνει καθαρός 
πεζόδρομος. Από τη Βότση έως την Κανάρη θα επιτρέπεται 
η κυκλοφορία των οχημάτων, ενώ θα υπάρχει και λωρίδα 
ποδηλατόδρομου. Από την Κανάρη έως την Τριών Ναυάρ-
χων θα συνεχίζεται η κίνηση των οχημάτων, αλλά θα ανα-
κατασκευαστούν τα πεζοδρόμια, θα τοποθετηθεί νέος φωτι-
σμός και αστικός εξοπλισμός.
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Με αντικείμενο τα μέτρα 
αντιμετώπισης μεταδοτικών 
λοιμώξεων στην σχολική 
κοινότητα, πραγματοποιή-
θηκε στις αρχές της εβδομά-
δας στην αίθουσα του Πε-
ριφερειακού Συμβουλίου, 
ενημερωτική συνάντηση με 
πρωτοβουλία της Αντιπερι-
φερειάρχη Δημόσιας Υγεί-
ας Άννας Μαστοράκου, πα-
ρουσία του Περιφερειάρχη 
Δυτικής Ελλάδας Νεκτάριου 
Φαρμάκη. 
«Εγκαινιάζουμε μια ανοικτή 
συνεργασία με τους φορείς 
της Αυτοδιοίκησης, της Εκ-
παίδευσης και τους εκπρο-
σώπους των συλλόγων Γονέ-
ων και Κηδεμόνων με στόχο 
την ώσμωση, την ανταλλα-
γή εμπειριών και φυσικά 
τη σωστή ενημέρωση των 
πολιτών, γιατί μόνο έτσι θα 
επιτύχουμε τον στόχο της 
πρόληψης. Προχωράμε σε 
συντονισμό δράσεων για 
την τήρηση των κανόνων 
δημόσιας υγείας ώστε να πε-
ριορίσουμε τον κίνδυνο δι-
ασποράς των λοιμώξεων» 
ανέφερε μεταξύ άλλων ο Πε-
ριφερειάρχης στην εισαγω-
γική του τοποθέτηση προς 
τους προσκεκλημένους. 
«Επιδιώκουμε να προσδώ-
σουμε περισσότερο εξω-
στρεφή χαρακτηριστικά στη 
Διεύθυνση Δημόσιας Υγεί-
ας, να την καταστήσουμε το 
«όχημα» μας για άμεση επι-
κοινωνία με τον κάθε πο-
λίτη, ώστε να είναι ενημε-
ρωμένος για τα προληπτικά 

μετρά και ευαισθητοποιημέ-
νος σε ζητήματα προάσπι-
σης υγείας» πρόσθεσε από 
την πλευρά της η κ. Μαστο-
ράκου
Στους εκπροσώπους της εκ-
παιδευτικής κοινότητας, της 
τοπικής αυτοδιοίκησης Α’ 
βαθμού, των γονέων και 
κηδεμόνων, που παρευρέ-
θηκαν, αρχικά έγινε ενημέ-
ρωση για τις συνθήκες που 
επικρατούν και τους παράγο-
ντες που οδηγούν στην έξαρ-
ση των αναπνευστικών λοι-
μώξεων. 
Στη συνέχεια δόθηκαν επι-
καιροποιημένες οδηγίες που 
θα πρέπει να τηρούνται στην 
κοινότητα και στο σχολικό 
περιβάλλον ενώ συζητήθη-
κε η δημιουργία ενός οδικού 
χάρτη με τις καλές πρακτι-
κές και την αμεσότητα στην 
επικοινωνία των εμπλεκόμε-
νων φορέων.

Συστάσεις για 
τήρηση οδηγιών 
Ειδικότερα, με σκοπό την 
προστασία της δημόσιας 
υγείας και τον περιορισμό 

της μετάδοσης των αναπνευ-
στικών λοιμώξεων (λοιμώ-
ξεις από τον ιό SARS-CoV-2, 
γρίπη RSV κ.α.) στο σχολι-
κό περιβάλλον, τονίστηκε 
ότι θα πρέπει όλοι οι αρμό-
διοι φορείς να προβούν σε 
κοινοποίηση των οδηγιών, 
σχετικά με την τήρηση των 
βασικών κανόνων υγειο-
νομικού πρωτοκόλλου από 
καθηγητές, μαθητές, διοι-
κητικό και λοιπό προσωπι-
κό στο σχολικό περιβάλλον, 
που είναι οι εξής:
• Τακτικό πλύσιμο των χερι-
ών με υγρό σαπούνι και νε-
ρό για τουλάχιστον 20΄ και 
στέγνωμα με χάρτινες χαρ-
τοπετσέτες μίας χρήσης ή 
με αλκοολούχο αντισηπτικό 
διάλυμα ή μαντήλι (γεύμα, 
τουαλέτα, διάλειμμα, κ.λ.π).
• Καλός αερισμός των εσω-
τερικών χώρων διδασκαλί-
ας. Συστήνεται να ανοίγονται 
τα παράθυρα τακτικά για τη 
βελτίωση του αερισμού.
• Αποφυγή συνωστισμού 
ατόμων σε χώρους μη αε-
ριζόμενους (π.χ. διάδρομοι, 
σκάλες, χρήση ασανσέρ). • 

Τήρηση φυσικών αποστά-
σεων. 
• Αποφυγή αγγίγματος προ-
σώπου, μύτης, ματιών και 
στόματος.
• Βήχας ή φτέρνισμα στον 
αγκώνα ή σε χαρτομάντιλο. 
Αν χρησιμοποιηθεί χαρτο-
μάντιλο, θα πρέπει να πετα-
χτεί προσεκτικά μετά από μία 
μόνο χρήση και να ακολου-
θήσει πλύσιμο των χεριών.
• Εάν κάποιος/α μαθητής/
τρια παρουσιάζει συμπτώ-
ματα λοίμωξης του ανα-
πνευστικού (πονόλαιμο, βή-
χα, καταρροή) ή έχει θετικό 
αποτέλεσμα εργαστηριακού 
ελέγχου για αναπνευστι-
κό παθογόνο όπως SARS-
CoV-2, ιό γρίπης ή RSV, συ-
στήνεται να παραμένει στο 
σπίτι και να περιορίσει τις 
επαφές του με άλλα άτομα.
Η παραμονή στο σπίτι συ-
στήνεται μέχρι την υπο-
χώρηση ή βελτίωση των 
συμπτωμάτων και την ολο-
κλήρωση τουλάχιστον 24 
ωρών από την πλήρη υπο-
χώρηση του πυρετού (χω-
ρίς τη λήψη αντιπυρετικών 
σκευασμάτων).
• Σε περιπτώσεις εκπαιδευ-
τικών ή παιδιών με χρόνιο 
νόσημα, να υπάρχει η φρο-
ντίδα για τον κατάλληλο εμ-
βολιασμό μετά από σύσταση 
του θεράποντος ιατρού. 
Αντίστοιχες, ενημερωτικές 
συναντήσεις θα ακολουθή-
σουν το επόμενο διάστημα 
στις Π.Ε. Αιτωλοακαρνανίας 
και Ηλείας.

Με απόφαση του αναπληρωτή υπουρ-
γού Αθλητισμού, Γιάννη Βρούτση, ανα-
βαθμίζονται ενεργειακά 32 γήπεδα πο-
δοσφαίρου σε όλα τη χώρα, στα οποία 
φιλοξενούνται σωματεία των κατά τό-
πους Ενώσεων.
Η εκτέλεση του συγκεκριμένου έργου, 
συνολικού ποσού 806.263,57 ευρώ, 
μέσω έκτακτης επιχορήγησης των 19 

Ενώσεων στις οποίες ανήκουν τα εν λό-
γω γήπεδα και διεξάγονται τοπικά πρω-
ταθλήματα, αφορά στην εγκατάσταση 
φωτοβολταϊκών σταθμών για την εξυ-
πηρέτηση των ηλεκτρικών φορτίων από 
αυτοπαραγωγό (Netmetering) σύστημα.
Η δράση εντάσσεται στον νέο οδηγό του 
υπουργείου για την «ανάπτυξη καθαρών 
τεχνολογιών και μέτρων στις αθλητικές 
εγκαταστάσεις στην Ελλάδα» και έχει με-
γάλη περιβαλλοντική σημασία.
Η ενεργειακή αναβάθμιση με αυτοπαρα-
γωγή ρεύματος με Φ/Β Netmetering πα-
ρουσιάζει σημαντική μείωση (μέχρι και 
μηδενισμό) στο κόστος ρεύματος, επέν-
δυση με πολύ μικρό μέσο όρο απόσβε-
σης και περιβαλλοντικό όφελος.
Η τέλεση των έργων αναβάθμισης πραγ-
ματοποιείται εντός πολύ σύντομου χρο-
νικού διαστήματος, καθώς υπήρξε άμε-

ση συνεργασία του υπουργείου με τις 
ποδοσφαιρικές Ενώσεις, που ακολου-
θούν συγκεκριμένα χρονοδιαγράμματα 
χωρίς αποκλίσεις.
Ο υπουργός, κατά τη συνάντηση με αντι-
προσωπείες από τις 19 Ενώσεις, δή-
λωσε: «Τα αποτελέσματα, εκτός από τις 
οικονομίες κλίμακος που λειτουργούν 
υπέρ των ΕΠΣ, καθώς πρόκειται για μία 
μόνιμη έμμεση χρηματοδότηση σε ετή-
σια βάση, δίδουν και ένα πολύ ισχυρό 
οικολογικό αποτύπωμα, κάτι που είναι 
τόσο επίκαιρο και τόσο αναγκαίο στην 
περίοδο που ζούμε».
Οι 19 Ενώσεις είναι οι: Αχαΐας, Ηλείας, 
Θράκης, Αρκαδίας, Λακωνίας, Πιερίας, 
Ζακύνθου, Σερρών, Κυκλάδων, Ευβοί-
ας, Δράμας, Λέσβου, Καβάλας, Ξάνθης, 
Γρεβενών, Ηπείρου, Μεσσηνίας, Μακε-
δονίας και Θεσσαλίας.

Το βάρος στην πρόληψη
> Συντονισμός δράσεων της Δ/νσης Υγείας και της σχολικής κοινότητας

Ενεργειακή αναβάθμιση γηπέδων
> Συνάντηση Βρούτση και με αντιπροσωπεία της ΕΣΠ Αχαΐας 

Θέματα

Συνάντηση Μπονάνου 
με Παλαίμαχους της ΠΓΕ

Ο αναπληρωτής πε-
ριφερειάρχης ΠΔΕ, 
Χαράλαμπος Μπο-
νάνος συναντήθηκε 
προ ημερών με αντι-
προσωπεία του Συλ-
λόγου Παλαίμαχων 
Ποδοσφαιριστών Πα-
ναχαϊκής, οι οποίοι 
του ευχήθηκαν καλή 
δύναμη και καλή επι-
τυχία στα νέα αυξημέ-
να του καθήκοντα.
Τον Σύλλογο Παλαί-

μαχων Ποδοσφαιριστών Παναχαϊκής εκπροσώπησαν 
οι κ.κ. Χρήστος Μικές, Βασίλειος Στραβοπόδης, Σπύρος 
Ζανδραβέλης και Βασίλης Μιχαλόπουλος. Ο κ. Μπονά-
νος αφού είχε μια ενδιαφέρουσα συζήτηση με τους πα-
λαίμαχους της Παναχαϊκής για τα ζητήματα που τους απα-
σχολούν, δήλωσε τη στήριξή του στον ιστορικό σύλλογο 
κι έδωσε τις ευχές του για μια καλή κι επιτυχημένη χρο-
νιά, σημείωσε δε την κοινωνική αναφορά του συλλόγου 
με τους αγώνες που δίνει ανά την Ελλάδα, αναδεικνύο-
ντας και υποστηρίζοντας ευαίσθητα κοινωνικά ζητήματα.

Φόρος τιμής στους 
διασώστες του ΕΚΑΒ 

Στην εκδήλωσης μνήμης, για τη θεσμοθετημένη ημέρα 
«Θυσίας του Διασώστη», παραβρέθηκε το πρωί της περα-
σμένης Κυριακής ο Διοικητής της 6ης ΥΠΕ Γιάννης Καρ-
βέλης. Η συγκινητική εκδήλωση πραγματοποιήθηκε στο 
αμφιθέατρο «Σοφία Μπεφόν» της Κεντρικής Υπηρεσίας του 
ΕΚΑΒ Αθήνας, με την παρουσία του υφυπουργού Υγείας 
Μάριου Θεμιστοκλέους και της γενικής γραμματέως Υπηρε-
σιών Υγείας του Υπουργείου Υγείας Λίλιαν Βιλδιρίδη.

Σημείο αναφοράς αποτελεί η νύχτα της 14ης Ιανουαρί-
ου 2001, τότε που η ιατρός των Αεροδιακομιδών του 
ΕΚΑΒ Σοφία Μπεφόν, ο νοσηλευτής του ΕΚΑΒ Γιώργος 
Λεβεντζώνης, ο κυβερνήτης Antonio Vacarri, ο συγκυ-
βερνήτης Παναγιώτης Καταβέλης και ο ασθενής Αγαπη-
τός Βαρκάδος, που επέβαιναν στο ελικόπτερο του ΕΚΑΒ 
κατά την πραγματοποίηση επείγουσας αεροδιακομιδής, 
βρήκαν τραγικό θάνατο κατά την πτώση του ανοικτά του 
Σουνίου. Τα επόμενα χρόνια, δυστυχώς ο κατάλογος των 
πεσόντων στο βωμό του επείγοντος και της διάσωσης 
των συνανθρώπων μας μεγάλωσε. Ως ελάχιστη ένδειξη 
σεβασμού και αναγνώρισης, κάθε χρόνο στις 14 Ιανου-
αρίου, κατά την ημέρα «θυσίας του Διασώστη» το ΕΚΑΒ 
αποδίδει τον ελάχιστο φόρο τιμής σε όλους τους διασώ-
στες, νοσηλευτές, τους ιατρούς αλλά και όλα τα στελέχη, 
που από την ίδρυση του ΕΚΑΒ, με αλτρουισμό, επαγγελ-
ματισμό, ήθος και ευσυνειδησία, παραμένοντας πιστοί 
στο καθήκον έχασαν την ίδια τη ζωή τους προσπαθώ-
ντας να σώσουν τις ζωές συνανθρώπων μας.
Κατά την εκδήλωση πραγματοποιήθηκε η παρουσίαση 
του παρεχόμενου έργου του ΕΚΑΒ και από την Πολιτική 
Ηγεσία του Υπουργείου Υγείας απονεμήθηκαν τιμητικές 
πλακέτες & έπαινοι, στους διασώστες & στους ιατρούς.
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Πρόσκληση προς τα ΑΕΙ 
για την ένταξη τους στη δρά-
ση «Πανεπιστήμια Αριστεί-
ας» του Ταμείου Ανάκαμψης, 
με συνολικό προϋπολογισμό 
132.060.000,00 ευρώ, εξέ-
δωσε το υπουργείο Παιδείας.
Στόχος της Πρόσκλησης είναι 
η ενδυνάμωση της ερευνητι-
κής και καινοτομικής δυναμι-
κότητας των εκπαιδευτικών 
ιδρυμάτων μέσω της ενίσχυ-
σης των ερευνητικών τους 
υποδομών και των δράσεων 
καινοτομίας.
Ο ανώτατος προϋπολογισμός, 
ανά Ανώτατο Εκπαιδευτικό 
Ίδρυμα, πραγματοποιήθηκε 
σύμφωνα με τη βαθμολογία 
που έγινε από τη Εθνική 
Αρχής Ανώτατης Εκπαίδευσης 
(ΕΘΑΑΕ).

Συνολικός 
Προϋπολογισμός Δράσης
Ο προϋπολογισμός της Δη-
μόσιας Δαπάνης συνολικά της 
δράσης ανέρχεται σε 132.06 
εκ. ευρώ εκ των οποίων τα 
106.5 εκ. ευρώ προέρχονται 

από το Ταμείο Ανάκαμψης 
και Ανθεκτικότητας για την 
περίοδο 2022-2025. 
H συνεισφορά του Εθνικού 
ΠΔΕ για τη δράση είναι 25.56 
εκ. ευρώ και αφορά την κάλυ-
ψη του ποσού που αντιστοιχεί 
στον ΦΠΑ.
Ο μέγιστος προϋπολογισμός 

κάθε υποβαλλόμενης πρότα-
σης δεν δύναται να υπερβαί-
νει τα ποσά που ορίζονται στον 
Πίνακα 1.
Το ποσό του Φ.Π.Α. που αντι-
στοιχεί στις άμεσες κατηγορίες 
δαπανών για τα Α.Ε.Ι. καλύ-
πτεται μέσω του Εθνικού ΠΔΕ. 
Κατά τη σύνταξη του προτει-

νόμενου προϋπολογισμού 
της αίτησης χρηματοδότησης 
θα πρέπει να υπολογίζεται 
και να αναγράφεται διακρι-
τά το επιπρόσθετο ποσό που 
αντιστοιχεί στον ΦΠΑ.

Διάρκεια Υλοποίησης
Η διάρκεια υλοποίησης των 
υποβαλλομένων προτάσεων 
δεν μπορεί να υπερβαίνει την 
31η Δεκεμβρίου 2025. 
Η ημερομηνία έναρξης του 
χρόνου υλοποίησης του έργου 
θεωρείται η ημερομηνία 
έκδοσης της Εγκριτικής Από-
φασης Χορήγησης Ενίσχυσης 
αυτού. 
Η χρονική διάρκεια των 
ενταγμένων– και σε υλοποί-
ησης πράξεων– δύναται να 
παραταθεί εφόσον παραταθεί 
η διάρκεια υλοποίησης του 
Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης 
και Ανθεκτικότητας «Ελλάδα 
2.0» από το Συμβούλιο της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης και κατόπιν 
της εξέτασης του σχετικού αιτή-
ματος του δικαιούχου προς την 
ΕΔ ΕΣΠΑ Υ.ΠΑΙ.Θ.Α.

Η Ερευνητική Ομάδα DAISSy του Ελ-
ληνικού Ανοικτού Πανεπιστημίου 
(ΕΑΠ) καλεί σε συμμετοχή στο Μα-
ζικό Ανοικτό Διαδικτυακό Μάθημα 
(Massive Open Online Course-MOOC) 
με τίτλο «Προώθηση της επαγγελματι-
κής ανάπτυξης των μαθητών/τριών 
στο σχολείο», το οποίο εντάσσεται στο 
Ευρωπαϊκό έργο «Neet prevention in 
Educational systems through positive 
Future vision Enhancing Learning and 
teacher Education-NEFELE», που υλο-
ποιείται από την DAISSy ως Έλληνας 
εταίρος. Πρόκειται για ένα σύγχρονο 

MOOC, που στοχεύει στην κατάρτιση 
των εκπαιδευτικών στον κρίσιμο ρόλο 
τους να υποστηρίζουν την επαγγελματι-
κή ανάπτυξη των μαθητών/τριών.
Συγκεκριμένα, το MOOC περιλαμβά-
νει τέσσερεις (4) εκπαιδευτικές ενό-
τητες που βασίζονται στο θεωρητικό 
πλαίσιο της ανάπτυξης σταδιοδρομίας 
και θετικής ψυχολογίας, σε σύνδεση 
με πρακτικά παραδείγματα για τους εκ-
παιδευτικούς, έτσι ώστε να μπορούν να 
προωθήσουν τον σχεδιασμό της στα-
διοδρομίας των μαθητών-τριών τους, 
στην τάξη. Επίσης, έχει μια (1) εκ-

παιδευτική ενότητα που βασίζεται στο 
NEFELE BOX, το οποίο αποτελεί την 
εργαλειοθήκη για την απτή διεπαφή 
χρήστη/χρήστριας, που μπορεί να αξι-
οποιήσει ο/η εκπαιδευτικός με τους/
τις μαθητές/μαθήτριες, υποστηρίζοντας 
τη διαμόρφωση του μελλοντικού μονο-
πατιού της σταδιοδρομίας τους. Διανθί-
ζεται με βίντεο, παρουσιάσεις και υλικό 
ανάγνωσης καθώς και σύντομα κουίζ 
(στο τέλος κάθε ενότητας), ώστε οι εκ-
παιδευόμενοι/ες να μπορούν να αξιο-
λογούν την πρόοδό τους.
Τo NEFELE MOOCC ξεκινά στις 22 
Ιανουαρίου 2024, διαρκεί πέντε (5) 
εβδομάδες και ολοκληρώνεται στις 26 
Φεβρουαρίου 2024. Παρέχεται δωρε-
άν σε κάθε ενδιαφερόμενο-η, σε διε-
θνές επίπεδο. Η δήλωση συμμετοχής 
είναι προ-απαιτούμενο και γίνεται μέ-
σω υποβολής σχετικής αίτησης. Προ-
θεσμία υποβολής δήλωσης συμμετο-
χής είναι η 19η Ιανουαρίου 2024 και 
οι συμμετέχοντες/ουσες οι οποίοι/ες 
ολοκληρώνουν επιτυχώς το MOOC, 
θα λαμβάνουν Πιστοποιητικό ολοκλή-
ρωσης.

ΒΙΒΛΙΟΓΡΑΦΙΚΗ ΒΑΣΗ ΜΕΤΑDATA: Τέθηκε σε 
λειτουργία η βιβλιογραφική βάση μετάdata στις ψηφια-
κές συλλογές της συλλογές της Βιβλιοθήκης και Κέντρου 
Πληροφόρησης, Πανεπιστήμιο Πατρών. https://library.
upatras.gr/digital/metadata. Πρόκειται για ένα βιβλιογρα-
φικό εργαλείο που επιδιώκει να συγκεντρώσει τα δεδομένα 
(data) για τις μεταφράσεις λογοτεχνικών έργων της περιό-
δου 1870-1974, δημοσιευμένες σε περιοδικά, εφημερίδες 
και ανθολογίες, που έχουν ήδη εντοπιστεί από την έρευνα 
και έχουν καταγραφεί σε δημοσιευμένες ή αναρτημένες στο 
διαδίκτυο πηγές (μεταπτυχιακές διπλωματικές εργασίες, δι-
δακτορικές διατριβές, δημοσιεύματα). Όλες αυτές οι μελέ-
τες καταχωρούνται στην βιβλιογραφία. Η βάση δεδομένων 
αποτελεί ένα πιλοτικό πρόγραμμα και υλοποιείται χωρίς κα-
μία χρηματοδότηση και ο εμπλουτισμός της στηρίζεται στην 
αφιλοκερδή συνεισφορά νέων ερευνητριών και ερευνητών. 
Προέρχεται από μια συνεργατική πρωτοβουλία ανάμεσα 
στη Βιβλιοθήκη και στην ερευνητική ομάδα της αναπληρώ-
τριας καθηγήτριας Στέσης Αθήνη από το Τμήμα Φιλολογίας.

ΔΙΑΚΡΙΣΕΙΣ: • Η Ερευνητική ομάδα του Τμήματος Διοί-
κησης Επιχειρήσεων Πανεπιστημίου Πατρών, με συντονι-
στή τον καθηγητή Αντώνη Γεωργόπουλο έλαβε Δίπλωμα 
Ευρεσιτεχνίας από τον Οργανισμό Βιομηχανικής Ιδιοκτη-
σίας (ΟΒΙ) με τίτλο: «Ολοκληρωμένο Σύστημα Λήψης Απο-
φάσεων για τη βελτιστοποίηση του δικτύου αεροπορικών 
άγονων γραμμών (PSO): Ianos_DSS (Integrated Decision 
Support System for Flight Network Optimization in PSO 
Air Routes: Ianos_DSS)». Η ευρεσιτεχνία υλοποιήθηκε 
στο πλαίσιο του ερευνητικού προγράμματος Ερευνώ – Δη-
μιουργώ – Καινοτομώ, A’ Κύκλος, Τ1ΕΔΚ-04743, όπου 
συμμετείχε ενεργά το Πανεπιστήμιο Πατρών. Μέλη της 
ερευνητικής ομάδας ήταν οι καθ. Αντώνης Γεωργόπουλος- 
συντονιστής έργου, αναπλ. καθ. Παναγιώτης Πολυχρονίου 
-επιστημονικός υπεύθυνος, καθ. Ιωάννης Σταματίου, καθ. 
Παύλος Πέππας, Δρ. Ελένη Παράσχη -ερευνήτρια, Δρ. 
Μαρία Καλογερά-ερευνήτρια.
• Η κα Αγγελική Ράλλη, ομότιμη καθηγήτρια Γλωσσολογίας 
του Τμήματος Φιλολογίας του Πανεπιστημίου Πατρών, και 
μέλος της Ευρωπαϊκής Ακαδημίας (Αcademia Europaea), 
ορίστηκε μέλος του νεοσύστατου Τομεακού Επιστημονικού 
Συμβουλίου Ανθρωπιστικών Επιστημών της Γενικής Γραμ-
ματείας Έρευνας και Καινοτομίας του Υπουργείου Ανάπτυ-
ξης, αρμόδια για θέματα γλώσσας και γλωσσολογίας.
• Οι φοιτήτριες του Τμήματος Επιστήμης και Τεχνολογίας 
Τροφίμων κ.κ. Ταρσηζία Αγγελάρη και Μεταξία Τζανέτου 
διακρίθηκαν στο πλαίσιο του διαγωνισμού Pitching στην 
Έκθεση Καινοτομίας & Μεταφοράς Τεχνογνωσίας Patras 
IQ, κατακτώντας τη 2η θέση. Η επιχειρηματική ιδέα δημι-
ουργήθηκε στο πλαίσιο του εκπαιδευτικού προγράμματος 
επιχειρηματικότητας της Δράσης ΜΕΤΩΝ UPatras, που 
τροφοδοτείται από το Orange Grove, και η ομάδα επιλέ-
χτηκε για να παρουσιάσει την καινοτόμα ιδέα της στο επι-
χειρηματικό οικοσύστημα της Πάτρας. 

ΠΡΥΤΑΝΙΚΕΣ ΕΚΛΟΓΕΣ: Εκδόθηκαν από τον Πρύτανη 
Πανεπιστημίου Πατρών Χρήστο Μπούρα, ο Προκηρύξεις 
για την ανάδειξη εσωτερικών και εξωτερικών μελών του 
Συμβουλίου Διοίκησης.
Εσωτερικά μέλη: Ως ημερομηνία διεξαγωγής της εκλογικής 
διαδικασίας ορίζεται η 4η Μαρτίου 2024, ημέρα Δευτέρα.
Η εκλογική διαδικασία θα διενεργηθεί αποκλειστικά 
ηλεκτρονικά με τη χρήση του ειδικού πληροφοριακού 
συστήματος με την ονομασία «Ψηφιακή Κάλπη ΖΕΥΣ» .
Εξωτερικά μέλη: Ως καταληκτική ημερομηνία υποβολής 
υποψηφιοτήτων ορίζεται η 27η Φεβρουαρίου 2024, ημέρα 
Τρίτη και ώρα Ελλάδας 12:30 μ.μ..
Η προθεσμία υποβολής των υποψηφιοτήτων δύναται 
να παραταθεί άπαξ για χρονικό διάστημα που δεν 
υπερβαίνει τις είκοσι (20) ημέρες ακόμη, αν έως την 
καταληκτική ημερομηνία υποβολής δεν έχει υποβληθεί 
επαρκής αριθμός υποψηφιοτήτων. Σε κάθε περίπτωση 
η ημερομηνία υποβολής υποψηφιοτήτων δεν μπορεί να 
υπερβεί την 4η Μαρτίου 2024.

Πρόσκληση για το Πρόγραμμα 
«Πανεπιστήμια Αριστείας»

Μαζικό Ανοικτό Διαδικτυακό 
Μάθημα του έργου NEFELE

> Εξέδωσε το Υπουργείο Παιδείας με προϋπολογισμό 132.060.000 ευρώ

> Από την Ερευνητική Ομάδα DAISSy του ΕΑΠ
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O νέος δικαστικός χάρτης της χώρας 
θα απασχολήσει την έκτακτη συνε-
δρίαση του Περιφερειακού Συμβου-
λίου Δυτικής Ελλάδας που θα πραγ-
ματοποιηθεί την προσεχή Δευτέρα 
(ώρα 16:00), μετά από αίτημα του 
Περιφερειάρχη, Νεκτάριου Φαρμάκη 
προς τον Πρόεδρο του Περιφερεια-
κού Συμβουλίου, Χρήστο Παϊσιο. 
Ο Περιφερειάρχης, με αφορμή τις 
πληροφορίες για το σχέδιο νόμου που 
έχουν δει το φως της δημοσιότητας 
και έχουν ήδη αποτελέσει αντικείμενο 
διαλόγου, αλλά και προβληματισμού, 
στον δικαστικό και νομικό κόσμο της 
περιοχής, αλλά και ευρύτερα στην το-
πική κοινωνία, ζητάει τη σύγκλιση μί-
ας συνεδρίασης στην οποία θα παρα-
στεί το σύνολο των τοπικών φορέων, 
προκειμένου – όπως αναφέρει – να 
υπάρξει μία ολοκληρωμένη διαβού-
λευση σε τοπικό επίπεδο που θα δι-
αμορφώσει μία κοινή στάση, η οποία 
με τη σειρά της μπορεί να συμβάλλει 
στη λήψη τελικών αποφάσεων από το 
υπουργείο που θα λαμβάνουν υπόψη 
τη «φωνή» της τοπικής κοινωνίας.
Συγκεκριμένα, στο αίτημά του για την 
έκτακτη σύγκλιση του Περιφερειακού 
Συμβουλίου, ο κ. Φαρμάκης, αναφέ-
ρει τα εξής: «Ένα από τα ζητήματα 
που απασχολεί το τελευταίο διάστημα 
τον δικαστικό και νομικό κόσμο της 
χώρας - και της περιοχής μας - κατά 
επέκταση και την ίδια την κοινωνία, 
(αφού άπτεται άμεσα του μείζονος 
ζητήματος της απονομής Δικαιοσύ-
νης), είναι ο νέος δικαστικός χάρτης 
της χώρας.Πρόσφατα, μάλιστα, είδε 

το φως της δημοσιότητας ένα σχέδιο 
νόμου που περιγράφει αλλαγές στην 
αρχιτεκτονική δομή της Δικαιοσύνης 
στην Περιφέρεια Δυτικής Ελλάδας 
με σημαντικές αναδιαρθρώσεις δι-
καστηρίων και δικαστικών υπηρεσι-
ών.Δεδομένου ότι το ζήτημα έχει ήδη 
εγείρει πολλές συζητήσεις σε τοπικό 
επίπεδο και πιστεύοντας βαθιά ότι η 
Αυτοδιοίκηση οφείλει, όχι μόνο να 
αφουγκράζεται τη «φωνή» των πολι-
τών, αλλά και να διεκδικεί ρόλο και 
άποψη σε ζητήματα που οφείλουν να 
λαμβάνουν υπόψη τις τοπικές ισορ-
ροπίες και ιδιαιτερότητες, παρακαλώ 
όπως συγκαλέσετε ένα έκτακτο Πε-
ριφερειακό Συμβούλιο στο αμέσως 
επόμενο χρονικό διάστημα, προκει-
μένου να συζητηθεί το θέμα του νέου 
δικαστικού χάρτη με το σύνολο των 
εμπλεκομένων φορέων και παραγό-
ντων της Δυτικής Ελλάδας».

Βουλευτές και Δικηγόροι
Ο κ. Φαρμάκης προτείνει στο Περι-
φερειακό Συμβούλιο να κληθούν οι 
Βουλευτές, οι Δικηγορικοί Σύλλογοι 
καθώς και το σύνολο των Ενώσεων 
και Συλλόγων των Δικαστών και των 
Δικαστικών Υπαλλήλων της Δυτικής 
Ελλάδας, προκειμένου να αποκτηθεί 
σφαιρική άποψη και από κοινού να 
εξεταστούν όλες οι παράμετροι αυτού 
του μείζονος ζητήματος.

«Θεωρώ χρέος μας, ως εκλεγμένοι 
εκπρόσωποι της Δυτικής Ελλάδας να 
πρωτοστατήσουμε σε μία ολοκληρω-
μένη διαβούλευση που ενδεχομένως 
θα διαμορφώσει μία κοινή στάση ένα-
ντι του ζητήματος, η οποία με τη σει-
ρά της μπορεί να συμβάλλει στη λήψη 
τελικών αποφάσεων από το αρμόδιο 
Υπουργείο χωρίς δογματισμούς και 
κυρίως, χωρίς αυτές να λαμβάνονται 
ερήμην των λειτουργών της Δικαιο-
σύνης και τελικά, σε βάρος της κοινω-
νίας», καταλήγει ο κ. Φαρμάκης.

Αποφασίζει σήμερα 
η Ολομέλεια 
Συζήτηση επί του θέματος του νέου 
δικαστικού χάρτη θα πραγματοποι-
ηθεί σήμερα στην Ολομέλεια των 
προέδρων των Δικηγορικών Συλ-
λόγων της χώρας. Η Ολομέλεια έχει 
ανακοινώσει πως είναι κατηγορημα-
τικά αντίθετη στην κατάργηση οποι-
ουδήποτε Εφετείου ή Πρωτοδικείου, 
όπως λειτουργούν μέχρι σήμερα. 
Ως προς την συγχώνευση των Ει-
ρηνοδικείων με στόχο την ακώλυτη 
άσκηση του δικαιώματος δικαστικής 
προστασίας των πολιτών. Σε κάθε 
περίπτωση, δεν νοείται λειτουργία 
υφιστάμενου σήμερα Πρωτοδικεί-
ου χωρίς τη λειτουργία Τριμελούς 
Πλημμελειοδικείου, πολυμελών 
συνθέσεων και ΜΟΔ. 

> ΔΗΜΟΣ ΝΑΥΠΑΚΤΙΑΣ: Μία νέα ψηφιακή εφαρμογή 
για την υποβολή δηλώσεων απόδοσης τέλους διαμονής 
παρεπιδημούντων και τέλους επί ακαθαρίστων εσόδων τί-
θεται στη διάθεση πολιτών και επιχειρήσεων, με στόχο την 
αποτελεσματικότερη εξυπηρέτησή τους και τη διασφάλιση 
των δημοσίων εσόδων, όπως ανακοίνωσε ο Δήμος Ναυπα-
κτίας. Οι υπόχρεοι καταβολής του τέλους διαμονής παρεπι-
δημούντων και του τέλους επί των ακαθαρίστων εσόδων θα 
μπορούν πλέον να υποβάλλουν τις σχετικές δηλώσεις ψη-
φιακά μέσω της ψηφιακής πύλης myAADE (myaade.gov.
gr), ακολουθώντας τη διαδρομή myAADE / Εφαρμογές / 
Φορολογικές Υπηρεσίες / Τέλη & ειδικοί φόροι / Δήλωση 
απόδοσης του τέλους διαμονής παρεπιδημούντων και του 
τέλους επί των ακαθαρίστων εσόδων. Για την είσπραξη του 
τέλους εκδίδεται Ταυτότητα Οφειλής και τα αντίστοιχα έσοδα 
αποδίδονται στους οικείους Δήμους.

> ΑΚΤΙΟ – ΒΟΝΙΤΣΑ: Την αντίθεσή του στην κατάργη-
ση του Ειρηνοδικείου Βόνιτσας και το κλείσιμο του Κέντρου 
Υγείας Κατούνας εξέφρασε το Δημοτικό Συμβούλιο Ακτίου-
Βόνιτσας. Στο δημοτικό συμβούλιο Ακτίου-Βόνιτσας της 
Δευτέρας (15/1), εκφράστηκε το σώμα εξέφρασε την άρνη-
σή για την κατάργηση του Ειρηνοδικείου Βόνιτσας. Όπως 
είπε στην τοποθέτησή του ο Δήμαρχος, Θανάσης Κασόλας 
στον δικαστικό χάρτη όλης της χώρας αναμένονται αλλαγές 
και όχι μόνο της Βόνιτσας, καθώς κλείνει και το Ειρηνο-
δικείο της Λευκάδας και Αμφιλοχίας και Ναύπακτου και 
συγχωνεύονται στα Πρωτοδικεία. Είπε ακόμη ότι το Ειρη-
νοδικείο στο Δήμο Ακτίου -Βόνιτσας καλύπτει μια μεγάλη 
γεωγραφική έκταση, τρεις δήμους (ένα τμήμα της Αλυζίας, 
Κάλαμο και Καστό) και εξαιτίας του τουρισμού οι υποθέσεις 
αυξάνονται που εισάγονται στο Ειρηνοδικείο. Ο κ.Κασόλας 
πρότεινε, για τους παραπάνω λόγους καθώς και για να μην 
υπάρχει να επιβράδυνση της δικαιοσύνης το σώμα να κάνει 
αποδεκτή την πρόταση του. Το σώμα αποδέχθηκε ομόφωνα 
την πρόταση του δημάρχου.

> ΔΗΜΟΣ ΑΓΡΙΝΙΟΥ: Νέους πράσινους κάδους παρέλα-
βε η Διεύθυνση Καθαριότητας και θα τοποθετηθούν σε όλο 
το εύρος του Δήμου Αγρινίου. Πρόκειται για 484 πράσινους 

κάδους οι οποίοι θα 
αντικαταστήσουν τους 
κάδους που, λόγω 
παλαιότητας ή φθο-
ράς, έχουν καταστρα-
φεί.
Όπως ανέφερε ο Χρή-
στος Γούλας, Αντιδή-
μαρχος Καθαριότητας 
και Ανακύκλωσης, η 
Δημοτική Αρχή είναι 
σταθερά προσανατο-
λισμένη στη δημιουρ-

γία μιας βιώσιμης πόλης με υποδομές που συνεισφέρουν 
στη βελτίωση της καθημερινότητας όλων των πολιτών.

> ΕΡΓΑ ΕΣΠΑ: Με χρονικό ορίζοντα ολοκλήρωσης την 
άνοιξη -γίνεται λόγος για περίπου τρεις μήνες από τώρα- 
αλλά με δύο… εκκρεμότητες «κλείνει» ο κύκλος των έργων 
της προηγούμενης προγραμματικής περιόδου του ΕΣΠΑ 
στον Δήμο Αγρινίου. Εδώ και μερικές ημέρες έχουν ξεκινή-
σει οι εργασίες στα τελευταία τμήματα των οδών Χαριλάου 
Τρικούπη και Μελεάγρου. Θα εκτελούνται για το διάστημα 
των επόμενων δύο μηνών και θα ολοκληρωθεί έτσι το σύ-
νολο των παρεμβάσεων στους δύο συγκεκριμένους δρό-
μους. Αξίζει να σημειωθεί ότι με το πέρας των έργων της 
οδού Τρικούπη, στη συμβολή με την οδό Μακρή θα τοπο-
θετηθούν φωτεινοί σηματοδότες. Στο μεταξύ, θέμα ημερών 
είναι να ξεκινήσει και η κατασκευή του δεύτερου κυκλικού 
κόμβου στη συμβολή των οδών Μαβίλη, Παπαφώτη, Καλ-
λέργη και Δεληγιώργη, σε ένα σημείο όπου μέχρις ότου οι 
εργασίες ολοκληρωθούν ενδείκνυται οι οδηγοί να επιδει-
κνύουν μεγάλη προσοχή, καθότι πλέον η κυκλοφορία δεν 
ρυθμίζεται με φανάρια. 

Κάλεσμα για την συνυπο-
γραφή ψηφίσματος ενά-
ντια στην κατάργηση του 
Πρωτοδικείου Μεσολογγί-
ου απηύθυνε ο Εμπορικός 
Σύλλογος. Ειδικότερα, ανα-
φέρει τα εξής: «Η διοίκηση 
του Εμποροβιομηχανικού 
Συλλόγου Μεσολογγίου 
απευθύνει δημόσιο κάλε-
σμα σε τοπικούς φορείς και 
συλλόγους για την ενίσχυση 
του αγώνα του Δικηγορικού 
Συλλόγου Ι.Π. Μεσολογγί-

ου κατά της διαφαινόμενης 
κατάργησης του Πρωτοδι-
κείου Ιεράς Πόλεως Μεσο-
λογγίου, συνυπογράφοντας 
το σχετικό ψήφισμα δια-
μαρτυρίας προς το Υπουρ-
γείο Δικαιοσύνης.
Η αποψίλωση της πόλης 
μας από πάσης φύσεως δι-
οικητικές υπηρεσίες αφο-
ρά όλες τις επαγγελματικές 
κατηγορίες ανθρώπων που 
ζουν και εργάζονται στην 
πόλη μας και δεν πρέπει να 

γίνεται ανεκτή. Για τον λό-
γο αυτό είναι περισσότερο 
αναγκαίο από ποτέ να ενώ-
σουμε τις φωνές μας με αυ-
τή του Δικηγορικού Συλλό-
γου και να εμποδίσουμε τα 
σχέδια του Υπουργείου Δι-
καιοσύνης, τα οποία απο-
τελούν προσβολή για την 
ιστορική προσφορά της 
πρωτεύουσας της Αιτωλοα-
καρνανίας, πλήττουν το οι-
κονομικό και κοινωνικό γί-
γνεσθαι της περιοχής μας 

και εν τέλει υποβιβάζουν 
τους δημότες της πόλης μας 
σε πολίτες β’ κατηγορίας. 
Παρακαλούνται οι φορείς 
της πόλης να επικοινωνούν 
είτε τη γραμματεία του Συλ-
λόγου (τηλ: 2631025564, 
e-mail: info@esmes.gr) εί-
τε απευθείας με τον πρό-
εδρο Κωνσταντίνο Πασι-
όπουλο, προκειμένου να 
δηλώσουν τη συνυπογρα-
φή τους στο κείμενο του 
ψηφίσματος.”

Διαπεριφερειακά

Ο νέος δικαστικός χάρτης 
στο Περιφερειακό 

> Την Δευτέρα σε έκτακτη συνεδρίαση με πρωτοβουλία Ν. Φαρμάκη

Ψήφισμα ενάντια στην κατάργηση
> Εμπορικός Σύλλογος για το Πρωτοδικείο Μεσολογγίου
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Σε νέα εποχή μπαίνει η χώ-
ρα μας το 2024, με την εκ-
κίνηση των υδροπλάνων, 
των υδατοδρομίων και των 
υδάτινων πεδίων στο μη-
χανισμό των εθνικών μετα-
φορών! 
Η ώρα των υδροπλά-
νων και των υδατοδρομί-
ων έφτασε! Ο νέος χρόνος 
μπαίνει με το δεξί για τον 
κλάδο της αεροπλοΐας κα 
των υποδομών της καθώς 
εντείνονται οι διεργασίες 
ώστε να ενεργοποιηθούν 
τα υδροπλάνα άμεσα. 
Με στοίχημα την εκκίνη-
ση των πτήσεων την άνοι-
ξη του 2024, τα υδρο-
πλάνα προβλέπεται να 
αποτελέσουν την «έξυπνη» 
λύση που θα φέρει αποτε-
λεσματικές αλλαγές στην 
μετακίνηση των επιβατών 
αλλά και αέρα ανανέωσης 
στα προσφερόμενα τουρι-
στικά προϊόντα. 
Η Hellenic Seaplanes, έχο-
ντας ήδη διαμορφώσει ένα 
εκτεταμένο δίκτυο υδα-
τοδρομίων και υδάτινων 
πεδίων, με κάθε project 
υποδομής να είναι σε δια-
φορετικό στάδιο ετοιμότη-
τας, επισπεύδει τα βήμα-
τα που χρειάζονται για να 
εγκαινιάσει το υδροπλάνο 
της με τις πιλοτικές πτήσεις 
να είναι προ των πυλών. Οι 
δοκιμαστικές πτήσεις θα εί-
ναι το πρώτο βήμα που θα 
φέρει τα υδροπλάνα ξανά 
στους αιθέρες, μέσω οργα-
νωμένων και charter (ναυ-
λωμένων) πτήσεων από το 
υδατοδρομίο της Κέρκυρας 
προς τους Παξούς και τα 

άλλα συνεργαζόμενα αερο-
δρόμια και υδατοδρόμια. 
Μαζί με τις επιβατικές πτή-
σεις αερομεταφοράς θα ξε-
κινήσουν και οι περιηγητι-
κές πτήσεις προσφέροντας 
νέες τουριστικές εμπειρίες 
στους επισκέπτες του Βο-
ρείου Ιονίου και της Δυτι-
κής Ελλάδας. 

Υδάτινα Πεδία παντού! 
Η υποδομή των υδάτινων 
πεδίων επιτρέπει μέσα 
από εγκεκριμένους θαλασ-
σοδιαδρόμους να πετούν 
τα υδροπλάνα σε περιοχές 
που δεν έχουν ακόμα εγκα-
ταστάσεις υδατοδρομίου, 
επεκτείνοντας τον αριθμό 
των αεροπορικών δρομο-
λογίων και των ευκαιριών 
διασύνδεσης μεταξύ προο-
ρισμών.
Η Hellenic Seaplanes, έχει 
ήδη συμπεριλάβει στο χαρ-
τοφυλάκιό της πρόσφα-
τα τη Σητεία και τα υδάτι-
να πεδία σε Ψαρά, Πέτρα 
Λέσβου και Χίο στα νησιά 
Βορείου Αιγαίου. Ιδιαίτερα 
ενισχυμένη είναι η παρου-
σία της και στις Σποράδες, 

με αδειοδοτημένους σταθ-
μούς υδροπλάνων σε Σκό-
πελο και Αλόννησο, βάζο-
ντας γερή υποψηφιότητα να 
φιλοξενήσουν τις πρώτες 
οργανωμένες πτήσεις στο 
Αιγαίο! 
Παράλληλα για την εταιρεία 
η Πάτμος είναι το πρώτο 
εγκεκριμένο υδάτινο πε-
δίο στα Δωδεκάνησα, ενώ 
η αντίστοιχη υποδομή της 
Αμφιλοχίας είναι έτοιμη 
από καιρό να εξυπηρετήσει 
τη διασύνδεση με την Πά-
τρα και τα νησιά Ιονίου.
Οι Κυκλάδες παρελαύνουν 
και πάλι στο Αιγαίο, με την 
Τήνο να αποκτάει επίσημα 
υδάτινο πεδίο. Ειδικότε-
ρα, η έγκριση της υποδο-
μής αποτελεί ένα σημαντι-
κό ορόσημο για τη Hellenic 
Seaplanes, καθώς η γνωμο-
δότηση ενεργοποιεί την αε-
ροπορική λειτουργία των 
υδροπλάνων στο νησί, σε 
έναν προορισμό που δεν 
διαθέτει αεροδρόμιο και 
ήδη τα αιτήματα επιβατών 
για αερομεταφορά είναι 
εκατοντάδες! 
Μαζί των υδάτινων πεδί-

ων που έχουν ήδη πάρει 
το πράσινο φως για χρή-
ση, υπάρχουν και άλλοι 
φάκελοι προορισμών για 
τους οποίους η Hellenic 
Seaplanes προχωρά τη δι-
αδικασία αδειοδότησης και 
που αναμένεται να ολοκλη-
ρωθεί σύντομα.

Ν. Χαραλάμπους: Γερές 
βάσεις για το μέλλον
Ο πρόεδρος και διευθύνων 
σύμβουλος της Hellenic 
Seaplanes, Νικόλας Χαρα-
λάμπους δήλωσε: «Με τις 
αδειοδοτήσεις υδατοδρο-
μίων και υδάτινων πεδίων 
έχουν μπει τα θεμέλια ώστε 
φέτος να έρθει η εποχή της 
εκκίνησης των υδροπλά-
νων, πετώντας σε ένα δί-
κτυο που θα είναι καταρ-
χήν βιώσιμο και θα έχει ο 
επιβάτης τη δυνατότητα να 
πάει σε περιοχές που είναι 
είτε πολύ δύσκολο να με-
τακινηθεί οδικώς είτε πο-
λύ χρονοβόρο με το πλοίο. 
Έχουμε όλες τις δυνατότη-
τες ως Hellenic Seaplanes 
να προσφέρουμε ένα αξι-
όπιστο αποτέλεσμα πετώ-
ντας από λιμάνι σε λιμάνι 
και δίνοντας μια ποιοτική 
εμπειρία μετακίνησης που 
θα κάνει ντόπιους και του-
ρίστες να υποστηρίξουν 
τις δυνατότητες της αερο-
πλοΐας στη χώρα μας. Το 
2024 είναι η χρονιά που τα 
υδροπλάνα στην Ελλάδα θα 
πάρουν την αίγλη που τους 
αξίζουν, σε ένα project που 
έχει να προσφέρει πολλά 
προς τη χώρα και τους επι-
βάτες». 

> ΜΕΓΑΛΕΣ ΚΑΤΑΣΤΡΟΦΕΣ ΣΤΗΝ ΗΛΕΙΑ: Πολλα-
πλές «πληγές» σε μεγάλη ακτίνα, κυρίως στην ευρύτερη 
περιοχή της παραποτάμιας ζώνης, προκάλεσαν οι πρωτο-
φανείς βροχοπτώσεις που σημειώθηκαν το απόγευμα της 
Δευτέρας 15/1 στο δήμο Ανδρίτσαινας-Κρεστένων, πέραν 
της διπλής τραγωδίας που συγκλόνισε το πανελλήνιο. 

Ο δήμαρχος Ανδρίτσαινας – Κρεστένων Σάκης Μπαλιού-
κος δήλωσε τα εξής: «Η περιοχή μας χτυπήθηκε αλύπητα 
από ακραία καιρικά φαινόμενα. Έντονες βροχοπτώσεις 
προκάλεσαν πλημμύρες και υπερχείλισαν τους παραπό-
ταμους του Αλφειού ποταμού (Τσεμπερούλα, Κόβιτσα, 
Σελλινούντας). Απειλήθηκαν οικισμοί, δυστυχώς δύο νέοι 
στο Πλουτοχώρι στην προσπάθειά τους να περάσουν στην 
χειρότερη στιγμή, όταν τα φαινόμενα ήταν σε έξαρση πα-
ρασύρθηκαν και η κοπέλα ευρέθη νεκρή ενώ ο άνδρας 
αγνοείται. Η κλιματική αλλαγή μετά την Θεσσαλία δηλώνει 
την παρουσία της και στην περιοχή μας. Εμείς το ζούμε 
τραγικά με την απώλεια δύο νέων ανθρώπων».
Από τις ραγδαίες βροχοπτώσεις συγκεκριμένα υπήρξαν 
σημαντικές καταστροφές από πλημμύρες σε δρόμους, υπο-
δομές, καθώς και άλλες εγκαταστάσεις, στις Τ.Κ. Πλουτο-
χωρίου, Καλυβακίων, Φρίξας, Τρυπητής, Καλλιθέας κλπ., 
ενώ κυριολεκτικά στο πάρα πέντε δεν πλημμύρισαν οι ερ-
γατικές κατοικίες στην είσοδο των Κρεστένων, προκαλώ-
ντας ωστόσο την έντονη ανησυχία των κατοίκων.
Σημαντικές ζημιές από πλημμύρες εξάλλου υπήρξαν και σε 
επιχείρηση με οικοδομικά υλικά, απέναντι από το Νοσο-
κομείο Κρεστένων. 
Εισροή υδάτων επίσης σημειώθηκε και σε σημεία του 
Κλειστού των Κρεστένων, όπου έγιναν παρεμβάσεις στε-
γανοποίησής του από το δήμο Ανδρίτσαινας-Κρεστένων.
Σχεδόν στο σύνολό του το οδικό δίκτυο στην ευρύτερη 
περιοχή έχει υποστεί μεγάλες φθορές από διαβρώσεις, 
καθώς και από παρασύρσεις αδρανών υλικών, ενώ πλημ-
μύρισαν χωράφια με διάφορες καλλιέργειες.
Συνεργεία τεχνικών του δήμου με εντολή του δημάρχου 
Ανδρίτσαινας-Κρεστένων, ήδη προχωρούν σε καταγραφές 
των καταστροφών, προκειμένου να αποτυπωθεί η πλήρης 
εικόνα των τεράστιων προβλημάτων που δημιουργήθηκαν 
από τις πρωτοφανείς σε ύψος και διάρκεια βροχοπτώσεις.

> ΑΡΧΑΙΑ ΟΛΥΜΠΙΑ: Ένα ιδιαίτερο οινικό ταξίδι, γε-
μάτο ανακαλύψεις, εκπλήξεις και δυνατές εμπειρίες, θα 
έχουν την δυνατότητα να βιώσουν όλοι όσοι βρεθούν το 
βράδυ του ερχόμενου Σαββάτου, στις 9.00, στον φιλόξενο 
χώρο του TOURIS CLUB στην Αρχαία Ολυμπία.Με οδη-
γό την εξαιρετική οινολόγο και γευσιγνώστρια Νικολέτα 
Βλαχοπούλου, 4 εκλεκτά κρασιά, λευκά ροζέ και κόκκινα, 
συνδυασμένα με γεύσεις ικανές να αναδείξουν τα αρώματά 
τους, θα αποτελέσουν μια μοναδική εμπειρία στον κόσμο 
της γαστρονομίας.Για τηλεφωνικές κρατήσεις μπορείτε να 
επικοινωνήσετε στατηλ. 6944 538792 & 6976 554440. 

> ΑΚΤΙΟ - ΑΜΒΡΑΚΙΑ: Ορίστηκε η ημερομηνία πα-
ράδοσης του αυτοκινητοδρόμου Άκτιο-Αμβρακία, που 
αποτελεί τον πρώτο κάθετο άξονα τις Ιόνιας Οδού.Στις 31 
Ιανουαρίου 2024 θα παραδοθεί στην κυκλοφορία το τε-
λευταίο τμήμα της Αμβρακία Οδού, όπως αποκάλυψε ο 
βουλευτής Λευκάδας Θανάσης Καββαδάς, μιλώντας για τις 
αναπτυξιακές προοπτικές του νομού.
Πρόκειται για ένα τμήμα μήκους 400 μέτρων στην περιοχή 
του Δρυμού, όπου είχαν βρεθεί αρχαιολογικά ευρήματα, 
τα όποια είχαν επιφέρει καθυστέρηση στην παράδοση του 
έργου. 

Διαπεριφερειακά

Την άνοιξη του 2024 
ξεκινούν οι πτήσεις

> Νέες τουριστικές εμπειρίες για τους επισκέπτες Ιονίου και Δυτικής Ελλάδας

Η εκκίνηση των πτήσεων στα Επτά-
νησα φέρνει ντόμινο εξελίξεων με τα 
πιο κοντινά υδατοδρόμια να παίρνουν 
προτεραιότητα ώστε να αποκτήσουν 
άμεσα ρόλο. «Το υδατοδρόμιο Πάτρας 
έχοντας στην κατοχή του άδεια λει-
τουργίας αποκτάει κεφάλι στην κούρ-

σα αυτή, ενώ το υδατοδρόμιο Κυλ-
λήνης και Καλαμάτας που πρόσφατα 
απέκτησε χερσαίες εγκαταστάσεις είναι 
οι επόμενοι σταθμοί που θα φέρουν 
τα υδροπλάνα στην Πελοπόννησο. Στο 
εν λόγω δίκτυο θα προστεθούν σύ-
ντομα τα λιμάνια της Ερμιονίδας, Μο-
νεμβασιάς, Ναυπλίου, Νέας Κίου και 
Γυθείου ώστε να είναι βιώσιμο, προ-
σφέροντας πολλαπλές επιλογές αερο-
μεταφορών», ανακοίνωσε η εταιρεία.

Οι επόμενοι σταθμοί
Στις Σποράδες και στη Στερεά το πλά-
νο προχωράει σταθερά ώστε τα υδα-
τοδρόμια Σκύρου, με ολοκληρωμένες 

χερσαίες και υδάτινες εγκαταστάσεις 
καθώς και Σκοπέλου και Αλοννήσου 
να μπαίνουν σε σειρά για απόκτηση 
άδειας λειτουργίας, ενώ τον ίδιο δρό-
μο ακολουθούν οι Τήνος, και Πάτμος.
Στο χαρτοφυλάκιο έργων έκδοσης 
άδειας ίδρυσης που έχει αναλάβει η 
Hellenic Seaplanes, μετά και τις αδει-
οδοτήσεις σε Βόλο, Κύμη, Αλιβέρι 
και Αιδηψό, θέση παίρνουν τα υδα-
τοδρόμια σε Σητεία, Αμφιλοχία, Χίο, 
Ψαρά, Οινούσσες, Κάρυστο και Χαλ-
κίδα για τα οποία το μόνο που εκκρε-
μεί είναι η σύνταξη της ΚΥΑ από τα 
αρμόδια υπουργία, ενώ ζήτημα παρα-
μένει η περίπτωση της Σίφνου. 

Προβάδισμα στην κούρσα η Πάτρα
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> Στη διάρκεια της Διάσκεψης Greek House Davos

Tα λιμάνια ως κόμβος μεταφορών
 και η σημασία τους στα Βαλκάνια

> Δ. Παπαστεργίου: Tι αλλάζει τις επόμενες ημέρες στην καθημερινότητά μας

> Σύμφωνα με τα στοιχεία της Τραπέζης της Ελλάδος

Οι τεράστιες δυνατότητες και 
προοπτικές που έχουν τα λι-
μάνια των Βαλκανίων ως 
προς την κατεύθυνση της οι-
κονομικής ανάπτυξης των 
κρατών της ευρύτερης περιο-
χής, ήταν το κοινό συμπέρα-
σμα των παρεμβάσεων των 
ομιλητών, σε πάνελ που δι-
οργανώθηκε στη διάρκεια 
της Διάσκεψης Greek House 
Davos, που πραγματοποιείται 
στο Νταβός, στο πλαίσιο του 
Παγκόσμιου Οικονομικού 
Φόρουμ (WEF) που είναι σε 
εξέλιξη.
Στο πάνελ συμμετείχαν οι κ.κ. 
Κίριλ Πετκόφ, πρώην πρω-
θυπουργός της Βουλγαρί-
ας, Ασέν Βασίλεφ, υπουργός 
Οικονομικών της Βουλγα-
ρίας και ο Γιάννης Χαραλα-
μπάκης, διευθύνων σύμβου-
λος, Black Summit Financial 
Group, οι οποίοι έναναν ιστο-
ρικές αναφορές στην ιστορι-
κή εξέλιξη των λιμανιών της 
Ελλάδας και της Βουλγαρίας, 
αλλά και της ευρύτερης περι-
οχής ως κόμβων μεταφορών. 
Ειδικότερα, όπως υπογραμ-

μίστηκε από τον πρώην πρω-
θυπουργό της Βουλγαρίας, οι 
πολιτικές προθέσεις προς την 
κατεύθυνση αναβάθμισης του 
ρόλου των λιμανιών τα τε-
λευταία χρόνια, δεν έμειναν 
μόνον στα λόγια, αλλά προ-
χώρησαν και προχωρούν με 
ταχείς ρυθμούς.
Ο υπουργός Οικονομικών της 
Βουλγαρίας αναφέρθηκε με-
ταξύ άλλων στον καθοριστικό 
ρόλο που έχουν τα logistics 
και γενικότερα η διαχείριση 
της εφοδιαστικής αλυσίδας, 
επισημαίνοντας ότι η επίλυ-
ση ζητημάτων στον κλάδο αυ-
τό, θα μπορούσε να συμβάλει 
στην αύξηση του ΑΕΠ στην 

περιοχή κατά 4% με 5%.
Ο κ. Χαραλαμπάκης τόνισε 
ότι θα πρέπει να δοθεί ιδι-
αίτερη έμφαση στα λιμάνια, 
καθώς ελέγχουν το εμπόριο, 
στηρίζουν την εθνική ασφά-
λεια των κρατών, αποτελούν 
ενεργειακούς κόμβους και 
κόμβους ασφάλειας τροφί-
μων. Ο κ. Χαραλαμπάκης 
εκτίμησε ότι τα επόμενα χρό-
νια θα υπάρξει μεγάλη κρίση 
στον τομέα των τροφίμων και 
για τον λόγο αυτό είναι ανα-
γκαία η προετοιμασία αντι-
μετώπισης της κρίσης, μέσω 
και της διακίνησής τους. Τα 
λιμάνια θα έχουν σημαντικό 
ρόλο, πρόσθεσε.

Στη διάρκεια της συζήτησης, 
έγινε αναφορά σε τρόπους και 
συγκεκριμένες πρωτοβουλίες 
που είναι σε εξέλιξη ή μπο-
ρεί να αναληφθούν μεταξύ 
των κυβερνήσεων των κρα-
τών των Βαλκανίων, που θα 
οδηγήσουν τα λιμάνια της πε-
ριοχής «από απλά λιμάνια σε 
στρατηγικούς κόμβους μετα-
φορών», με ό,τι θετικό συνε-
πάγεται αυτό για την οικονο-
μική ανάπτυξη και τις θετικές 
επιπτώσεις στη μεσαία τάξη. 
Δόθηκε επίσης έμφαση στην 
ανάπτυξη των οδικών αξό-
νων, αλλά και του σιδηροδρο-
μικού δικτύου των χωρών 
της περιοχής, καθώς και γε-
νικότερα των υποδομών, με 
αναφορά σε συγκεκριμένα έρ-
γα προς την κατεύθυνση αυτή. 
Το κοινό συμπέρασμα του πά-
νελ ήταν, ότι σε χρονικές πε-
ρίοδους με μεγάλες γεωπο-
λιτικές προκλήσεις όπως η 
σημερινή, υπάρχει, όχι μόνον 
βούληση, άλλα και έργα που 
είναι σε εξέλιξη και θα οδηγή-
σουν σε μια νέα εποχή προς 
όφελος όλων των πολιτών.

Εμπλουτίζεται το gov wallet

Με πρωτογενές πλεόνασμα 
3,7 δισ. ευρώ έκλεισε το 2023

Στο gov wallet προστίθενται τις επόμε-
νες μέρες η κάρτα αιμοδότη, η ακαδημα-
ϊκή ιδιότητα, αλλά οι επαγγελματικές ιδι-
ότητες (γιατρού, συμβολαιογράφου κ.α), 
ανέφερε ο υπουργός Ψηφιακής Διακυ-
βέρνησης Δημήτρης Παπαστεργίου σε 
ραδιοφωνική του συνέντευξη στο Real 
fm. «Όλα τα μητρώα που υπάρχουν τα 
ψηφιοποιούμε ενόψει μιας σημαντικής 
μεταρρύθμισης, που είναι ο προσωπι-
κός αριθμός» είπε.
Όσον αφορά στην τεχνητή νοημοσύνη, 
ο κ. Παπαστεργίου τόνισε ότι «η ελλη-

νική κυβέρνηση έδειξε τεράστιο ενδι-
αφέρον για το πώς θα μπορέσουμε να 
εντάξουμε κομμάτια της τεχνητής νοη-
μοσύνης στη ζωή μας.».
Ο κ. Παπαστεργίου υπογράμμισε ότι 
«τρέχουν» τρία χρηματοδοτούμενα προ-
γράμματα ψηφιοποίησης για τους Δή-
μους «οι οποίοι έχουν επιλέξει μόνοι 
τους εφαρμογές και λύσεις οι οποί-
ες κουμπώνουν στις ανάγκες σε σχέση 
με το αν είναι μικροί ή μεγάλοι Δήμοι, 
ορεινοί ή νησιωτικοί, ώστε να αξιοποι-
ήσουν τα χρήματα αυτά με τον καλύτερο 

τρόπο, να δώσουν λύσεις σε προβλήμα-
τα των πολιτών».
Τέλος, ο υπουργός επεσήμανε ότι «η ψη-
φιοποίηση δεν είναι να πάρουμε απλά 
υφιστάμενες διαδικασίες και να τις με-
τατρέψουμε σε κάτι ψηφιακό. Αυτό που 
θα γίνει μέσα στο 2024 είναι ότι δεν θα 
στέλνουμε καν ψηφιακά πιστοποιητι-
κά γιατί και αυτό θα μπορούσε κάποιος 
να το θεωρήσει ψηφιακή γραφειοκρα-
τία. Αλλά μια αποδοχή μας να μπορεί να 
προχωρήσει μια υπόθεσή μας στο Δη-
μόσιο».

Με πρωτογενές πλεόνασμα 
3,7 δισ. ευρώ έκλεισε ο Προ-
ϋπολογισμός σε ταμειακή βά-
ση το 2023.
Σύμφωνα με τα στοιχεία της 
Τραπέζης της Ελλάδος, το 
πρωτογενές πλεόνασμα της 
κεντρικής διοίκησης διαμορ-

φώθηκε στα 3,7 δισ. ευρώ 
έναντι πρωτογενούς ελλείμ-
ματος 6,6 δισ. ευρώ το 2022.
Το ταμειακό αποτέλεσμα της 
κεντρικής διοίκησης παρου-
σίασε έλλειμμα 2,685 δισ. 
ευρώ, έναντι ελλείμματος 12, 
664 δισ. ευρώ την αντίστοιχη 

περίοδο του 2022. Η εξέλιξη 
αυτή αντανακλά την σημαντι-
κή αύξηση των εσόδων του 
τακτικού Προϋπολογισμού 
στα 62,7 δισ. ευρώ έναντι 
55,44 δισ. ευρώ το 2022.
Όσον αφορά τις δαπάνες 
του τακτικού προϋπολογι-

σμού, αυτές διαμορφώθηκαν 
σε 62,195 δισ. ευρώ, από 
64,303 δισ. ευρώ το 2022.
Το έλλειμμα του Προϋπολο-
γισμού Δημοσίων Επενδύ-
σεων μειώθηκε στα 4,4 δισ. 
ευρώ από 5,7 δισ. ευρώ το 
2022.

Θέματα

Λαγκάρντ: Πιθανή μια πτώση 
των επιτοκίων το καλοκαίρι

Η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα (ΕΚΤ) μπορεί να αρ-
χίσει να μειώνει τα επιτόκιά της φέτος το καλοκαίρι, 
δήλωσε σήμερα η πρόεδρός της Κριστίν Λαγκάρντ, 
προειδοποιώντας πάντως ότι η σχετική απόφαση θα 
εξαρτηθεί από τα τελευταία οικονομικά δεδομένα.
Σε συνέντευξή της στην τηλεόραση του Bloomberg 
στο Νταβός, η Λαγκάρντ ερωτήθηκε σχετικά με ένα 
σενάριο κατά το οποίο μια πλειοψηφία μελών του Δι-
οικητικού Συμβουλίου της ΕΚΤ τάσσεται φέτος το κα-
λοκαίρι υπέρ μιας μείωσης των επιτοκίων, ακόμη και 
στο χρονικό διάστημα μέχρι στο καλοκαίρι.
«Θα έλεγα κι εγώ ότι είναι επίσης πιθανό», δήλωσε 
η Λαγκάρντ.

«Όμως οφείλω να παραμείνω επιφυλακτική επειδή λέ-
με επίσης ότι εξαρτιόμαστε από τα δεδομένα και πως 
υπάρχει ακόμη ένας βαθμός αβεβαιότητας και ορι-
σμένοι δείκτες δεν έχουν σταθεροποιηθεί στο επίπε-
δο που θα θέλαμε να τους δούμε», πρόσθεσε ωστόσο.
Η Λαγκάρντ δήλωσε ότι ο πληθωρισμός βρίσκεται 
«σε καλό δρόμο», αλλά είναι ακόμη πολύ νωρίς για 
να κηρύξουμε τη νίκη.
«Οι εργαζόμενοι έχασαν αγοραστική δύναμη στη δι-
άρκεια των ετών 2021 και 2022 και υπάρχει πλέον η 
τάση στις διαπραγματεύσεις που διεξάγονται να ανα-
κτηθεί η δύναμη αυτή», εξήγησε η Λαγκάρντ.
Οι μισθολογικές διαπραγματεύσεις θα έχουν αντίκτυ-
πο στον πληθωρισμό, ο οποίος επιβραδύνθηκε τους 
τελευταίους μήνες, και η ΕΚΤ αναμένει «να γνωρίζει 
περισσότερα γι’ αυτό (...) τον Απρίλιο ή το Μάιο» για 
να αποφασίσει για ενδεχόμενη χαλάρωση της νομι-
σματικής πολιτικής της, εξήγησε η πρόεδρος του θε-
σμού.
Τα επιτόκια έχουν ασφαλώς «κορυφωθεί», όμως 
«οφείλουμε να διατηρήσουμε μια περιοριστική πολι-
τική για όσο χρόνο είναι απαραίτητο ώστε να διασφα-
λίσουμε πως θα φθάσουμε σε μια κατάσταση όπου ο 
πληθωρισμός δεν θα ξεπερνά μεσοπρόθεσμα το 2%».
«Ο κίνδυνος θα μπορούσε να είναι να προχωρήσουμε 
υπερβολικά γρήγορα και να πρέπει να επιστρέψουμε 
σε μια μεγαλύτερη σύσφιγξη, επειδή θα έχουμε κατα-
στρέψει τις προσπάθειες που έχουν καταβάλει όλοι 
στη διάρκεια των δεκαπέντε τελευταίων μηνών», προ-
ειδοποίησε.
Στο μεταξύ, ο Παγκόσμιος Οργανισμός Εμπορίου εί-
ναι «λιγότερο αισιόδοξος» για το παγκόσμιο εμπόριο 
κατά τη φετινή χρονιά, δήλωσε σήμερα στο Νταβός 
η γενική γραμματέας του, η Νγκόζι Οκόντζο-Ιουεάλα, 
επικαλούμενη κυρίως «την επιδείνωση των γεωπολι-
τικών εντάσεων, τα προβλήματα που βλέπουμε στην 
Ερυθρά Θάλασσα, στη διώρυγα του Σουέζ, στη διώ-
ρυγα του Παναμά».
Στις αρχές Οκτωβρίου, λίγο πριν από την επίθεση 
της Χαμάς εναντίον του Ισραήλ, ο Παγκόσμιος Οργα-
νισμός Εμπορίου είχε ήδη αναθεωρήσει πολύ προς 
τα κάτω τις προβλέψεις του για το 2023, λέγοντας 
πως περιμένει ότι ο όγκος του παγκόσμιου εμπορί-
ου εμπορευμάτων θα αυξηθεί μόνο κατά 0,8%. Φέτος 
περιμένει ωστόσο ανάκαμψη κατά 3,3%.
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«Η ενεργειακή κρίση ανα-
δεικνύει με επιτακτικό τρό-
πο την ανάγκη μιας πραγ-
ματικά κοινής ευρωπαϊκής 
πολιτικής στην ενέργεια. Οι 
ανάγκες της οικονομίας το 
επιβάλλουν». Αυτό σημείω-
σε ο υπουργός Εθνικής Οι-
κονομίας και Οικονομικών, 
Κωστής Χατζηδάκης, ο οποί-
ος συμμετείχε χθες και σή-
μερα, στις συνεδριάσεις του 
Eurogroup και του ECOFIN 
στις Βρυξέλλες, μιλώντας για 
το θέμα του αντίκτυπου των 
τιμών ενέργειας στην αντα-
γωνιστικότητα της ευρωπαϊ-
κής οικονομίας.
Στην παρέμβασή ο κ. Χα-
τζηδάκης ανέφερε ότι η ΕΕ 
πρέπει να κινηθεί σε δύο 
άξονες: Ο πρώτος είναι κοι-
νός προγραμματισμός για τα 
ενεργειακά δίκτυα με κέντρα 
παραγωγής γεωγραφικά κα-
τανεμημένα. Και ο δεύτερος 
είναι ο ενιαίος οικονομικός 
σχεδιασμός για να υπάρχουν 
οικονομίες κλίμακας και να 
σταματήσει το φαινόμενο της 
έμμεσης υπονόμευσης των 
σχεδίων μιας χώρας από άλ-
λες. Ο κ. Χατζηδάκης σημεί-
ωσε ότι σε αυτό το πλαίσιο 

είναι σκόπιμο να προωθη-
θεί η ενεργειακή διασύνδε-
ση της Ευρώπης με τις χώρες 
της νοτιοανατολικής Μεσο-
γείου (Αίγυπτο, Ισραήλ), το-
νίζοντας ότι πέρα από την 
ενίσχυση της ενεργειακής 
ασφάλειας, με αυτόν τον τρό-
πο εξυπηρετούνται και τα γε-
ωπολιτικά συμφέροντα της 
ΕΕ.
Κατά τη διάρκεια της συζή-
τησης με εκπροσώπους του 
ΔΝΤ για την πορεία της οι-
κονομίας της ευρωζώνης, ο 
κ. Χατζηδάκης εστίασε στην 
ανάγκη ολοκλήρωσης της 
Τραπεζικής Ένωσης και της 
Ένωσης Κεφαλαιαγορών, 
ενώ επανέλαβε τη δέσμευση 
της ελληνικής κυβέρνησης να 

συνεχίσει να ακολουθεί τον 
δρόμο της δημοσιονομικής 
υπευθυνότητας, ανεξαρτήτως 
των νέων δημοσιονομικών 
κανόνων που συμφωνήθη-
καν τον περασμένο Δεκέμ-
βριο. Και σημείωσε ότι «με-
τά την οδυνηρή εμπειρία της 
περασμένης δεκαετίας θα κά-
νουμε ό,τι μπορούμε για να 
κρατήσουμε με την πολιτική 
μας το ΔΝΤ μακριά από την 
Ελλάδα. Ήδη είναι ξεκάθαρο 
ότι η ελληνική οικονομία έχει 
μπει σε ένα τελείως διαφορε-
τική ανοδική πορεία, πράγ-
μα που καταγράφεται και στις 
ίδιες τις εκθέσεις του ΔΝΤ».
Η ημερήσια διάταξη συμπε-
ριελάμβανε επίσης παρου-
σίαση από τη βελγική Προ-

εδρία του προγράμματος 
εργασιών της για το πρώτο 
εξάμηνο του έτους στον τομέα 
των οικονομικών και δημο-
σιονομικών, καθώς επίσης 
και συζήτηση για τον οικο-
νομικό και δημοσιονομικό 
αντίκτυπο της επίθεσης της 
Ρωσίας κατά της Ουκρανίας. 
Επιπλέον, οι Υπουργοί υιο-
θέτησαν συμπεράσματα σχε-
τικά με την ετήσια επισκόπη-
ση της ανάπτυξης (Annual 
Sustainable Growth Survey 
-ASGS), την έκθεση του μη-
χανισμού επαγρύπνησης 
(Alert Mechanism Report - 
AMR) και τη σύσταση για την 
οικονομική πολιτική της Ευ-
ρωζώνης για το 2024.
Στο περιθώριο των συνεδρι-
άσεων ο υπουργός πραγμα-
τοποίησε διμερή συνάντη-
ση με την νέα Πρόεδρο της 
Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επεν-
δύσεων κα Νάντια Καλβίνιο, 
με την οποία συζήτησαν για 
τις προτεραιότητες της νέας 
Προέδρου στην Τράπεζα. Η 
κα Καλβίνιο δεσμεύτηκε στον 
κ. Χατζηδάκη να υποστηρίξει 
πρωτοβουλίες της κυβέρνη-
σης για στήριξη της ελληνι-
κής οικονομίας.

«Επείγουσα ανάγκη η κοινή 
ενεργειακή πολιτική στην ΕΕ»

> Τόνισε ο Κ. Χατζηδάκης στις συνεδριάσεις των Eurogroup & ECOFINΚ Ο Γ. Στουρνάρας για την 
επενδυτική βαθμίδα 

«Η επιστροφή της Ελλάδας στην επενδυτική βαθμί-
δα, τη χρονιά που μας πέρασε, σηματοδοτεί την επι-
στροφή στην κανονικότητα και είναι η απαρχή μιας 
νέας προσπάθειας για να αυξηθεί η ευημερία του ελ-
ληνικού λαού» υπογράμμισε μεταξύ άλλων ο διοικη-
τής της Τράπεζας της Ελλάδος Γιάννης Στουρνάρας 
μιλώντας στο προσωπικό της Τράπεζας κατά τη διάρ-
κεια της κοπής της Πρωτοχρονιάτικης πίτας.
Συμπλήρωσε δε ότι «οι θυσίες των συμπολιτών μας 
τα δύσκολα χρόνια της κρίσης, μαζί με την πρωτο-
φανή, στα ιστορικά χρονικά, στήριξη των Ευρωπαί-
ων εταίρων μας, καθώς και τις μεταρρυθμίσεις και 
τις υπεύθυνες πολιτικές των κυβερνήσεων, έπιασαν 
τόπο».

Για το 2024 ανέφερε ότι θα είναι μια χρονιά ελπίδων 
αλλά και προκλήσεων, όπως για παράδειγμα αυτών 
που συνεπάγεται η κλιματική κρίση και η γεωπολιτι-
κή αβεβαιότητα. Όλες όμως οι μεγάλες προκλήσεις, 
όπως ανέφερε χαρακτηριστικά, απαιτούν περισσότε-
ρη Ευρώπη, όχι λιγότερη. «Δεν θα υπάρξει οριστι-
κή απάντηση στις νέες μεγάλες προκλήσεις χωρίς με-
γαλύτερη και ευρύτερη δημοσιονομική ενοποίηση, 
ολοκλήρωση της τραπεζικής ένωσης και δημιουργία 
μιας πραγματικής ένωσης των αγορών κεφαλαίων» 
σημείωσε.
Φέτος εξάλλου συμπληρώνονται 25 χρόνια από την 
υιοθέτηση του ευρώ (1/1/1999) ενώ ενάμιση χρό-
νο μετά τον Ιούνιο του 2000, αποφασίζεται η ένταξη 
στην Ευρωζώνη και της Ελλάδα. Η χώρα μας πρόλα-
βε μάλιστα να καλύψει το χαμένο έδαφος στις προ-
παρασκευαστικές ενέργειες για το νέο νόμισμα και 
έτσι τον Ιανουάριο του 2002 τα τραπεζογραμμάτια 
και κέρματα ευρώ τέθηκαν σε κυκλοφορία στην Ελ-
λάδα ταυτόχρονα με τα άλλα κράτη-μέλη της ζώνης 
του ευρώ.
Ο ίδιος, όπως υπενθύμισε, συμμετείχε στις διαπραγ-
ματεύσεις τής κυβέρνησης Σημίτη για τη συμμετοχή 
της Ελλάδας στην ΟΝΕ από τη θέση του προέδρου 
του Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων 
του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας και Οικονο-
μικών αλλά και του μέλους της Νομισματικής Επι-
τροπής των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων την περίοδο 
1994-2000. Χαρακτήρισε δε την ένταξη της Ελλάδας 
στη ζώνη του ευρώ, το 2001, το μεγαλύτερο επίτευγ-
μα στη σύγχρονη οικονομική ιστορία της χώρας κα-
θώς σφράγισε τον ευρωπαϊκό της προσανατολισμό 
και την τοποθέτησε στο κέντρο των ευρωπαϊκών εξε-
λίξεων.
Αντίστοιχα, τόσο από την θέση του υπουργού Οικο-
νομικών την περίοδο 2012-2014, όσο και από την 
θέση του Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος και του 
μέλους του ΔΣ της ΕΚΤ αμέσως μετά, βρέθηκε στο 
επίκεντρο της διαχείρισης της μεγαλύτερης χρηματο-
οικονομικής κρίσης που αντιμετώπισε το ευρώ, μιας 
κρίσης που ειδικά για την Ελλάδα έφτασε να απειλεί 
κάποια στιγμή και την ίδια τη συμμετοχή της στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση.

Σε 12.025 ανέρχονται οι ρυθμίσεις για 
οφειλές προς χρηματοδοτικούς φορείς 
και Δημόσιο, για σύνολο αρχικών οφει-
λών 4,36 δισ. ευρώ, που πραγματοποι-
ήθηκαν μέσω του εξωδικαστικού μηχα-
νισμού μέχρι τον Δεκέμβριο του 2023, 
σύμφωνα με στοιχεία της Γενικής Γραμμα-
τείας Χρηματοπιστωτικού Τομέα και Δια-
χείρισης Ιδιωτικού Χρέους του Υπουργεί-
ου Ανάπτυξης.
Στον απολογισμό του τελευταίου εξαμή-
νου φαίνεται ότι εγκρίνονται μέσω του ερ-
γαλείου κατά μέσο όρο 950 ρυθμίσεις κά-
θε μήνα, ενώ το συνεχόμενο ενδιαφέρον 
αντικατοπτρίζεται και από τον ρυθμό εκκί-
νησης νέων αιτήσεων στην πλατφόρμα, 

που ξεπερνούν τις 3.500 κάθε μήνα.
Με βάση την τελευταία αναφορά προό-
δου, υπάρχουν στον εξωδικαστικό μηχα-
νισμό 18 δισ. ευρώ σε τροχιά ρύθμισης. 
Οι περισσότερες αιτήσεις αφορούν πολί-
τες με ύψος οφειλών που κυμαίνεται στο 
εύρος των 50.000 έως 200.000 ευρώ. 
Από την ανάλυση των ρυθμίσεων που δί-
νονται, φαίνεται ότι το 45% των ρυθμίσε-
ων οφειλών προς χρηματοδοτικούς φο-
ρείς λαμβάνουν «κούρεμα» άνω του 30%, 
ενώ για οφειλές προς το Δημόσιο το αντί-
στοιχο ποσοστό αιτήσεων που λαμβάνει 
«κούρεμα» άνω του 30% είναι 33%.
Αξίζει να σημειωθεί ότι με τον πρόσφατο 
νόμο 5072/2023 λαμβάνονται από την 
Πολιτεία πρόσθετες πρόνοιες και δικλεί-
δες ασφαλείας δικαίου και προστασίας 
για τους δανειολήπτες με την επιβολή συ-
γκεκριμένων υποχρεώσεων στις εταιρεί-
ες διαχείρισης απαιτήσεων από δάνεια 
και πιστώσεις (servicers). Παράλληλα, 
ενισχύονται οι μηχανισμοί εποπτείας σε 
ό,τι αφορά την λειτουργία των συγκεκρι-
μένων εταιρειών.

Στον ίδιο νόμο θεσμοθετήθηκαν και επι-
πλέον βελτιώσεις του εξωδικαστικού μη-
χανισμού προβλέποντας καταρχάς την 
αυτόματη και υποχρεωτική αποδοχή των 
ρυθμίσεων από τις τράπεζες και το Δημό-
σιο για τους ευάλωτους. Επιπλέον, ανα-
μένονται σχετικές υπουργικές αποφάσεις 
για την βελτίωση του αλγόριθμου που θα 
επιφέρει ακόμα υψηλότερο κούρεμα (έως 
28%), 3% σταθερό επιτόκιο για 3 έτη για 
όλες τις ρυθμίσεις, αλλά και αξιοποίηση 
του εργαλείου από πρόσωπα που κληρο-
νόμησαν οφειλές προς το Δημόσιο και 
έχουν βεβαιωθεί σε βάρος επιχειρήσεων 
που έχουν κλείσει.
Κατά το τελευταίο έτος, στα μηνιαία στοι-
χεία του εξωδικαστικού μηχανισμού 
έχουν σημειωθεί επανειλημμένα νούμε-
ρα ρεκόρ σε επιτυχείς ρυθμίσεις, εκκινή-
σεις αιτήσεων και νέες υποβολές, στοι-
χεία που αντανακλούν τη δυναμική του 
συγκεκριμένου εργαλείου, που αξιοποι-
είται σημαντικά από τους οφειλέτες και 
συμβάλλει ουσιαστικά στην διαχείριση 
και απομείωση του ιδιωτικού χρέους.

Πόσο πετυχημένος είναι τελικά 
ο Εξωδικαστικός Μηχανισμός;

> Οι περισσότερες αιτήσεις αφορούν οφειλές από που 50.000 έως 200.000 ευρώ
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Συνάντηση με τον Περιφε-
ρειάρχη Δυτικής Ελλάδας κ. 
Φαρμάκη Νεκτάριο και στην 
συνέχεια με τον Αντιπερι-
φερειάρχη Αχαΐας κ. Ζαΐμη 
Φωκίωνα είχε ο Δήμαρχος 
Δυτικής Αχαΐας κ. Αλεξό-
πουλος Γρηγόρης.
Ο Δήμαρχος παρουσίασε 
στον Περιφερειάρχη το πλά-
νο του σε σχέση με την ανα-
πτυξιακή προοπτική του Δή-
μου Δυτικής Αχαΐας για την 
επόμενη πενταετία, ζητώντας 
παράλληλα την συνεργασία 
και την συνδρομή της Π.Δ.Ε. 
τόσο σε επίπεδο των υπηρε-
σιακών αναγκών όσο και σε 
επίπεδο κοινής πολιτικής δι-
εκδίκησης.
Υπάρχει συναντίληψη και 
από τις δυο πλευρές ότι ως 

εκπρόσωποι της Αυτοδιοίκη-
σης Α΄ και Β΄ βαθμού είναι 
απαραίτητη η συνεργασία, 
θέτοντας ως πρώτο μέλημα 
την ικανοποίηση των ανα-
γκών της τοπικής κοινωνίας 
και την βελτίωση του βιοτι-
κού επιπέδου των συμπολι-
τών μας.

Στο πλαίσιο αυτό συμφωνή-
θηκε η κοινή δράση των δυο 
πλευρών, έτσι ώστε την επό-
μενη πενταετία να έχουμε την 
όσο δυνατόν καλύτερη δι-
αχείριση των διεκδικούμε-
νων και υπαρχόντων πόρων 
(Εθνικών και Ευρωπαϊκών) 
για την επίτευξη των στόχων 

που θα εξειδικευτούν το επό-
μενο διάστημα για την Δυτι-
κή Αχαΐα.
Με τον κ. Ζαΐμη ο κ. Αλεξό-
πουλος συζήτησε τα επόμενα 
βήματα συνεργασίας στα θέ-
ματα αρμοδιότητας του Αντι-
περιφερειάρχη Αχαΐας, προ-
τάσσοντας για το αμέσως 
επόμενο χρονικό διάστημα 
την Πολιτική Προστασία και 
τα μείζονα θέματα του Λιμενι-
κού καταφυγίου και οικισμού 
Αλυκών, όπως και τα θέματα 
διαχείρισης, στήριξης και συ-
νεργασίας με την ΒΙΠΕ.
Συμφωνήθηκε ότι η επαφή 
των δυο πλευρών οφείλει 
και θα είναι συνεχής, δημι-
ουργική και ουσιαστική για 
την ανάπτυξη της Δυτικής 
Αχαΐας.

Θέματα - Ανακοινώσεις

Συναντήσεις Αλεξόπουλου
εν όψει της νέας θητείας

> Με Νεκτάριο Φαρμάκη και Φωκίωνα ΖαΐμηTιμούν τους 
εκτελεσθέντες στα Σελλά
Την μνήμη εκείνων που θυσιάστηκαν στο Ολοκαύτωμα 
των Σελλών την 1 η Ιανουαρίου 1944 από τα γερμανικά 
στρατεύματα κατοχής, θα τιμήσουν ο Δήμος Πατρέων και 
η Τοπική Κοινότητα Σελλών, την ερχόμενη Κυριακή 21 Ια-
νουαρίου, με μνημόσυνο που θα τελεστεί στον Ι.Ν. Αγίου 
Νικολάου Σελλών Πάτρας και κατάθεση στεφανιών.

Αναλυτικά το πρόγραμμα της εκδήλωσης έχει ως εξής:
-09:30 Προσέλευση
-09:45 Τέλεση Μνημόσυνου και ομιλία
-10:00 Επιμνημόσυνη Δέηση και καταθέσεις στεφανιών.
Οι εκτελεσθέντες ήταν οι:
Γεώργιος Δ. Γιαχός από τα Σελλά, 
Ιωάννης Μ. Κωστόπουλος από τα Σελλά, 
Νικόλαος Χαρ. Χριστοδουλόπουλος από τα Σελλά, 
Θεοφάνης Κ. Γκοτσόπουλος από τον Μεγάλο Ποντιά, 
Σωτήρης Λεων. Σωτηρίου από τη Ζάχολη Κορινθίας, 
Βαγγέλης Β. Πανόπουλος από τον Άγιο Νικόλαο Αχαΐας, 
Ηλίας Δ. Γκολφινόπουλος από την Ζάχολη Κορινθίας, 
Σπύρος Γ. Μαλεβής από το Λουτράκι Κορινθίας, 
Βασίλης Ροδόπουλος από την Ζαχλωρού και 
Κωνσταντίνος Ν. Μπαστουνάς, από το Αίγιο.

Η Βίβιαν Σαμούρη στην 
πίτα του «Άλματος Ζωής»
Η αντιδήμαρχος Υγείας και Πρόνοιας του Δήμου Πατρέ-
ων, Βίβιαν Σαμούρη, παραβρέθηκε εκ μέρους της Δημο-
τικής Αρχής στην εκδήλωση κοπής της Πρωτοχρονιάτι-
κης πίτας του Συλλόγου Γυναικών με καρκίνο του μαστού 
«Άλμα Ζωής» νομού Αχαΐας, στην οποία ήταν παρούσα 
μεταξύ άλλων και η Πρόεδρος του Πανελλήνιου Συλλόγου 
«Άλμα Ζωής», Παρασκευή Μιχαλοπούλου. 

Η Αντιδήμαρχος, σε σύντομο χαιρετισμό της, μετέφερε αρ-
χικά τις ευχές του Δημάρχου Πατρέων Κώστα Πελετίδη, 
για καλή χρονιά, υγεία και δύναμη ώστε να συνεχίσει ο 
Σύλλογος «Άλμα Ζωής» να δίνει τις μάχες του με το πάθος 
και την συνέπεια που τον διακρίνει.
Στη συνέχεια, αναφέρθηκε για μια ακόμα φορά στο μεγά-
λο έργο που προσφέρει το «Άλμα Ζωής», με συνέπεια και 
δυναμισμό, συμπληρώνοντας τα διαχρονικά κενά του Δη-
μόσιου Συστήματος Υγείας και τόνισε ότι η Δημοτική Αρχή 
είναι πάντα δίπλα στο «Άλμα Ζωής» με κάθε τρόπο, μέσον 
και δυνατότητα.
Η κα Σαμούρη, κλείνοντας ευχήθηκε καλή χρονιά, χρόνια 
πολλά και καλή δύναμη για τις μάχες που έρχονται, σε όλο 
τον Σύλλογο «Άλμα Ζωής», στην πρόεδρο Αγγελική Στε-
φανάκη, αλλά και στην Παρασκευή Μιχαλοπούλου, για το 
σπουδαίο έργο και τους αγώνες της, ενάντια στις ελλείψεις 
του Δημόσιου Συστήματος Υγείας.

ΠΕΡΙΛΗΨΗ ΔΙΑΚΗΡΥΞΗΣ
Το Γ.Ν. Πατρών «ο Άγιος Ανδρέας» σύμφωνα με την υπ’ αριθμ. 24/6-12-2023 (θέμα 6ο) Απόφαση 
του Διοικητικού Συμβουλίου (ΑΔΑ: 6ΖΡΨ46906Λ-Φ1Η): 
«Έγκριση όρων αξιοποίησης-εκμίσθωσης και προσδιορισμού μισθώματος για τα διατηρητέα 
ισόγεια καταστήματα επί των οδών Αγ. Ανδρέου 76-76Α-76Β και Όθωνος Αμαλίας 61-62 στην 
Πάτρα - διενέργειας δημόσιου πλειοδοτικού διαγωνισμού και σύστασης επιτροπής αξιολόγησης», 

ΠΡΟΚΗΡΥΣΣΕΙ
Δημόσιο Πλειοδοτικό Διαγωνισμό με κατάθεση ανοικτών προσφορών και συνεχίσεως δια προ-
φορικών προσφορών για την «Αξιοποίηση - εκμίσθωση διατηρητέων ισογείων καταστημάτων επί 
των οδών Αγ. Ανδρέου 76-76Α-76Β και Όθωνος Αμαλίας 61-62 στην Πάτρα». 
Αριθμός διακήρυξης: 6/2024.
Κωδικός CPV: 70310000-7. 
Το ελάχιστο όριο προσφοράς για το μηνιαίο μίσθωμα ορίζεται στις δύο χιλιάδες ευρώ (2.000,00 
ευρώ).
Η παρούσα διακήρυξη αναρτήθηκε στις 12 Ιανουαρίου 2024 στις εξής ιστοσελίδες: 
α) Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθμισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης – Πρόγραμμα «Διαύ-
γεια»: https://et.diavgeia.gov.gr
β) Κεντρικό Ηλεκτρονικό Μητρώο Δημοσίων Συμβάσεων (ΚΗΜΔΗΣ): http://www.eprocurement.
gov.gr
γ) Γ.Ν. Πατρών «ο Άγιος Ανδρέας»: www.agandreashosp.gr 
Οι συμμετέχοντες στον διαγωνισμό υποβάλλουν μια μόνο προσφορά αφού προηγουμένως 
πρωτοκολληθεί στη Γραμματεία του Νοσοκομείου, είτε αυτοπροσώπως, είτε δι’ αντιπροσώπων 
νομίμως εξουσιοδοτημένων, στην αρμόδια Επιτροπή διενέργειας του διαγωνισμού στις 9 Φεβρου-
αρίου 2024 και ώρα 10:00π.μ.
Ο διαγωνισμός θα πραγματοποιηθεί στο Τμήμα Προμηθειών του Γενικού Νοσοκομείου Πατρών 
«Ο Άγιος Ανδρέας», οδός Καλαβρύτων 37, Κτίριο Γ. Γεννηματά (Ταχύρυθμο Κτίριο) 2ο όροφο, 
στις 9 Φεβρουαρίου 2024 και ώρα 10:00π.μ., ενώπιον της αρμόδιας Επιτροπής διενέργειας του 
διαγωνισμού. 
Η διάθεση του ηλεκτρονικού αρχείου της διακήρυξης γίνεται μέσω της ηλεκτρονικής διεύθυνσης 
www.agandreashosp.gr. 
Οι πληροφορίες δίνονται καθημερινά στο Τμήμα Προμηθειών του Νοσοκομείου (τηλ. 2613-601-
852 & 2613-601-872) καθώς και στα Επιμελητήρια Αθήνας, Θεσσαλονίκης, Πάτρας..

Ο Διοικητής του Γενικού Νοσοκομείου Πατρών «Ο Άγιος Ανδρέας» 
Ηλίας Θεοδωρόπουλος

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ 
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Το Πανεπιστήμιο Πατρών προκηρύσσει Ανοικτή Ηλεκτρονική Διαδικασία Σύναψης Σύμβασης Άνω 
των Ορίων για τη «Συντήρηση-Τεχνική Υποστήριξη-Λειτουργία των Φωτοαντιγραφικών Μη-
χανημάτων & Πολυμηχανημάτων του Πανεπιστημίου Πατρών» με κριτήριο κατακύρωσης την 
πλέον συμφέρουσα από οικονομικής απόψεως προσφορά μόνο βάσει της τιμής, ανά τμήμα (ομάδα).
Αντικείμενο της σύμβασης είναι η ανάδειξη αναδόχου/-ων για τη συντήρηση - τεχνική υποστήρι-
ξη - λειτουργία των φωτοαντιγραφικών μηχανημάτων και πολυμηχανημάτων του Πανεπιστημίου 
Πατρών για τα έτη 2024-2025.
Σύμφωνα με τον Κανονισμό 213/2008 της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, περί κοινού λεξιλογίου για 
τις δημόσιες συμβάσεις (CPV), η ανωτέρω υπηρεσία ταξινομείται με CPV υπό τους αριθμητικούς 
κωδικούς(CPV): 50313200-4, 50313100-3, 30125000-1, 30125120-8.
Η εκτιμώμενη αξία της σύμβασης ανέρχεται στο ποσό των τριακοσίων δέκα χιλιάδων εκατόν ενε-
νήντα πέντε ευρώ και δέκα τεσσάρων λεπτών (310.195,14 €) συμπεριλαμβανομένου του Φ.Π.Α.
Προϋπολογισμός άνευ Φ.Π.Α: Διακόσιες πενήντα χιλιάδες εκατόν πενήντα επτά ευρώ και τριάντα 
επτά λεπτά (250.157,37 €).
Φ.Π.Α. 24%: Εξήντα χιλιάδες τριάντα επτά ευρώ και εβδομήντα επτά λεπτά (60.037,77 €).
Η χρηματοδότηση θα βαρύνει τον Τακτικό Προϋπολογισμό του Πανεπιστημίου Πατρών των οικο-
νομικών ετών 2024-2025 και συγκεκριμένα τον ΚΑΕ 0889Α.
Η παρούσα σύμβαση υποδιαιρείται σε δύο (2) τμήματα (ομάδες) και εμπίπτει στις διατάξεις του Ν. 
4412/2016, όπως αυτές αντικαταστάθηκαν με τις αντίστοιχες του Ν. 4782/2021.
Η Ανοικτή Ηλεκτρονική Διαδικασία Σύναψης Σύμβασης Άνω των Ορίων θα διεξαχθεί με χρήση 
της πλατφόρμας του Εθνικού Συστήματος Ηλεκτρονικών Δημοσίων Συμβάσεων (ΟΠΣ Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ) 
μέσω της διαδικτυακής πύλης www.promitheus.gov.gr του ως άνω συστήματος (Α/Α Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ: 
299356) με καταληκτική ημερομηνία υποβολής προσφορών την 19η Φεβρουαρίου 2024, ημέρα 
Δευτέρα και ώρα 20:00.
Για την έγκυρη συμμετοχή στη διαδικασία σύναψης της παρούσας σύμβασης, κατατίθεται από 
τους συμμετέχοντες οικονομικούς φορείς (προσφέροντες), Εγγύηση Συμμετοχής της οποίας το 
ποσό θα πρέπει να καλύπτει σε ευρώ (€) ποσοστό 2% της προϋπολογισθείσας δαπάνης του 
διαγωνισμού. Σε περίπτωση προσφοράς που αναφέρεται σε ένα ή περισσότερα τμήματα (ομά-
δες), το ποσό της εγγύησης προσαρμόζεται ανάλογα με την επιμέρους προϋπολογισθείσα δαπάνη 
του/των τμήματος/-άτων (ομάδας/-ων) για το/τα οποίο/-α προτίθεται ο υποψήφιος να υποβάλλει 
προσφορά. Η πρωτότυπη εγγύηση συμμετοχής, πλην των περιπτώσεων που αυτή εκδίδεται ηλε-
κτρονικά, θα πρέπει να προσκομιστεί σε κλειστό φάκελο με ευθύνη του οικονομικού φορέα, το 
αργότερο πριν από την ημερομηνία και ώρα διενέργειας του διαγωνισμού, ήτοι 23 Φεβρουαρίου 
2024, ημέρα Παρασκευή και ώρα 10:00 π.μ.
Για την υπογραφή της σύμβασης (του συμφωνητικού) απαιτείται η παροχή Εγγύησης Καλής Εκτέ-
λεσης το ύψος της οποίας ανέρχεται σε ποσοστό 4% επί της προϋπολογισθείσας δαπάνης του/
των τμήματος/-άτων (ομάδας/-ων) του διαγωνισμού άνευ Φ.Π.Α, και κατατίθεται πριν ή κατά 
την υπογραφή αυτής (αυτού).
Η διάρκεια υλοποίησης του αντικειμένου της σύμβασης (του συμφωνητικού) ορίζεται σε ένα (1) 
έτος από την ημερομηνία ανάρτησης αυτής (αυτού) στο Κ.Η.Μ.ΔΗ.Σ.
Τα έγγραφα της σύμβασης είναι διαθέσιμα στο δικτυακό τόπο του συγκεκριμένου Διαγωνισμού 
μέσω της Διαδικτυακής πύλης www.promitheus.gov.gr του Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ. στον οποίο υποβάλλο-
νται ηλεκτρονικά αιτήματα για συμπληρωματικές πληροφορίες/διευκρινίσεις. Τα εν λόγω αιτήματα 
παροχής συμπληρωματικών πληροφοριών/διευκρινήσεων υποβάλλονται από εγγεγραμμένους 
στο σύστημα οικονομικούς φορείς, δηλ. αυτούς που διαθέτουν σχετικά διαπιστευτήρια που τους 
έχουν χορηγηθεί (όνομα χρήστη και κωδικός πρόσβασης) και φέρουν εγκεκριμένη ψηφιακή υπο-
γραφή.
Οι δαπάνες δημοσίευσης, καταβάλλονται από τον φορέα που έδωσε την εντολή καταχώρησης 
στην εφημερίδα, εντός των προθεσμιών του άρθρου 69Ζ του Ν. 4270/2014 (Α΄ 143). Σε περίπτωση 
ανακήρυξης αναδόχου της δημοσιευόμενης διαδικασίας, οι ως άνω δαπάνες παρακρατούνται από 
τον φορέα και αφαιρούνται από το τίμημα που οφείλει στον ανάδοχο για την προμήθεια.
Σε περίπτωση που υποδιαιρείται η σύμβαση σε τμήματα, οι Αναθέτουσες Αρχές επιμερίζουν τη 
δαπάνη δημοσιεύσεων, ανά τμήμα, αναλογικά και με βάση την εκτιμώμενη αξία κάθε τμήματος.

Ο Αντιπρύτανης Οικονομικών, Μελετών, Έργων 
& Τεχνολογιών Πληροφορικής

Βασίλειος Σπ. Βασιλειάδης

ΓΕΝΙΚΗ ΔΙΕΥθΥΝΣΗ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ 
ΥΠΗΡΕΣΙΩΝ & ΦΟΙΤΗΤΙΚΗΣ ΜΕΡΙΜΝΑΣ 
Δ/ΝΣΗ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ ΥΠΗΡΕΣΙΩΝ 
ΤΜΗΜΑ ΠΡΟΜΗθΕΙΩΝ, ΠΕΡΙΟΥΣΙΑΣ
& ΚΛΗΡΟΔΟΤΗΜΑΤΩΝ

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ

Αρμόδια για πληροφορίες: Περδίκη Μαρία-Ελένη Τηλ.: 2610 969-052
Ηλεκτρ. Ταχυδρομείο: oikonomiki@upatras.gr, URL: http://www.upatras.gr
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» Μέχρι την Παρασκευή 16 
Φεβρουαρίου 2024, η υπο-
βολή των αιτήσεων όσων 
επιθυμούν να συμμετάσχουν 
στη Παρέλαση των Μικρών, 
που φέτος θα πραγματοποι-
ηθεί την Κυριακή 10 Μαρ-

τίου 2024. Τα σχολεία και 
οι φορείς που επιθυμούν να 
συμμετάσχουν στην Μεγά-
λη Παρέλαση των Μικρών, 
θα πρέπει να συμπληρώ-
σουν την αίτηση μαζί με τον 
νέο Κανονισμό Συμμετοχής, 

που υπάρχουν στο επίση-
μο site του Πατρινού Καρ-
ναβαλιού carnivalpatras.
gr (υπογεγραμμένα από 
τον Υπεύθυνο της Ομά-
δας) και να τα στείλουν στο 
mail karnavalimikron@

carnivalpatras.gr. Πληρο-
φορίες στο τηλέφωνο 2610-
361.754 (κα Βάσω Κουρά-
του). 

» Οι Εκδόσεις Παπαζήση και 
το Βιβλιοπωλείο Discover 

πραγματοποιούν την παρου-
σίαση του βιβλίου του Δη-
μήτρη Παπανδρέου με τίτλο 
«Σημειώματα για τη Μέση 
Ανατολή» σήμερα Παρα-
σκευή 19 Ιανουαρίου 2024 
και ώρα 20:30 στο χώρο του 

βιβλιοπωλείου (Βούρβαχη 
3, Πάτρα, Τ.2610624916). 
Για το βιβλίο θα μιλήσουν η 
Μίνα Πετροπούλου Φιλόλο-
γος, Dr Κοινωνιολογίας και 
ο συγγραφέας Δημήτρης Πα-
πανδρέου. 

Η ώρα της χαράς και του αισιόδοξου μηνύ-
ματος της έναρξης του Πατρινού Καρναβαλιού 
2024 είναι πολύ κοντά, αφού το Σάββατο 20 
Ιανουαρίου η μεγάλη γιορτή της Ημέρας Έναρ-
ξης μας καλεί να κατέβουμε όλοι-μικροί και με-
γάλοι- στο κέντρο της πόλης, να συμμετάσχου-
με και να χαρούμε το Πατρινό Καρναβάλι όπως 
αρμόζει στον μεγάλο θεσμό της Πάτρας και 
όλης της Ελλάδας.
Το φετινό θέμα του Πατρινού Καρναβαλιού «Τι 
κι αν μας «μπριζώνουν»; Τα όνειρά μας συνεχί-
ζουν να μας ψηλώνουν. Be Unplugged! λοιπόν» 
και στο Καρναβάλι «απο-καλωδιωνόμαστε» και 
επιλέγουμε τον δρόμο της κινητοποίησης, της 
δημιουργικής έκφρασης, της ανθρώπινης επα-
φής, της καρναβαλικής, ζωτικής πνοής.

Πρωινές δράσεις και παράδοση 
καρναβαλικού λαβάρου στο Δημαρχείο
Από το πρωί στο κέντρο της πόλης οι πολίτες θα 
έχουν τη δυνατότητα να παρακολουθήσουν ξε-
χωριστές δράσεις:
11:00 Άφιξη Μουσικού άρματος στην Πλατεία 
Τριών Συμμάχων.
11:00 Αναχώρηση μουσικού συγκροτήματος 
κρουστών Ritmo Loco Street Band συνοδεία 
της Κριτικής Επιτροπής από την οδό Μιαού-
λη στην συμβολή της με την οδό Ρήγα Φεραίου. 
Η πορεία που θα ακολουθηθεί είναι: Μιαούλη, 
Ρήγα Φεραίου, Αγίου Νικολάου -άφιξη 11:30 
στην πλατεία Τριών Συμμάχων. 
11:00 Συγκέντρωση όλων των συμμετεχόντων 
της Τελετής Καρναβαλικού Λαβάρου στην Πλα-
τεία Τριών Συμμάχων 
11:30 Αναχώρηση πομπής από την Πλατεία 
Τριών Συμμάχων. Η πορεία που θα ακολουθη-
θεί είναι: άνοδος στην Αγίου Νικολάου, Μαιζώ-
νος, Κάτω μέρος Πλατείας Γεωργίου-Μαιζώνος-
άφιξη στο Δημαρχείο.
Προπορεύονται το συγκρότημα κρουστών 
Ritmo Loco Street Band αναστατώνοντας με τα 
κρουστά τους, ακολουθούν οι X-Saltibagos, τα 

καρναβαλικά ποδήλατα, η Πρόεδρος της ΚΕ-
ΔΗΠ-Καρναβάλι Πάτρας Ήρα Κουρή και τα μέ-
λη του Δ.Σ., η Βασίλισσα του Πατρινού Καρνα-
βαλιού Γεωργία Σακκά, μέλη της Γνωμοδοτικής 
και Κριτικής Επιτροπής, Εθελοντών, η τελάλισ-
σα Μαρία Αγουρίδη με το Μουσικό Άρμα και 
οι υπόλοιποι συμμετέχοντες και καρναβαλιστές. 
12:00 Την πομπή θα καλωσορίσει στην πόρ-
τα του Δημαρχείου ο Δήμαρχος Πατρέων που, 
υπό τους αποκριάτικους παιανισμούς της Δημο-
τικής Μουσικής, θα παραλάβει το καρναβαλι-
κό λάβαρο από την πρόεδρο της ΚΕΔΗΠ-Καρ-
ναβάλι Πάτρας. Την εκδήλωση θα σφραγίζει το 
καθιερωμένο έθιμο του σοκολατοπόλεμου από 
τον Δήμαρχο, την Πρόεδρο της ΚΕΔΗΠ και 
τους εκπροσώπους των συλλόγων των σοκολα-
τοριχτών «Σοκολατορίχτες», «Σοκολατοδρομί-
ες», «Σοκολατομανίες», «Σοκολατομαχίες», «Σο-
κολατοπαίχτες» να προσφέρουν τη δική τους 
γλυκιά πινελιά με τις σοκολατορίψεις τους από 
το μπαλκόνι του Δημαρχείου.
Το λάβαρο του Πατρινού Καρναβαλιού 2024 
θα παραμείνει αναρτημένο στο Δημαρχείο μέ-
χρι το τέλος των εκδηλώσεων (17 Μαρτίου) 
σηματοδοτώντας τη μεγάλη γιορτή της καρνα-
βαλικής πρωτεύουσας.
Μετά την παράδοση του καρναβαλικού λαβά-
ρου το μουσικό συγκρότημα κρουστών Ritmo 
Loco Street Band και οι X-Saltibagos θα αναχω-
ρήσουν ακολουθώντας τη διαδρομή: Μαιζώ-
νος, Παντανάσσης, Ρήγα Φεραίου, Γεροκωστο-
πούλου -άφιξη στην Πλατεία Γεωργίου και θα 
γίνουν με τον κόσμο μια παρέα χορεύοντας σε 
ρυθμούς άφρο - λάτιν υπό τον ήχο των κρου-
στών. 

Διάκοσμος προσαρμοσμένος 
στην εορταστική ατμόσφαιρα
Ο γενικότερος διάκοσμος της Πλατείας θα εί-
ναι απόλυτα εναρμονισμένος στο πνεύμα της 
μεγάλης γιορτής. Στην πρόσοψη του Δημοτι-

κού Θεάτρου «Απόλλων» που το βράδυ θα φω-
ταγωγηθεί στα χρώματα του Καρναβαλιού, θα 
υπάρχουν η κεντρική αφίσα του ΠΚ 2024 και η 
αφίσα του 59ου Παιχνιδιού του Κρυμμένου Θη-
σαυρού, αναρτημένες σε μεγάλο μέγεθος. Στην 
πλατεία Γεωργίου Α  ́θα υπάρχει μικρή ομάδα 
από τους μπάστακες ακροβάτες που κρατούν 
μουσικά όργανα ταιριάζοντας απόλυτα με τη γι-
ορτινή ατμόσφαιρα αλλά και με την Baroque 
Παρέλαση του θιάσου Helix αφού οι «πραγ-
ματικοί» ακροβάτες μουσικοί θα συνυπάρχουν 
με καλλιτεχνικά-καρναβαλικά ομοιώματά τους 
στον ίδιο χώρο. 
Μια ξεχωριστή γιορτή που θα συνδυάσει το 
πάρτι και τη συμμετοχή των πολιτών από νω-
ρίς, το καλλιτεχνικό θέαμα, άφθονη μουσική 
και ψυχαγωγία και βέβαια την σάτιρα μέσα από 
τον λόγο των παρουσιαστών.
Και θα είναι μόνο η αρχή. Ένα πλούσιο 
πρόγραμμα εκδηλώσεων για δύο περίπου 
μήνες με τη μαγεία του Πατρινού Καρναβα-
λιού, είναι μπροστά μας. Το Πατρινό Καρ-
ναβάλι, το Καρναβάλι της Ελλάδας είναι προ 
των πυλών! 

Και το Καρναβάλι αρχίζει…
Το πλούσιο πρόγραμμα εκδηλώσεων του Σαββάτου και η Τελετή Έναρξης

> Μετράμε αντίστροφα για την έναρξη 

του Πατρινού Καρναβαλιού 2024, της 

μεγάλης γιορτής της Πάτρας που φέτος 

θα προσφέρει πλήθος συγκινήσεων και 

γερές δόσεις χαράς στη μεγαλύτερη 

καρναβαλική περίοδο εδώ και πολλά 

χρόνια, η οποία θα ολοκληρωθεί την 

Κυριακή 17 Μαρτίου.

Το καρναβαλικό ραντεβού θα ανανεωθεί για 
την πλατεία Γεωργίου Α’, στις 18:00 όπου 
θα πραγματοποιηθούν οι απογευματινές και 
βραδινές δράσεις.
• 18:00 DJ’S μουσική (πάρτι) στην Πλατεία 
Γεωργίου, παρουσία των παρουσιαστών Βά-
σως Καλοκαιρινού και Αλέξανδρου Μπίστα 
(ερασιτεχνών ηθοποιών) που θα αλληλοε-
πιδρούν με το κοινό. Μια ιδιαίτερη στιγμή 
που θα επιδιώξει τη συμμετοχή του κοινού 
από νωρίς.
20.00 Baroque Παρέλαση με τον καταξιω-
μένο θίασο θεατρικού δρώμενου (Θέατρο 
Δρόμου Helix). Η Baroque Παρέλαση είναι 
μια δράση με τη μορφή νυχτερινής παρέλα-
σης, ιδιαίτερα εντυπωσιακή, επικοινωνια-
κή και ταιριαστή με το πνεύμα της καρναβα-

λικής γιορτής. Συμμετέχουν δέκα ηθοποιοί 
και τρεις μουσικοί με κρουστά. Πρόκειται για 
ένα άλλο σπουδαίο θέαμα εφάμιλλο με την 
περσινή εμφάνιση του θιάσου Helix στην 
παρέλαση των αρμάτων την τελευταία Παρα-
σκευή του περσινού Καρναβαλιού.
Το δεύτερο μέρος της Τελετής Έναρξης πε-
ριλαμβάνει μια εξαιρετική δίωρη συναυλία 
με ειδικά διαμορφωμένο πρόγραμμα για την 
καρναβαλική Πάτρα από την Πέννυ Μπαλ-
τατζή, το «κορίτσι» που όλοι αγαπήσαμε και 
μια εκρηκτική, φρέσκια ομάδα που αποτε-
λείται από έξι υπέροχους μουσικούς, από 
«σπάνιο κι εξωτικό χαρμάνι». Ένα πρόγραμ-
μα πλούσιο σε εναλλαγές, ρυθμό και μπρίο 
με πασίγνωστα υπέροχα τραγούδια που θα 
ξεσηκώσουν το κοινό. 
Παρουσιαστές της τελετής έναρξης θα είναι η 
Βάσω Καλοκαιρινού και ο Αλέξανδρος Μπί-
στας (ερασιτέχνες ηθοποιοί). Και βέβαια 
από την τελετή έναρξης δεν θα μπορούσε να 
λείπει το ιστορικό παιχνίδι του Κρυμμένου 
Θησαυρού που φέτος συμπληρώνει 59 χρό-
νια ζωής. Τέλος, στις οθόνες θα προβάλλο-
νται γραφικά βίντεο με αρχειακό υλικό από 
στιγμές του Πατρινού Καρναβαλιού από το 
αρχείο της ΚΕΔΗΠ.

Τελετή Έναρξης Πατρινού Καρναβαλιού 2024
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Κοπή 
Πρωτοχρονιάτικης Πίτας

• Ο Ιστορικός Πανηπειρωτικός Σύλλογος Πατρών πραγ-
ματοποιεί την κοπή της πρωτοχρονιάτικης βασιλόπιτας του 
Συλλόγου την Κυριακή 21 Ιανουαρίου 2024, στο «Σπίτι του 
Ηπειρώτη» (Μουρούζη 14-16/ Α όροφος) και ώρα 11:00 
π.μ.. Θα προηγηθεί δοξολογία μετά αρτοκλασίας στον Ι.Ν. 
Ευαγγελιστρίας Πατρών στη μνήμη του Αγίου Γεωργίου του 
Νεομάρτυρος, του επονομαζόμενου και Φουστανελά, προστά-
τη του Πανηπειρωτικού Συλλόγου Πατρών.

• Η Πολυφωνική Χορωδία Πάτρας, πραγματοποιεί την 
κοπή της Πρωτοχρονιάτικης Πίττας της, στις εγκαταστάσεις 
του Οργανισμού (Κορίνθου 280 και Γούναρη), την Κυρια-
κή 21 Ιανουαρίου, στις 19:30, παρουσία των μελών και φί-
λων της Πολυφωνικής. Στην ευλογία της Πίττας, θα ψάλλει 
ο Βυζαντινός Χορός του Οργανισμού (Διεύθυνση: Γιάννης 
Κόττορος), ενώ το μουσικό μέρος της εκδήλωσης θα καλύ-
ψει η Νεανική Χορωδία (Διεύθυνση: Λούση Χριστοδούλου, 
πιάνο: Μαρίνα Μυλωνά). Κατά τη διάρκεια της εορταστικής 
αυτής εκδήλωσης, θα γίνει ο καθιερωμένος Διοικητικός 
Απολογισμός από τον Πρόεδρο του Δ.Σ., Γιάννη Κόττορο, 
ενώ θα παρουσιαστούν και τα καλλιτεχνικά πεπραγμένα του 
Οργανισμού επί οθόνης, από τον Καλλιτεχνικό Διευθυντή, 
Μο Σταύρο Σολωμό. 

Επετειακή εκδήλωση προς 
τιμήν της Καλλιρόης Παρρέν 

Για την αξιοθαύμαστα 
γεμάτη προσφορά ζωή της 
και λαμβάνοντας αφορμή 
από την 84η επέτειο του 
θανάτου της (15 Ιανουα-
ρίου 1940) το Λύκειο των 
Ελληνίδων Πατρών διορ-
γανώνει μια τιμητική εκδή-
λωση για την Καλλιρρόη 
Παρρέν, Ιδρύτριας του 
Λυκείου Ελληνίδων, πρώ-

της Ελληνίδας δημοσιογράφου, εκδότριας και εμβληματικής 
μορφής του Ελληνικού Γυναικείου Κινήματος, το Σάββατο 20 
Ιανουαρίου 2024, στις 19:00, στη Διακίδειο Σχολή Λαού 
(Κανάρη 58, μεταξύ Κανακάρη και Κορίνθου-ώρα προσέ-
λευσης: 18:30).

Θα παρουσιαστούν τα βιογραφικά στοιχεία, αλλά και το 
έργο της προσπαθώντας να αναδειχτούν τα κομμάτια εκείνα 
που εξηγούν πώς μια γυναίκα του 19ου αιώνα μπορεί να 
αποτελεί μοντέλο ζωής και προσφοράς-ανεξάρτητα φύλου- 
που κάλλιστα μπορεί να εφαρμοστεί και στον 21ο αιώνα. 

Την εκδήλωση συντονίζει η κυρία Μαρίνα Ριζογιάννη, δη-
μοσιογράφος και αρχισυντάκτρια της εφημερίδας «Πελοπόν-
νησος». Η είσοδος θα είναι ελεύθερη για το κοινό.

Ρεσιτάλ Κιθάρας 
της Νικολέτας Τσίρη 

Σήμερα Παρασκευή 19 Ιανουαρί-
ου 2024 και ώρα 20:30, η Νικολέ-
τα Τσίρη θα δώσει Ρεσιτάλ Κιθάρας 
στο πρόγραμμα συναυλιών του 26ου 
Podium Νέων Καλλιτεχνών. Η νεα-
ρή σολίστ θα ερμηνεύσει έργα των: 
G. Sanz, J.S. Bach, H. Villa Lobos, A. 
Lauro, I. Albeniz, R. Dyens. Το Ρεσι-
τάλ θα πραγματοποιηθεί στην Αίθου-
σα Συναυλιών του Ωδείου Πατρών 

(Ρήγα Φεραίου 7), με ελεύθερη είσοδο. Για περισσότερες 
πληροφορίες μπορείτε να επικοινωνήσετε στο τηλ.: 2610-
277.740 και να μπείτε στο site fe-odeiopatron.gr. 

Το θέατρο act μετατρέπεται σε νυχτε-
ρινό κέντρο για τις ανάγκες μιας νέας 
πρωτότυπης κωμωδίας για την αντρική 
φιλία. Πρόκειται για το καινούργιο θεα-
τρικό έργο του Τηλέμαχου Τσαρδάκα με 
τίτλο «Νυχτερινά Μαθήματα» που ανε-
βαίνει για πρώτη φορά στο θέατρο Act 
(Γεροκωστοπουλου 65, Πάτρα).
Μια ιστορία για τις αλήθειες και τα ψέ-
ματα μεταξύ φίλων στημένη σε ένα πε-
ριβάλλον νυχτερινής διασκέδασης με 
φόντο το κλίμα και τις μουσικές της δε-
καετίας του ογδόντα. Και μάλιστα με το 
θέατρο act ανανεωμένο, με νέα ανα-
παυτικά καθίσματα και τραπεζάκια, σε 
μια εντελώς ξεχωριστή διαμόρφωση 
που θα εκπλήξει και θα θυμίσει κάτι 
από τις μπουάτ που ευδοκιμούσαν στις 
Σκάλες Γεροκωστοπούλου.
Ερμηνεύουν οι ηθοποιοί: Τάκης Τσί-
τσας, Κώστας Κουτρουμπής, Γεωργία 

Ηλιοπούλου και Δώρα Τσάγκα.
Το κείμενο και τη σκηνοθεσία υπογρά-
φει ο Τηλέμαχος Τσαρδάκας. Σύμβου-
λος δραματουργίας η Άρτεμις Γρύμπλα. 
Τα κοστούμια υπογράφει η Μαρία Βα-
σιλάκη και τους φωτισμούς ο Ιωάν-
νης Αναστασόπουλος. Κομμώσεις 
Νίκος Ζάκας, μακιγιάζ Ηλιάνα Βαλσα-
μάκη, φωτογραφίες προβών Δημοσθέ-
νης Χριστόπουλος, Βοηθός παραγωγής 
Μαίρη Ζάγκλα. Πολύτιμο πρόσθετο 
αφηγηματικό υλικό προσέφερε ο Ηρα-

κλής Τζαβέλλας.
Νυχτερινά μαθήματα μεταξύ φίλων: Σε 
ένα νυχτερινό κέντρο δύο φίλοι συζη-
τάνε. Οι μεγάλες εμπειρίες της ζωής, 
οι μεγάλοι έρωτες, οι καυγάδες, ο φό-
βος του θανάτου. Όλα απλώνονται στο 
τραπέζι ανάμεσα σε ποτά, γαρδένιες και 
τσιγάρα.
Η παράσταση πραγματοποιείται υπό 
την αιγίδα και με την οικονομική υπο-
στήριξη του Υπουργείου Πολιτισμού 
και Αθλητισμού.
αραγωγή: ΑΜΚΕ Κάνθαρος - Θέατρο 
act.
Το πρόγραμμα των παραστάσεων έχει 
ως εξής: 18-28/1 κάθε Πέμπτη, Πα-
ρασκευή και Σάββατο στις 21:30, Κυ-
ριακή στις 20:00, 31/1-22/2 κά-
θε Τετάρτη και Πέμπτη στις 21:30. 
Πληροφορίες στο τηλ.: 2610-272.037 
και 6936.122.263.

Αυτή τη γνώριμη φράση, 
αναπόσπαστο κομμάτι της 
ιστορίας του Πατρινού Καρ-
ναβαλιού και αισιόδοξη νό-
τα χαράς και αισιοδοξίας, 
που εκπέμπει η μεγάλη γι-
ορτή της Πάτρας, θα ηχήσει 
στους δρόμους της Πάτρας. 
Την Παρασκευή 19 Ιανουα-
ρίου (πρωί και βράδυ) και 
το Σάββατο 20 Ιανουαρίου 
(πρωί) ενόψει της παράδο-
σης του καρναβαλικού λα-
βάρου στο Δημαρχείο, το 
Μουσικό Άρμα άλλοτε με 

ηχογραφημένη τη φωνή και 
άλλοτε με φυσική παρουσία 
της τελάλισσας του Πατρινού 

Καρναβαλιού 2024 Μαρίας 
Αγουρίδη θα μεταφέρει στην 
πόλη το ελπιδοφόρο μήνυ-

μα της έναρξης.
Τελάλισσα του Πατρινού 
Καρναβαλιού 2024 θα εί-
ναι η Μαρία Αγουρίδη, προ-
αναγγέλοντας την έναρξη με 
τον γνωστό εξωστρεφή, δυ-
ναμικό και χιουμοριστικό 
τρόπο της καλώντας τον κό-
σμο να κατέβει στο κέντρο 
της καρναβαλικής Πάτρας 
το Σάββατο 20 Ιανουαρίου 
για τις εκδηλώσεις της Ημέ-
ρας Έναρξης και την Τελετή 
Έναρξης του Πατρινού Καρ-
ναβαλιού 2024. 

Τη Δευτέρα 22 Ιανουαρίου 
2024, στο πλαίσιο των εκδη-
λώσεων υπό τον γενικό τίτλο 
«ΕΞΕΝΑΝΤΙΑΣ-Δημιουργι-
κές συναντήσεις»* πραγματο-
ποιείται η πρώτη εκδήλωση 
με θέμα «Ζωγραφίζοντας με 
τους αριθμούς τη ζωή και τον 
κόσμο», στις 19:00, στον Πο-
λυχώρο Πολιτισμού «Μηχα-
νουργείο» (Ευμήλου 2-4 Πά-
τρα, έναντι Ι.Ν. Αγ. Ανδρέα).
Συνομιλούν η κα Χρυσάνθη 
Βανταράκη, Εικαστικός - Πτυ-
χιούχος του τμήματος Εικα-
στικών και Εφαρμοσμένων 
Τεχνών της Σχολής Καλών 
τεχνών του ΑΠΘ,Καθηγήτρια 
στη Δευτεροβάθμια Εκπαί-
δευση, Πρόεδρος της Ένω-
σης Εικαστικών Πάτρας, 

Πρόεδρος της Πολιτιστικής 
Δράσης Βραχναιίκων και η 
Αθηνά Παπαργύρη, Μαθη-
ματικός - Πτυχιούχος του 
τμήματος Μαθηματικών της 
Σχολής θετικών επιστημών 
του Πανεπιστημίου Πατρών 
και υποψήφια Διδάκτωρ 
του τμήματος Ηλεκτρολόγων 
Μηχανικών και Τεχνολογίας 

Υπολογιστών του Πανεπιστη-
μίου Πατρών, Καθηγήτρια 
στη Δευτεροβάθμια Εκπαί-
δευση.
Τον συντονισμό της εκδή-
λωσης έχει αναλάβει ο Πα-
ναγιώτης Γιαλένιος, εκδότης 
«Συμβούλου Επιχειρήσεων».
Για περισσότερες πληροφο-
ρίες μπορείτε να επικοινωνή-

σετε με τον κ. Διονύση Καρα-
τζά, κιν.: 6977.743.976, την 
κα Μαρία Αργυροπούλου 
κιν.:6974.332.754 και τον 
κ. Παναγιώτη Γιαλένιο κιν.: 
6932.908.841.
 
* «ΕΞΕΝΑΝΤΙΑΣ» είναι ο γε-
νικός τίτλος περιοδικών εκ-
δηλώσεων που αποτελούν 
την υλοποίηση όσων παρου-
σιάστηκαν και είχαν θετική 
αποδοχή από ένα ευρύ σώμα 
συμμετεχόντων σε σχετική 
συνεδρία του 26ου Forum 
Ανάπτυξης με θέμα «Τέχνες 
και Κοινωνία- Πρόταση για 
δημιουργικές συναντήσεις 
ανθρώπων των Τεχνών με 
ανθρώπους της Επιστήμης 
και της Εργασίας». 

«Ζωγραφίζοντας με τους 
αριθμούς τη ζωή και τον κόσμο»

«Νυχτερινά Μαθήματα» 

«Ακούσατε, ακούσατε…»

> Στο πλαίσιο των εκδηλώσεων «ΕΞΕΝΑΝΤΙΑΣ-Δημιουργικές συναντήσεις»

> Το καινούργιο έργο του Τ. Τσαρδάκα ανεβαίνει για πρώτη φορά στο θέατρο Act

> Μουσικό άρμα και Τελάλισσα θα μεταφέρουν το χαρμόσυνο μήνυμα της έναρξης




